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Média:Kőbányai HírekCentrum TV Medgyesi MilánMarton-Kovács Miklós
Levezető elnök: Jó reggelt kívánok. Tisztelettel és szeretettel köszöntőm képviselőtársaimat, a hivatal munkatársait, kedves vendégeinket. Testületi ülésünk nyilvános csupán a zárt ülések elrendelésekor kérem a vendégek hagyják majd el az üléstermet. Polgármester úr távollétében a mai testületi ülést én fogom vezetni. Kérem képviselőtársaimat, hogy jelentkezzenek be a gépbe. Megállapítom, hogy 12 jelenlévővel a mai testületi ülés határozatképes. Bejelentem, hogy a jegyzőkönyvet Barta Viktória vezeti. Hangfelvétel készül, ülést élőben interneten is nyomon lehet követni. Napirend előtt ismét szomorú hírrel kell kezdenem. 2025. április 18-án elhunyt Melega Kálmán volt képviselő, aki a rendszerváltást követően 1990-től volt tagja az Önkormányzat Képviselő-testületének és az új közigazgatási rendszer kialakításában, megvalósításában aktív szerepet vállalt. Következő aktív képviselői ciklusa 2006 és 2010 között volt, amikor számos bizottság tagjaként, valamint a KÖZ-KŐVÉD Kht., majd a KŐKERT Kőbányai Non-profit Közhasznú Kft. felügyelőbizottsági tagja volt, ez utóbbinál 2020 és 2024 közötti elnöki tisztséget töltött be. Tevékenysége során mindvégig szem előtt tartotta Kőbánya és az itt élők érdekeit. Melega Kálmán igazi kőbányai lokálpatrióta volt. Szerette, tisztelte Kőbányát, mint képviselőként, mind magánemberként sokat tett a kerület fejlődéséért, jobbá tételéért. Igazi közösségi ember volt. Szíwel-lélekkel képviselte azt, amiben hitt. Lényeglátása, bátor szókimondása, humora, mindenki előtt ismert volt. Igazi csapatjátékosként tette a dolgát. A kerületszépítő események állandó résztvevője volt, és szervezett kerületi kulturális programok állandó fellépője is volt a P. Kabinet Zenekarával. Melega Kálmán élt 76 évet. Kérem, hogy emléke előtt egy rövid felállással tisztelegjünk. (A Képviselő-testület rövid felállással 
tiszteleg Melega Kálmán volt képviselő emléke előtt.) Köszönöm, foglaljunk helyet.Napirend előtt örömteli eseményről is beszámolhatok. Bereczki Sándor lelkész, mentálhigiénés szakember, az Emberbarát Alapítvány elnöke részére a hátrányos helyzetű emberek, kábítószerfüggő fiatalok fizikai lelki támogatása és rehabilitációja érdekében létrehozott intézményrendszer megalapításában és működtetésében, iskolai drogprevenciós programok kidolgozásában és vezetésében vállalt szerepe, több évtizedes lelkészi és közösségépítő tevékenysége elismeréseként 2025. április 1-jén a Magyar Érdemrend Lovagkeresztje polgári tagozat kitüntetést adományozta dr. Sulyok Tamás köztársasági elnök. Bereczki Sándor 1962 óta szolgál lelkészként, feleségével együtt végzik áldozatos munkájukat. 1988-ban kezdtek működtetni egy teaházat, ahol mintegy 80-100 fiatal kapott rendszeresen lelki, jogi, orvosi és szociális segítséget. Ez az intézmény volt az első és egyetlen ilyen intézmény Magyarországon a rendszerváltás előtt. Ebből a kezdeményezésből nőtte ki magát a jelenlegi hálózat, amely már országos ismertségű. Többezer szenvedélybetegnek nyújtott rendkívüli szociális tevékenységet és Kőbányai Önkormányzat díszpolgári cím adományozásával is ismerte ezt el. Bereczki Sándor érdemes és eredményes munkásságát 2006-ban a Magyar Állam a Magyar Köztársasági Arany Érdemkereszt kitüntetéssel honorálta. Az Emberbarát Alapítvány elnöki tisztsége mellett az Alkohol Drogrehabilitációs Intézet igazgatója ma már szaktekintély, aki több, mint négy évtizedes munkássága során igen jelentős tapasztalatokra tett szert a gyermek- és ifjúságvédelem, a prevenció és a szenvedélybetegek rehabilitációja terén. Jelenleg a Cserkesz utca 7-9. szám alatt működő Magyar Pünkösdi Egyház Mindenki Temploma, gyülekezetének lelkészi szolgálatait is ellátja. Kérem, az ünnepelt, a díjazott jöjjön, egy kis ajándékkal szeretnénk megköszönni eddigi munkáját és gratulálni az elnyert címhez (a 

jelenlévők tapssal köszöntik Bereczki Sándort). Akkor kérnénk egy mikrofont, hogy az ünnepelt, egy pár mondattal szeretné.
A Képviselő-testület 13 fővel határozatképes miután az ülésterembe megérkezett dr. Pap Sándor.2



Bereczki Sándor: Köszönöm szépen. Nagy megtiszteltetés a részemre Alpolgármester úr és a kedves testület, hogy meghívott és gondolt rám. Nagyon sokat köszönhetünk X. kerületi Önkormányzatnak, a testületnek, amit tett velünk együtt a szenvedélybetegek ügyében. Köszönjük a lehetőséget, hogy a Gyöngyike utcában is működhetünk, az önkormányzat a rendelkezésünkre adta ezt az épületet, és ott körülbelül 25 embert tudunk elhelyezni, asztalosműhelyt is alakítottunk ki, és a X. kerületi problémás fiatalokat, drogbetegeket is ellátjuk. Nagyon köszönjük ezt a szeretetteljes támogatást, amiben az Önkormányzat polgármestere, testületé részesít bennünket. Isten áldása a munkájukon.
Levezető elnök: Köszönjük szépen. És mint tudjuk, minden sikeres férfi mögött egy feleség áll, a virágcsokor a kedves feleségének.Most pedig csak nagyon röviden, az elmúlt testületi ülés óta fontosabb eseményekről szeretném tájékoztatni a testületet, illetve a minket nézőket és a teremben jelen lévő vendégeinket. Megtörtént idén is május elsején a Halmajális megszervezése, megrendezése. Nagysiker volt, ez immár a tizenötödik. Úgyhogy jó tradíciót teremtettünk 15 évvel ezelőtt, ami folytatódik valószínűleg a jövőben is. Futókörök napját is megszerveztük, ahol Kőbánya a középmezőnyben végzett. Tutta Forza húszéves jubileumi koncertjére is sor került, telt házas rendezvénnyel köszöntöttük a húszéves Tutta Forzát, illetve ők egy remek koncerttel köszöntöttek minket. A helytörténeti kiskonferencia a II. Világháború végének nyolcvanadik évfordulója alkalmából került megrendezésre, ezt a Helytörténeti Múzeumban a mai napig láthatjuk. „Vigyázz nagyi csalók" címmel, bűnmegelőzési tanácsadást tartottunk idősek számára, ahol sokan voltak jelen. Megvalósult Kőbányán egy bölcsődeépítés a Hit Parkban, aminek az ünnepélyes zárórendezvényén is a kerület vezetése részt vett. Nagy sikerű volt az „Önnek is szeretnénk adni virágot" nevű virágátadó rendezvényünk is. Azt gondolom, hogy itt külön meg kell köszönni a szervezőknek, rendezőknek, hogy nagyon gyorsan és hatékonyan tudtuk a virágokat biztosítani. Az idei évben mintegy 16 000 000 forintot fordított erre a képviselő-testület. Óvodás sportnapok folyamatosan mentek. A kerületben, öt olyan rendezvény van, ahol az óvodások összemérhetik erejüket. Kőbánya 150 éves közoktatását ünneplő, múltidéző találkozó is volt a nyugdíjas pedagógusok részvételével, szintén nagy sikerrel. Kőbánya a lósportjáról is híres, hiszen a Kincsem Parkban idén is Kőbánya-díjat is rendeztek, amelyen jelen voltunk egy Food Truck show-val egyesítve. Tehetségszakmai nap történt a Gépmadár Óvodában. Volt egy Fenntartható Kőbánya Konferenciánk is, ahol a kőbányai cégek is jelen voltak, és azt gondolom, egy nagyon hasznos szakmai rendezvény volt. Köszönet itt is a Kőbányai Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában dolgozó szervezőknek. És még egy napirend előtti pontra kitérnék. Nagyon féltünk tőle, hiszen új szabályok szerint képzelték el a lomtalanítást. A lomtalanítás Kőbányán május első hetébe, illetve második hetében végbement. A tapasztalat az, hogy a KŐKERT és a Hivatal és a Rendőrség és a Közterület-felügyelet közös együttműködésével a lomtalanítás azt kell, hogy mondjuk, hogy sikeresnek tekinthető és a félelem nagyobb volt, de vannak még ugyan nyomok, üvegszilánkok, de bízunk abban, hogy a piperetakarítások itt is bekövetkeznek és a lomtalanítás elmondhatjuk, hogy sikeresen megtörtént. Ennyit a napirend előtti, illetve az eseményekről, ami az előző testületi ülés óta történt.Most pedig rákanyarodnánk a testületi ülésre, de mielőtt megszavaznánk a napirendi pontokat, napirend előtt tájékoztatom a tisztelt képviselő-testületet, hogy Vékony Csongor Levente azonnali kérdést nyújtott be a polgármesterhez „Van-e terv arra vonatkozólag, hogy a rókák kőbánya lakott területein való feltűnésének gyakori előfordulását hogyan tudnánk csökkenteni?" tárgyban. Megadom a szót Képviselő úrnak, hogy mondja el azonnali kérdését. Parancsoljon.

Az SZMSZ rendelkezése értelmében [50. § (4)] Képviselő az ülésen egyperces 
időkeretben adhatja elő a kérdését. A választ a kérdezett kétperces időkeretben adja 
meg. Viszontválaszra nincs lehetőség. 3



Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót Alpolgármester úr. Az óriási rókapopuláció következtében, különösen a tavaszi és nyári időszakban, amikor a kis rókák születnek és élelemre szorulnak, egyre gyakrabban tűnnek fel a rókák Kőbánya lakott területein. A lakosok egy része barátságosan közelít az állatokhoz, étellel is kínálják, így az állat megszokja az ember közelségét. A kidobott ételmaradékok miatt parkolókban jelennek meg, akár fényes nappal is, kukákat túrnak fel, az éjjel az udvaron maradt macskaeledel miatt házhoz járnak. Baromfitartó lakosok számára ez az időszak különösen küzdelmesnek nevezhető. Befogás, elszállítás. Van-e akcióterve Kőbányának arra, hogyan tudná visszaszorítani a rókák jelenlétét Kőbánya lakott területein? Köszönöm.
Levezető elnök: Valóban nem szerencsés, hogy rókák vannak lakott területen. Az a probléma, hogy ezt a rókák nem tudják, és ezért aztán mi viszont tapasztaljuk, ennek a legegyszerűbb megoldása, hogy ezt jelezzük. Erre Képviselő úr is gyakorlatilag félig-meddig szerintem megadta a választ, lehet jelentkezni vagy lehet telefonálni egyrészt a mezőőri szolgálatnak, másrészt pedig az állatvédelmi szolgálattal van egy megállapodásunk, ami alapján ott is ezeket be lehet jelenteni. Innentől kezdve külön akciótervet a rókákra, azt gondolom, hogy a Kőbányai Önkormányzatnak nem kell, hogy készítsen. Nyilván nem szerencsés, ha megjelennek a rókák, mint ahogy a temetőben őzek is vannak, Népligetben mókusok, ezek mind-mind vadon élő állatnak tekinthetők. Fácánok, nyulak szintén akár a Gergely bánya területén, ezeket úgy kell kezelni, hogy az információ átadásával a szakemberekre bízzuk. Ez a rövid válaszom. Tájékoztatom a Képviselőtestületet, hogy Vékony Csongor Levente napirend előtti felszólalással kíván élni „A Maglódi úti börtönnél továbbra is mindennapos az utcáról történő bekiabálások útján való kommunikáció a rabokkal, mely zavarja a környékbeli lakosság nyugalmát és biztonságérzetét.” tárgyban. Átadom a szót Képviselő úrnak.

Az SZMSZ rendelkezése értelmében (56. §) a képviselőnek ötperces időkeret áll 
rendelkezésére, a személyes vagy párt érintettsége esetén az érintett kétperces 
időkeretben reagálhat, a polgármester vagy az általa kijelölt alpolgármester, illetve 
jegyző kétperces időkeretben reagálhat. A napirend előtti felszólalás esetén 
döntéshozatalnak nincs helye.

Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót Alpolgármester úr. Először is röviden reagálnék az előző kérdésemre adott válaszra. Tudomásom szerint a téma valóban a Rákosmenti Mezei Őrszolgálat hatáskörébe tartozik, azonban sem ők, sem a Kőbányán található erdőkért felelős szervezetek nem foglalkoznak a rókaüggyel. Az állatvédő civil szervezetek pedig elsődlegesen kis rókák és sebesült rókák mentésére koncentrálnak. Ezért bátorkodtam feltenni a kérdést, hogy van-e bárki, aki Kőbányán megforduló rókák ügyével érdemben foglalkozna, mielőtt azok közlekedési balesetet, nagyobb anyagi károkat vagy személyi sérülést okoznának.Rátérve a napirend előtti felszólalásom tárgyára, megismételném, hogy a Maglódi úti börtönnél tapasztalható ki, illetve bekiabálások továbbra is mindennaposok. Korábbi felszólalásom alkalmával tisztáztuk, hogy az Önkormányzat külön szabályt hozott arra, hogyan lehet büntetni az efféle szabálysértést. Tisztáztuk, hogy a korábbi évekhez képest mérséklődött az esetek száma és formája. Polgármester úr is kiemelte, hogy voltaképpen egy családot zavar kifejezetten a jelenség, másoktól nem szokott visszajelzés érkezni. Ez mind igaz, ezzel nem is kívánok vitába szállni. Azonban tényként kell megállapítani azt is, hogy a jelenség továbbra is mindennapos. És az, hogy egy-két személy ad hangot nemtetszésének nem azt jelenti, hogy az esetek száma minimálisra csökkent. Attól, mert kevés rendőrségi bejelentés érkezett a probléma ugyanúgy fennáll, pusztán belefáradtak a helyiek a küzdelembe, abba, hogy senki nem tesz semmit a probléma megoldása érdekében, mint azt ők mondják. Amikor felhívnak és a telefonon keresztül is hallatszik az üvöltözés, amikor videók igazolják az állításokat. Amikor én magam is tapasztalom a jelenséget és rendőrt hívok, akkor nem mondható az, hogy a 4



jelenség nem igényel beavatkozást. Az elmúlt hetek folyamán intenzív figyelmet fordítottam a területre, és én magam is tapasztaltam, hogy naponta többször is előfordul az adott szabálysértés, amellyel szemben érdemi intézkedés általában nem történik. Miért nem? Mert ahogy polgármester úr szerint, úgy az illetékes szervek szerint is megoldott kérdéskört feszegetek, ennél fogva többen úgy gondolják, hogy nem kíván a dolog további intézkedést. Ez rendkívül sajnálatos hozzáállás. A saját tapasztalataimat szeretném megosztani. A közterületfelügyelet munkatársai nem illetékesek, így annyit tudnak tenni, hogy az esemény észlelésekor tájékoztatják a rendőrséget, azonban a rendőrség általában nem rendelkezik annyi szabad emberrel, hogy időben a helyszínre érkezzen valaki, ha mégis, úgy a rendőrség közeledését látva a hozzátartozók tevékenységüket megszüntetik és távoznak, tehát nem történik tettenérés, bírságolás, csupán szóbeli figyelmeztetés általában. A köztéri kamera nem rögzít hangot, így az sem szolgáltat elegendő bizonyítékot. Új kamera kihelyezését többek között ezért sem támogatják a rendvédelmi szervek. A rabok a börtönből mindent látnak és hallanak, ami a közterületen történik. Legutóbbi rendőrségi bejelentésemkor, amikor a helyszínről a rendőrség távozott, kiüvöltött az egyik rab, hogy a hozzátartozói jegyezzék meg az arcomat, mert látta, hogy én hívtam ki a rendőrséget. Az ilyen és ennél csak durvább fenyegetések szintén hozzájárulnak ahhoz, hogy az ott élők nem mernek rendőrségi bejelentést tenni, és inkább némán tűrik az évek óta fennálló helyzetet. A jövőben újból fel fogom keresni az ott élőket, mely helyszíni bejárásra szívesen várom önöket is, hogy saját fülükkel hallják, mi a véleménye az ott élőknek. Aláírásgyűjtés keretében is igyekszem a jövőben feltenni a kérdést a helyieknek, hogy mennyire gyakori a jelenség, mely felmérés eredményéről szintén tájékoztatni fogom a tisztelt képviselőtársakat. Horváth Attilát, a Kőbányai Közterületfelügyelet vezetőjét is tájékoztattam tapasztalataimról. így az elmúlt hetekben kiemelt figyelmet fordítottak a Maglódi út érintett szakaszának ellenőrzésére. A kamerák mögött ülő munkatársak pár nap alatt több alkalommal is jelezték a rendőrség felé a látottakat. Ez szintén azt igazolja, hogy mindennapos szabálysértés zajlik a környéken, amivel foglalkozni kell. Nem elég egy szóbeli figyelmeztetés, nem elég a hozzátartozókat elküldeni, bírsággal kell elvenni a kedvüket attól, hogy szabálysértő magatartásukkal a helyi lakosság nyugalmát zavarják. Ehhez viszont azt kell elérni, hogy megfelelő bizonyítékkal lehessen igazolni, hogy a büntetés alapját képező cselekedetet valóban elkövették. Azért szeretném kérni a megfelelő intézkedések meglépését, abban szeretném kérni a tisztelt képviselőtársak együttműködését, hogy a szabálysértési jelenség ne csupán mérséklődjön, hanem teljesen szűnjön meg. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm szépen. És köszönöm Képviselő úr szorgalmát, hiszen utánajárt ennek a dolognak. Azt tudom mondani, hogy az SZMSZ rendelkezései értelmében, hogy személyes vagy párt érintettsége áll fent, akkor képviselő reagálhat rá. Én annyit tudok erre reagálni, hogy miután megkaptam ezt a napirend előtti felszólalást, megkérdeztem a Rendőrkapitány urat, ő megerősítette azt, hogy igazából itt egy olyan családról van szó, akik nemrég vettek itt lakást és rájöttek arra, hogy rossz helyen vásároltak. Ők szerették volna megvásároltatni az Önkormányzattal, amitől az Önkormányzat elállt, nem kívántunk ott lakást venni. Azt követően ők felkerestek több képviselőt is. Vékony képviselő úr volt az, aki ennek jobban utánajárt. Mi azt tudjuk mondani, hogyha ilyen bejelentés érkezik, vagy az Ön kérésére természetesen a koordinációt tehát a rendőrséggel, közterülettel, a BV parancsnoksággal folytatni fogjuk a jövőben is.
Kovács Róbert: Hozzá lehet szólni? Bocsánat. Hozzá lehet szólni a témához? Van lehetőség erre?
Levezető elnök: Jegyző úr, kérem az álláspontodat.
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Dr. Szabó Krisztián Köszönöm szépen. Személyes érintettség vagy a párt érintettsége esetén biztosít hozzászólási lehetőséget a Szervezeti és Működési Szabályzat, egyébként pedig a polgármester, alpolgármester, a jegyző reagálhat a napirend előtti hozzászólásra, tehát a téma érdemében hozzászólni nincs lehetőség. Köszönöm.
Levezető elnök: Tehát akkor ily módon nem tudom megadni a szót, de bármikor a témáról szívesen egyeztethetünk. És akkor nézzük a napirendeket. Tájékoztatom a jelenlévőket, hogy különös eljárásrend szerint került a képviselő-testület elé a meghívóban a 8-as számmal jelzett előterjesztés, a bizottsági üléseken pedig a 2-es, az 5-ös és a 10-es tervezett napirendi ponthoz tartozóan módosító javaslatok is felkerültek a szerverre. Kérdezem, hogy a napirendről levételre esetleg van-e javaslat? Amennyiben nincs akkor folytatnánk. A napirendre történő felvételre egy javaslat érkezett, amelyet javaslok a nyilvános ülés (meghívó szerinti) 18. napirendi pontjaként megtárgyalni. Ennek a címe pedig a Magyar Műszaki és Közlekedési Múzeum Kőbányán történő elhelyezésének támogatása című. Tehát ezt a 18-as napirendként tárgyalnánk. Kérem szavazzunk a különleges eljárásrend szerint 274-es számú előterjesztés 18-as napirendi pont után történő felvételéről, minősített többség szükséges. És akkor, ha felkészültünk, akkor indítom a szavazást.
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete 13 igen, egyhangú 
szavazattal  felveszi a nyilvános ülés napirendjére a meghívóban 18. sorszámmal jelzett napirendi 
pontot követő tárgyalással az alábbi előterjesztést [185/2025. (V. 22.)]:

A Magyar Műszaki és Közlekedési Múzeum Kőbányán történő elhelyezésének támogatása 
(274. számú előterjesztés)
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Levezető elnök.- Megállapítom, hogy a testület jelenlévő tagjai egyhangúlag 13 igen szavazattal támogatták ennek a 19-es napirendre vételét. Kérdezem, hogy sorrendmódosításra van-e javaslat? Ha a képviselők részéről nincs, nekem van egy javaslatom, a meghívóban 19-es sorszámmal szereplő előterjesztést vegyük előre, a második napirendi pontként tárgyalja majd a testület. Rendőrkapitány úr jelen van és az első a tűzvédelmi beszámoló után, vagy katasztrófavédelmi beszámoló után kerül akkor sor a Rendőrkapitány úr számára kedves előterjesztés megtárgyalására, egy gépjármű biztosítása a rendőrség számára. Akkor kérném, hogy szavazzunk a sorrendmódosításról, ami azt jelenti, hogy a 2. napirendi pontként tárgyaljuk meg a meghívóban 19-es sorszámmal jelzett előterjesztést. Indítom a szavazást.
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete 13 igen, egyhangú 
szavazattal második napirendi pontként tárgyalja a meghívóban 19. sorszámmal szereplő 
előterjesztést [186/2025. (V. 22.)].

Levezető elnök.- Megállapítom, hogy 13 igen szavazattal a módosítást elfogadtuk. És akkor most szintén minősített többséggel egyben szavazzunk a mai napirendekre. Indítom a szavazást.
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete 13 igen, egyhangú 
szavazattal az ülés napirendjét az alábbiak szerint  fogadja el [187/2025. (V. 22.)]:1. A Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság Közép-pesti Katasztrófavédelmi Kirendeltség X. kerületi Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2024. évi tevékenységéről szóló beszámoló (167. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester 6



2. A Budapesti Rendőr-főkapitányság részére gépjármű ingyenes használatba adása (271. számú előterjesztés) - Bizalmas a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján zárt ülésen tárgyalható.Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester3. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2024. évi költségvetési beszámolójáról, zárszámadásáról és a pénzmaradványáról szóló önkormányzati rendelet megalkotása (269. számú előterjesztés)Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester4. A Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.-vel kötött 2025. évi éves közszolgáltatási szerződés módosítása (264. számú előterjesztés)Előterjesztő: Somlyódy Csaba alpolgármester5. A 2024. évi kerületi gyermekjóléti feladatokról szóló átfogó értékelés (261. számú előterjesztés)Előterjesztő: Weeber Tibor alpolgármester6. A 2025/2026. nevelési év indítása (270. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgármester7. A Környezetvédelmi Program 2024. évi Intézkedési Tervének végrehajtása és a 2025. évi Intézkedési Terv (267. számú előterjesztés)Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester8. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat kerületi építési szabályzatáról szóló 16/2020. (XI. 26.) önkormányzati rendeletnek a Budapest X. kerület, Orbán István utca, Keresztúri út, (39210/191) hrsz.-ú közterület, (39210/188) hrsz.-ú közterület és a (39210/174) hrsz.-ú közterület által határolt területre vonatkozó módosítása esetében a környezeti vizsgálat szükségessége (272. számú előterjesztés) Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester9. Kőbánya közösségi költségvetése (273. számú előterjesztés)Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester10. A Kőbányai Ifjúsági Sport Egyesülettel pályahasználati szerződés megkötése (249. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester11. Az óvodai és iskolai nyári táborok, valamint az erdei iskolák 2025. évi támogatásáról szóló pályázat elbírálása (252. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgármester12. Az Érbetegek Rehabilitációja Alapítvány 2025. évi működési támogatása (237. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgármester13. A Kőbányai Kiskakas Óvoda támogatása (262. számú előterjesztés) Előterjesztő: Hegedűs Réka önkormányzati képviselő14. A Harmat Kőbányai Nyugdíjas Klub és az Örökifjú Kőbányai Nyugdíjas Klub programjainak 2025. évi támogatása céljából a Körösi Csorna Sándor Kőbányai Kulturális Nonprofit Kft. 7



részére működési célú támogatás nyújtása (232. számú előterjesztés) Előterjesztő: Ács Andrea önkormányzati képviselő15. A Budapest X. Kerületi Kőbányai Szent László Egyházközség Alapítvány 2025. évi működési támogatása (230. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgármester16. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal Belső Ellenőrzési Osztálya 2025. évi ellenőrzési tervének módosítása (243. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző17. Önkormányzat saját halottjává nyilvánítás (231. számú előterjesztés) Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester18. Tájékoztató a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2025.1-VI. havi várható likviditási helyzetéről (255. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester19. A lejárt határidejű végrehajtott, valamint a további intézkedést igénylő képviselő-testületi határozatok (268. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző20. A Magyar Műszaki és Közlekedési Múzeum Kőbányán történő elhelyezésének támogatása (274. számú előterjesztés)Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester
A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 46. § (2) bekezdés c) 
pontja alapján zárt ülésen tárgyalható napirendi pont:21. Tájékoztató a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat tulajdonában álló lakások elidegenítésére vonatkozó kérelmekről (233. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester22. A Budapest X. kerület, Szárnyas utca 20/C alagsor 1. szám alatt lévő nem lakás céljára szolgáló helyiség elidegenítése (246. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester23. A Budapest X. kerület, Kolozsvári utca 13. földszint 9. szám alatt lévő nem lakás céljára szolgáló helyiség elidegenítésre történő kijelölése (236. számú előterjesztés)Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 46. § (2) bekezdés a) 
pontja alapján zárt ülésen tárgyalandó napirendi pont:24. Szabó Attila István közterület-használati ügyben benyújtott méltányossági kérelme (238. számú előterjesztés)Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester
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25. Danó Ernőné közterület-használati ügyben benyújtott méltányossági kérelme (265. számú előterjesztés]Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester
Levezető elnök: Megállapítom, hogy itt is egyhangúlag támogattuk a napirendet.

1. napirendi pont:
A Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság Közép-pesti Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség X. kerületi Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2024. évi tevékenységéről 
szóló beszámoló

Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Levezető elnök: Megkezdjük a munkánkat. Első napirendi pontunk a Tűzoltóparancsnokság 2024. évi tevékenységéről szóló beszámoló. Köszöntőm Karas János tűzoltóparancsnok urat és Oláh Péter alezredes urat, Közép-pesti Kirendeltség vezetőjét. Kérem Parancsnok urat, tartsa meg a prezentációját. Parancsoljon.
Karas János: Köszönöm szépen. Köszöntőm a képviselőket és a nézőket is itt a képernyőn keresztül. Egy rövid beszámolóval készültem, a beszámolónak a tartalmát azt igazából nem vetítem ki, hanem egy ilyen kisebb képi anyaggal gondoltam kiegészíteni a tavalyi eseményeket, hogy mi minden történt velünk képekben. Azért egy kis szöveget is tettem bele. Mivel foglalkoznak a tűzoltók nap mint nap? Igazából minden nap kiképzési foglalkozásunk van, gyakorlatokat tartunk rendszeresen, különböző tanfolyamokra, külső képzésekre járnak a kollégáink, például tűzoltótechnikai alaptanfolyamra, emelőkosaras gépjárműtanfolyamra, tűzoltásvezetőinknek félévente továbbképzése van és a gépjárművezetőink is éves képzéseken vesznek részt. Gyakorlatok: többféle gyakorlatot tartunk, ez elsősorban minden szolgálatba van egy úgynevezett szerelési foglalkozás, amikor megtanuljuk azt, hogy azokat az eszközöket, amik a gépjárműveinken találhatók, azokat hogy kell használni. Ezenkívül külső helyszíneken tartunk több gyakorlatot. Ennek elsősorban az a célja, hogy megismerjük az adott helyszíneket, adott létesítményeket. Ez nagyrészt majdnem mindegyik X. kerületi létesítmény, és ott többféle gyakorlatot tartunk, van, ami csak arra terjed ki, hogy megismerjük a létesítményt, körbejárjuk, körbesétáljuk úgymond, de például a tizenkét szituációs begyakorló gyakorlatot már kint szerelünk, ott megnézzük azt, hogy milyen azt például a magasba fölvinni ott a sugarat, a tömlőket, milyen lehet beavatkozni abba az adott létesítménybe, és hat ellenőrző gyakorlaton mérjük föl a kollégáknak a tapasztalatát, a tűzoltásvezetői képességeit. És hogy hol is tartottunk tavalyi évben gyakorlatokat. Gyakorlat helyszínek: Elek Gyula Aréna, gyógyszergyárak, Büntetés-végrehajtás, Múzeum, Idősek otthona, hotel és csak így szemelgetve képekkel. Gondolom mindenki fölismeri a képeket, amikről az előbb szó volt. Társadalmi megjelenésünk is van szerencsére szép számmal. Elsősorban a Nyitott Szertárkapu rendezvényt említenénk. Itt most egy közbeszúrt reklám következik, most vasárnap lesz szintén a gyereknap alkalmából, apropójából a Nyitott Szertárkapu rendezvény. Az azt jelenti, hogy a gyerekek, de akár a felnőttek is, vagy a gyereklelkű felnőttek, de akár a felnőtt lelkű felnőttek is bejöhetnek a tűzoltólaktanyába és megnézhetik azt, hogy mi milyen járművekkel látjuk el a feladatunkat, és részesei lehetnek egy riasztásnak is, amit úgy mutatunk meg, mint ami a valóságban történik. Ezenkívül a Múzeumok Éjszakája, mivel a múzeummal közös épületben vagyunk, így ez minket is érint, mi is ugyanúgy részesei vagyunk ennek. Természetesen nagy szeretettel és jó kedvvel veszünk részt a Kőbányai Hon- és Rendvédelmi Napokon, továbbá egy közép-pesti katasztrófavédelmi ifjúsági napot is szerveztünk, ahol szintén az ifjúsággal tudunk találkozni, megismertetve velük a munkánkat, és hát átlagosan kéthetente egy-egy óvodás vagy iskolás csoport is látogat a laktanyánkba, elsősorban ők a múzeumba jönnek, de bizony a óvodás 9



csoportok nagy többsége azért nem hagyja ki azt a lehetőséget, hogy bekukkantson a tűzoltó laktanyába is egy kicsit, és megnézze a gépjárműveket. Itt most egy-két kép ezekről, hogy miről is van szó. Kígyózó sor volt a tavalyi évben a Nyitott Szertárkapuknál, de minden volt itt színezéstől kezdve, a kivágáson, gépjármű statikus bemutatójáig, és hagyományőrző tűzoltók is voltak, ez már a Múzeumok Éjszakáján, ahol egy klasszikus, ilyen régi, több százéves fecskendővel oltották el, ilyen kézi kocsival oltották el a meggyújtott tüzet. És hát látszik, hogy az éjszaka is folyt, mivel a Múzeumok Éjszakája, ezért belefolyt az éjszakába is ez a tevékenység. Itt már az ifjúsági verseny képei vannak, ahol is az ifjúságnak mutatjuk meg a munkánkat, a szakmánkat, a feladatainkat, és hát természetesen toborzást is végzünk. Nagyon látszik, hogy van egy lelkes három és fél évesünk, aki igazából minden vágya az, hogy tűzoltó legyen, és hogy mennyire hatékony a mi toborzásunk, azt a következő képen tudom megmutatni. Nagyon. Változik a laktanyánk is. Külön köszönet ezért a Képviselő-testületnek és hát természetesen az Önkormányzatnak, de akár a szervezetünk is, a Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság is rengeteg felújítást végzett. Például ez az egyik, az a vizesblokkunk teljes egészében megújult, egy vadiúj vizesblokkban tudnak a kollégák tisztálkodni, de ezen kívül ez már az alapítványba, és hát az önkormányzati támogatás az alapítványon keresztül, itt ez már látszik, itt a teljes egészében az alapítvány támogatásából vannak a bútorok benne, a festék, a függöny, a karnis. Viszont teljes egészében a kollégák munkáját dicséri az, amit itt látunk, a falban lévő vezetékektől kezdve, a festésig, a minden is, és természetesen megváltozik a laktanya kívül is. Évekkel ezelőtt elkezdtük a kertünket szépíteni, a környezetünket szépíteni, és hát ennek már, ennyire látványosan nagyobbak lettek a fák, amiket ilyen harminc centis fákat ültettünk, azok most már ilyen másfél-két méter magasak, ahol mindenben is fejlődik, változik a laktanya. És itt egy olyan gyönyörű kép, ami igazából az összes szerállásúnkat, az összes szerünket mutatja. Ez egy nagyon érdekes kép, mert természetesen a múzeum szerei is benne vannak. Szóval található itt 1926-ból is egy gépjárműfecskendő itt rögtön a jobb szélén. És hát köszönöm szépen a figyelmet. És ha megengedi a Képviselő-testület, akkor én hoztam olyan egy filmet, ami igazából nem a kőbányai tűzoltók munkáját mutatja be, hanem a Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóságnak a kárelhárítási tevékenységét. Ez egy hatperces film, hogyha megengedik, figyelni kell nagyon, mert egyszer-egyszer van benne kőbányai tűzoltó és csak nehéz fölismerni, merthogy csak egy X van a sisakján és abból lehet. De igazából természetesen ez az egész Fővárosnak a számunkra úgy gondoltuk, hogy érdekesebb eseményeit foglalja össze egy hatperces videóban. Hogyha a képviselő-testületnek van még ennyi ideje, akkor szívesen levetíti a kollégájuk.
A Képviselő-testület 14 fővel határozatképes, miután Ács Andrea megérkezett az ülésterembe.

Levezető elnök: Természetesen itt az arcokból ítélve azt gondolom, hogy nem kell erről szavaznunk, hogy ezt a hatperces filmet Kapitány úr felkészült, egyértelmű, hogy szeretnénk akkor megnézni. (Képviselő-testület megtekinti a kisfilmet.) A kisfilmben egyetlen szó nem hangzott el, azt gondolom, a képek mégis beszédesek voltak. Itt akár le is zárhatnánk a mai napirendet, de fel kell tennem a testületnek a kérdést, hogy kíván-e a beszámolóhoz valaki hozzászólni. Úgy látom, nincs hozzászóló. Bocsánat ó, nálam fekete volt még. Most már nem. Tehát akkor Somlyódy Csaba, Mátrai Gábor, György Bence István, illetve dr. Péter Norbert, akkor ilyen sorrendben megadom először Somlyódy Csaba alpolgármester úrnak a szót. Parancsolj.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. A múlt ülésünkön a rendőrség számolt be, és ugye az ő munkájukat tudtuk megköszönni és értékelni, most pedig ugye a katasztrófavédelem helyi részének, illetve ahogy mi szoktuk mondani, a tűzoltóságnak a munkáját, hiszen számunkra, hogy a tűzoltóság maradt most már ez az intézmény, én ezt hallom az ottani kollégáktól is, hogy így hívják magukat. Úgyhogy azt szeretném elmondani, hogy Kőbányán fokozott jelentősége 10



van ennek a dolognak. Nem volt most sem rózsás az állapot, de régen egyáltalán nem volt ennyire rózsás sem a műszaki feltételek, az eszközök, illetve főleg az épületnek a tekintetében, összefogásra volt szükség, és örülök neki, hogy ahogy Parancsnok úr is bemutatta, hogy azért épül, szépül, nyilván van még mit tenni, és a segítség még egy ideig el fog kelni ebben. Annak is örülök ugye, hogy az egyik múzeum az éppen Kőbányán van, és ez a Tűzoltó Múzeum, ahol, hát aki még nem látta, azt érdemes megnézni, mert érdekes dolgokat talál itt, és ennek a belső műszaki berendezése is ugye újult meg, és kapott új ruhát, de ettől sokkal lényegesebb az a dolog, hogy Kőbányán az átlagot meghaladó a veszélyeztetettségi szint abból a szempontból, hogy mi fordulhat elő, nem az, hogy előfordul, hanem mi fordulhat elő, és mennyi mindenre kell készülni. Az átlagosnál azért bonyolultabb itt a történet, hiszen itt vegyipari gyárak is vannak, bár ugye saját tűzoltókkal, a bizottsági ülésen tisztáztuk, hogy hány cégnek van törvényileg is előírt módon saját tűzoltóságuk, de hát nyilvánvalóan itt az együttműködést ugye meg kell valósítani, és egy jó csomó helyen, ahol ez nincsen meg, de hát én emlékszem rá, hogy hadd ne mondjam a cégnek a nevét, de az udvaron a felhalmozott szemét az minden évben ki szokott gyulladni nem kis mértékben és egy egész napos feladatot legalább jelent ennek az elfojtása, ha nem kettő napot, mire a parázs is eloltódik. És akkor vannak magas épületek, családi házas rész, tehát itt ugyanúgy, mint a rendőrségnél el szoktuk mondani, azért itt nem unatkoznak a kollégák, akik dolgoznak, hiszen itt mindent ki tudnak próbálni jószerivel. A másik, hogy emellett ugye beszélgettünk arról, hogy a személyi állománynak az összetétele sajnos minden év valahogy úgy indult, hogy a tűzoltósággal vagy ha úgy tetszik, katasztrófavédelemmel közösen hol egy lakástűz, hol a temetőben egy pavilonsor ég le, tehát mindig történik valami, (a felszólalás végét jelző hangjelzés hallható) ahol összefutunk, ha nem, akkor pedig jön a vihar, és akkor kidönt 200 fát Kőbányán, és bizony a reggel a kollégákkal találkozók mondjuk a felsőrákos! réteken, és délután meg itt a Halom utcában és megkérdezem, hogy és akkor ebéd mi volt, és mondták délután 5 órakor, hogy hát ebéd az még nem volt, ez a harminchatodik hely, ahol próbáljuk meg a fától, a kidőlt fától mentesíteni a dolgot. Tehát ez van. (a felszólalás végét jelző hangjelzés hallható) Ugyanakkor az átlagéletkor pedig ugye, negyven akárhány év, ezt majd Parancsnok úr nyilván el fogja mondani még pontosabban, tehát nem a fiatal tinédzser korosztály jellemző. Annál fontosabb azonban a rutinak a megszerzése. Én azt gondolom, hogy még egy dolgot ki kell emelni, az, hogy itt működik egy alapítvány is, amivel szintén jó a kapcsolat, és hát itt a filmbe is bemutatásra került, hogy az Önkormányzat kisebb-nagyobb segítségével, az alapítványon keresztül azért hozzájárul ahhoz, hogy komfortosabban érezzék a tűzoltóink magukat, és azokon a rendezvényeken, ahol pedig megjelennek, a legkisebbektől kezdve, hiszen mindenki tűzoltó vagy katona akar lenni ebben a korban, tehát a legkisebbektől kezdve egészen a felnőttekig elámulnak most már, amikor kijönnek a technikával, hogy azért nemcsak 1920-as tűzoltófecskendők vannak, hanem most már a legmodernebb, talán európai összehasonlításban is modernnek nevezhető berendezésekkel dolgoznak a kollégák. Úgyhogy én köszönöm szépen az ő munkájukat, és hát remélem, hogy egyre inkább a megelőzés és a prevenció lesz a feladatuk, de sajnos még van feladatuk bőven, úgyhogy ebben az évben is ez eddig így volt. Köszönöm szépen.
Levezető elnök: Köszönöm szépen a két időkeretet kimerítő hozzászólást. Nem kötekedni akarok, csak finom jelzést szeretnék tenni a képviselőknek, hogy az az SZMSZ-ben meghatározott felszólalási időkeretet tartsuk be. És akkor megadom a szót Mátrai Gábor képviselő úrnak.
Dr. Mátrai Gábor Imre: Köszönöm szépen a szót. Először is a köszönetét és a hálámat szeretném kifejezni az áldozatos munkájukért, amit értünk tesznek. Kérdés lenne igazából, két rövid kérdésem lenne. Az egyiket Karas úr kimerítette, tehát a képzések, továbbképzésekről szerettem volna kérdezni, de ezt a beszámolóba, illetve a pont a gépjárművek karbantartásáról, Illetve ezeknek a műszaki üzemeltetéséről. A két kérdésem pedig az alábbi lenne, tehát a 2024- 11



es év viszonylatába, illetve az előző évek viszonylatában volt-e olyan 2024-ben olyan beavatkozás, amely igazából kiemelt jelentőségű volt itt a kerületi parancsnokság életébe, és ez mondjuk, hogyan viszonyult az előző évek beavatkozásához? Illetve visszatérő kérdés volt a bizottságnál is, illetve nálam is mindig a MoLaRi rendszer, illetve maga a lakossági tűzmegelőzési programok, azokat itt a kerületi kapitányság parancsnoksága, az hogyan intézi, illetve hogyan tud a lakosság területén közelebbi kapcsolatot létesíteni és a következő években mely területeken látja, hogy szükség lenne további fejlődésre? Köszönöm.
Levezető elnök: Parancsnok úrnak megadom a szót a válaszra.
Karas János: Köszönöm szépen a szót. Jellemzően most ilyen nagyobb eseményeink nem voltak. Ha ilyen nagyobb esemény van, arról szerintem a képviselő-testület majdnem minden tagja tud, mert általában azok ilyen híradásokba is bekerülnek. A X. kerület, mint ahogy Somlyódy úrtól elhangzott, hogy egy nagyon változatos kerület, nagyon-nagyon sok mindennel találkozunk itt, ennek megfelelően a beavatkozásaink is ilyen hektikus jellegűek. Szóval van, amikor nagyon sok munkánk van egy nap, van, amikor kevesebb van. Tűzesetek, a nagy tűzesetek is ilyenek, hogy lehet, hogy évekig alig van egy-kettő, vagy nincsen egyáltalán, miközben van egy olyan év, ahol mondjuk két-háro is van. Szerencsére az elmúlt év az nem volt ilyen. Mi a nagyságot azt ilyen római számokkal jelöljük, a IV-es és az V-ös a legnagyobb, ott már ilyen, 10-12 autó van kint ezeknél az eseményeknél. Ilyen szerencsére az elmúlt években nem volt, szóval az elmúlt három évre visszatekintve nem volt. Ilyen Il-es esemény az már több van. A Il-es eseményt úgy kell elképzelni, hogy például egy társasház, például egy panellakás ég, és akkor veszélyezteti a fölötte lévőt, mellette lévőt, oda már egy-három raj megy ki négyöt autóval, magasból mentővel, ilyen eseményünk sajnos minden évben van jellemzően, de hát azért is, mert az egész kerületben jellemzőek így a középmagas épületek, és ott hát üzemszerűen még akkor is, ha mindenki jól csinál mindent, akkor is keletkezhet ott tűz, és szokott is keletkezni. Akár ilyen elektromos rövidzárlatból, nagy átmeneti ellenállásból, egyebekből, de jellemző tűz keletkezési ok mondjuk a dohányzás is, vagy a karácsonyi időszakban mondjuk az adventi koszorúk magára hagyása vagy szabadon hagyása. Remélem kielégítő volt az első kérdésre a válasz. A MoLaRi rendszer, hát igen, a kerület elég jól le van fedve, ez igazából egy lakosságvédelmi rendszer, az a lényege, hogy a veszélyeztető üzemek köré vannak építve, ez egy mozaikszóból tevődik össze, monitoring-Iakossági- riasztórendszerből áll össze. A lényege az, hogy ez az üzemek körül úgy van telepítve, hogy ott mérésekre van beállítva, szóval ilyen mérőpontok vannak kihelyezve, amit az üzemben található legveszélyesebb anyagoknak a koncentrációját méri. Ezenkívül van egy-egy meteorológiai állomás, ami rögtön összekapcsolja a kettőt, hogyha kiáramlik valami gőz vagy gáz, akkor annak rögtön méri a terjedését, és megnézi, a szélsebességhez összehasonlítja. Ezenkívül van ennek egy tájékoztató, egy riasztó része, ami egy központon keresztül például a Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság Műveletirányítási Központjába jelez. És természetesen minden meg van duplikálva, mivel történhet bármi ezzel a központtal. Nem kell itt nagy rossz dolgokra gondolni, elég az, hogy mondjuk elmegy az internet, és akkor automatikusan átveszi egy másik központ, 19 ilyen központ van még a fővárosin kívül az országban, ami akármikor át tudja venni ezeknek a szerepét. Igen, a lakossági felkészítési program, hát ezeken a rendezvényeken próbálunk erre az állományhoz odaférni. Igazság szerint ebbe lehet, hogy tovább kéne lépni, akár valami közösen gondolkodni valami a lakosságnak, valami kiadványon vagy valami egyéb ilyenen, ami segítségükre lehet, de akár a helyi sajtón keresztül is van ilyen lehetőség, vagy lenne ilyen lehetőség. És akkor most itt a nézőknek és mindenkinek mondom, hogy a Fővárosi Katasztrófavédelemnek a honlapján naprakész információk szerezhetők, úgy a különböző lakossági eljárásokról, mint azokról a tevékenységekről, de akár a MoLaRi rendszerről, akár a veszélyeztető hatásokról, minderről egy nagyon-nagyon terjedelmes és összefoglaló kis honlap ez, amit ajánlok mindenkinek.12



Remélem, kielégítő volt a válasz.
Dr. Mátrai Gábor Imre: Fejlődést a következő esztendőben melyik területen látja? Igazából a lakossággal maga itt a tűzvédelem tekintetében?
Karas János: Hát elsősorban a lakosság felé kell nyitni mindenféleképpen, de hát a tűzvédelem meg, mint minden tudományág az folyamatosan fejlődik, mi is egyre újabb technikákat, és eszközöket kapunk. Már azok az eszközök, amik 30 évvel vagy 20 évvel ezelőtt, ne menjünk olyan messzire, 30 év, 20 évvel ezelőtt még a legkorszerűbb eszközöknek számítottak, azok igazából már így még mindig korszerűek, de azért már vannak náluk jobbak, hatékonyabban végrehajtható, hatékonyabban működtethető eszközök, szóval, hogy a technikai fejlődés az mindenféleképpen követendő és jó. És hát természetesen mi megyünk ez mellé, szóval a tudományt, ugyanúgy a kollégák, ahogy mutattam, hogy továbbképzéseink vannak tűzoltásvezetőknek, ez pontosan azért, hogy hát 10 évvel ezelőtt még elképzelhetetlen volt, hogy ennyi elektromos autó mászkál a városban, most viszont már szerintem nem tudunk úgy körülnézni, hogy ne látnánk egy-egy elektromos autót. Nekünk erre ugyanúgy fel kell készíteni, erre kell készülni, ezeket a veszélyhelyzeteket nekünk ismerni kell, tudnunk kell, hogy mit tudunk tenni ilyen esetben, és hát ezek a technikai eszközök is, amik ezeknek a hatékony beavatkozásához szükségesek, azok már megjelentek a Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóságnál. Rendelkezünk olyan ponyvákkal, amikkel körbefogható egy elektromos autó, tudjuk hűteni benne folyamatosan, ami ezekhez szükséges. Szóval minden ilyen eszköz az már folyamatosan beszerzésre kerül.
Levezető elnök: Köszönöm, megadom a szót. György Bence képviselő úrnak.
Dr. György Bence István: Köszönöm szépen a szót Alpolgármester úrnak. A keddi szakbizottsági ülésen is számos kérdés felmerült, amelyre teljes körű választ kaptunk parancsnok úrtól, úgyhogy ezúttal csak szeretném megköszönni áldozatos munkájukat, és köszönjük szépen az elvégzett munkát.
Levezető elnök: Köszönöm. Péter Norbert képviselő úré a szó.
Dr. Péter Norbert: Köszönöm szépen a szót alpolgármester úr. Először is szeretném megköszönni a beszámolót és a munkájukat. Egyszer, amikor korábban Önöknél jártam, akkor az egyik kollégája azt mondta, hogy önök oda mennek, ahonnan mások menekülnek. És ez a mondat ez megmaradt bennem. Ez mindig eszembe jut, amikor elmegyek a tűzoltóság épülete mellett. Ez minden nap megtörténik, úgyhogy ma reggel is találkoztam kapitány úrral, Parancsnok úrral, bocsánat, együtt sétáltunk, úgyhogy nagyon szépen köszönöm az áldozatos munkájukat. És két kérdésem lenne. Az egyik, hogy vasárnap mikor kezdődik a nyílt nap? Mivel a kisfiam kedvence a tűzoltóautó, ezért szeretnénk menni. A másik pedig a MoLaRi rendszerrel kapcsolatban lenne szintén, hogy ebből származott ez a próbajelzés, amit hallhattunk, az utóbbi időben, én ezt nem hallottam, tehát, hogy én voltam figyelmetlen, vagy tényleg nincs, és hogyha nincs, akkor mi ennek az oka? Köszönöm szépen
Levezető elnök Parancsnok úr.
Karas János: A köszönetnyilvánításokra: A hazánkat szolgáljuk, ez a feladatunk, de köszönjük szépen. Vasárnap 10-től 16 óráig lesz a Nyitott Szertárkapu rendezvény, amikor is a nagy tűzoltóságok nagy többsége kinyitja a kapuit, és szívesen fogadja felnőtteket, gyerekeket, mindenkit. A MoLaRi rendszerrel, igazából ez minden hónapban volt az első hétfőn egy ilyen, nyilvános próba, hát nagyon sok jelzés jött, hogy zavarja a lakosságot, az állampolgárokat, meg 13



hát a technika is fejlődik, most egy ilyen számítógépes teszt van ezeken a hangos próbák helyett, és csak, ahol a számítógépes teszt hibát mutat, ott próbálják ki élesben azt a szirénát, amiknél a számítógépes teszt hibát mutat. De úgy tudom, hogy valahol nem szűntek meg a hangos próbák, ez a Paksnak a harminc kilométeres körzete úgy tudom továbbra is zajlanak ezek a próbák, úgyhogy mint eddig. Köszönöm szépen. Elfogadható volt?
Levezető elnök: Köszönöm. Ács Andreának adok szót.
Ács Andrea: Köszönöm szépen a szót. Én azt szeretném megkérdezni, és elnézést, hogy késtem az ülésről, úgyhogy lehet, hogy volt róla szó, habár a beszámolóban nem láttam, hogy a kőbányai társasházak tűzvédelmi szempontok alapján biztonságosak-e, hogy hogy látja, illetve ezeknek az ellenőrzése, hogy működik? Kötelező ellenőrizni? Ugye itt arra gondolok, hogy elég sokszor halljuk azt, hogy akár az erkélyeken, vagy akár ugye a folyosókra mindenféle oda nem illő dolgot kitesznek, vagy kiteszünk mi emberek és nyilván annak nem ott van a helye, tehát, hogy ennek az ellenőrzése az kötelező jellegű-e vagy szokták-e ellenőrizni, és hogy volt-e az elmúlt évekbe, illetve volt-e erre, bocsánat, volt-e ellenőrzés, elnézést, az előző évben Kőbányán a társasházak tekintetében? Köszönöm szépen.
Levezető elnök: Válaszadás jogát megadom. Parancsoljon.
Karas János: Köszönöm szépen. Igen biztonságosak a társasházak. Eleve az, hogyha épül egy új épület egy régi helyén, akkor az már a modern tűzvédelmi követelményeknek megfelelően épül, azokkal a modern szemlélettel, olyan anyagokkal, amik szükségesek hozzá, és minden olyan tűzvédelmi berendezést beleépítenek, amit mondanám, hogy 30 évvel ezelőtt még nem építettek bele az épületekbe, szóval hogyha azt látjuk, hogy nőnek ki a földből az újépítésű házak, akkor egy kicsit a biztonság is növekszik ezzel mindenféleképpen. Ha csak azt vesszük, hogy a régi lakások, régi társasházi lakások is újulnak meg, akkor még azt mondom, hogy növeltük a biztonságot. Régebben azért a fűtési rendszerek nagy többsége akár szénnel, akár fával történt, ezt lent tárolták, ezekről áttevődött a hangsúly a gázzal fűtés felé, sőt mostanság már az egyéb alternatív fűtések is nem ritkák még akár társasházi szinten sem, szóval mindenféleképpen ez a biztonság javulása felé irányult. Alapvetően a társasházak ellenőrzése zajlik, természetesen nem lehet minden évben leellenőrizni az összes társasházat, mert nagyon-nagyon sok van belőle, de kollégáim, akik most már a Budapesti Fővárosi Kormányhivatal Tűzvédelmi és Iparbiztonsági Hatósági Főosztályán teljesítenek szolgálatot, ők rendszeres ütemterv szerint ellenőrzik a társasházaknak pontosan azokat a követelményeit, hogy megfelelnek-e tűzvédelmi szempontból, rendszeresen felülvizsgálják-e azokat a tűzvédelmi berendezéseket, amik oda be vannak építve, és természetesen végigjárják az épületet is, hogy nincs-e valahol olyan tárolás, ami szakszerűtlen, ami nem megfelelő. Szóval ezzel is növelve a lakosság biztonságát.
Levezető elnök: Köszönöm. Újra Ács Andreának adom meg a szót.
Ács Andrea: Igen, köszönöm szépen. Még egy kérdés. Hogyha nem felelnek meg, akkor ilyenkor szóbeli felszólítás megy, hogy csinálják meg azt, amit kell, és ha az sem történik meg, akkor bírságolás ilyenkor van, vagy az, hogy hogy történik? Köszönöm.
Karas János: Ez attól függ, hogy mit találnak. Mindenféleképpen először egy írásbeli felszólítás van, hogy akkor reagáljon a feltárt hiányosságra. Feltárt hiányosság nagyon sokféle lehet, például olyan, hogy egy felülvizsgálat nem történt meg, ott értelemszerűen úgyis kell valamennyi határidő, mert azonnal nem lehet mondjuk egy felülvizsgálatot végrehajtani, de mondjuk lehet intézkedni arra, hogy mondjuk elpakoljanak a folyosón, szóval, hogy különböző14



ilyen azonnal végrehajtandó, vagy milyen hiányosságokat tártak föl. És ennek megfelelően elsősorban kollégáim nem a bírságra törekszenek, elsősorban ők tűzvédelmi szakemberek és első legfontosabb céljuk az, hogy az állampolgárok biztonságban legyenek és hát időnként, ha az azt jelenti, hogy az állampolgárt saját magától is meg kell védeni időnként.
Levezető elnök: Molnár Róbert képviselő úr, parancsoljon.
Molnár Róbert: Köszönöm a szót. Képviselőtársam kérdése alapján nekem is eszembe jutott egy kérdés, mivel kapitány úr, vagy Parancsnok úr, bocsánat, Parancsnok úr mondta, hogy itt elektromos tüzek is előfordulnak, ami ugye azért nem ritka ilyen esetben, ugye vannak elég régi társasházaink, épületeink, ezekben mennyire biztonságosak, vagy mennyire ellenőrzik Önök, vagy esetleg ez nem is az Önök hatásköre, hogy ugye egyre több klímaberendezést használunk, egyre nagyobb elektromos felhasználás van, ami ugye egy 20- 30-40 évvel ezelőtt nem volt. Hogy ezek alapján mennyire biztonságosak ezek a régi épületek? Köszönöm.
Levezető elnök: Parancsoljon Parancsnok úr
Karas János: Attól függ, hogy mennyire foglalkoztak ezeknek a biztonságával az elmúlt 30 évben. Egy épület minden körülmények között felújítást igényel, kisebb-nagyobb felújítást. Ha különféle olyan elektromos eszközöket, olyan fogyasztókat helyezek el abba az épületbe, amik előtte nem voltak erre jellemzők, akkor ezzel párhuzamosan természetesen fejlesztenem vagy felülvizsgáltatnom kell az elektromos hálózatot is, hogy megfelelően tudjam biztonságosan üzemeltetni ezeket. Szerencsére ezt nagyon sokan, állampolgárok is, de akár olyan gazdálkodó szervezetek is fölismerik, hogy ezeknek a felülvizsgálatokra szükség van, és szükség van azokra a fejlesztésekre, például az elektromos hálózatba, hogy amik igazából a biztonságot szolgálják hosszú távon. Ha egy elektromos rendszert túlterhelünk, akkor igen, abból lehet tűz is, de elsősorban ez bosszankodás lesz az első fázisa ennek a dolognak, hogy nem fognak együtt működni eszközök, hogyha bekapcsolom az egyik fogyasztót, akkor a másik fogyasztót bekapcsolva már leveri a hálózatot vagy leveri az automata biztosítékot, szóval különböző fokozatok vannak. Természetesen, mindenféleképpen egyháznál, egy lakásnál tíz-húszévente, harmincévente el kell azon gondolkozni, hogy van-e szükség valamilyen fejlesztésre, akár elektromos hálózat fejlesztésére, és ennek az új szabványok szerint kialakítani ezeket. Ez természetesen ez pénzbe kerül, ez valamikor nagyon sok pénzbe kerül, de a biztonságunk az lehet, hogy megéri. Amúgy vannak ilyen tűzvédelmi szabványossági felülvizsgálatok, amiket meg xévente, mondjuk egy társasháznak kötelező elvégeznie, amiket feltételezésem szerint el is végeznek.
Levezető elnök: Köszönjük a választ, akkor ráfordulnánk a határozathozatalra, ami a beszámoló elfogadásáról szól. Indítom a szavazást.
188/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság Közép-pesti Katasztrófavédelmi 
Kirendeltség X. Kerületi Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2024. évi tevékenységéről 
szóló beszámolóról(14 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság Közép-pesti Katasztrófavédelmi Kirendeltség X. Kerületi Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2024. évi tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja.
Levezető elnök: Megállapítom, hogy a testület 14 igen egyhangú szavazattal a határozatot elfogadta. Gratulálok kapitány úrnak, köszönjük a beszámolói. Bocsánat, Parancsnok úrnak 15



köszönjük a beszámolót. Tudja be azt, hogy mi egy laikus szervezet vagyunk és parancsnok meg kapitány az szinonim szavak a mi olvasatunkban.
A következő napirendi pont a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján zárt ülésen tárgyalható, de ilyen javaslat nem 
érkezett a tanácskozás ülés nyilvános keretek között folytatódik.

2. napirendi pont:
A Budapesti Rendőr-főkapitányság részére gépjármű ingyenes használatba adása 

Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Levezető elnök: Most pedig a Budapesti Rendőr-főkapitányság részére gépjármű ingyenes használatba adásáról szóló előterjesztést nyitom meg. Bizalmas, zárt ülésen tárgyalható, de úgy látom, hogy nincs erre igény. Ez egy gépjármű adományozása Budapest Rendőr-főkapitányság részére. Természetesen a használatnak a helyszíne az Kőbánya lenne, tehát a X. kerületi kapitányság kapná ezt meg a budapesti főkapitányságon keresztül egy szerződés keretében. Vékony Csongor Levente kér szót. Szeretném azt jelezni, hogy ugyan bizalmas az anyag, és ezért tartózkodjon az olyan szenzitív adatoknak a kimondásától, ami esetleg zárt ülést igényelne, úgyhogy próbálja úgy megfogalmazni mondanivalójában. Parancsoljon.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót Alpolgármester úr. Fontos intézkedésnek tartom, hogy a X. kerületi Önkormányzat autót biztosít a kerületi rendőrség számára, és ezzel elősegíti működésüket, így a közbiztonság javulását. Tudomásom szerint a X. kerületi rendőrautók felett a budapesti, fővárosi, illetve országos rendőrkapitányság is rendelkezhet, így eddig előfordulhatott akár olyan helyzet is, amikor kerületünk ideiglenesen rendőrautó nélkül maradhatott, azonban, hogyha jól értem, az Önkormányzat által használatba adott autó felett már más rendőrkapitányság nem rendelkezhet, így biztosítani tudjuk, hogy mindig legyen legalább egy rendelkezésre álló rendőrségi gépjármű Kőbányán. Ezen okoknál fogva a kezdeményezés abszolút támogatandó. Bízom benne, hogy eljön még az idő, amikor az utazási bérletek támogatására is sor kerül, mely a munkába járás anyagi költségeinek terhét is levenné a rendőrség munkatársainak válláról. Továbbá megragadva az alkalmat, szeretnék köszönetét mondani a X. kerületi Rendőrkapitányság munkatársainak az elmúlt héten a lomtalanítás időszakában a további kőbányai szervezetekkel való együttműködésük folyamán nyújtott munkájukért. Horváth Attila, a kőbányai Közterület-felügyelet osztályvezetője kérésemre megküldte az elmúlt hét alatt történt eljárásokra vonatkozó adatokat is, melyeket röviden ismertetnék. A lomtalanítási időszak alatt a kőbányai Közterület-felügyelet munkatársai összesen 351 esetben intézkedtek, figyelmeztetés, helyszíni bírság és feljelentés alkalmazásával a lomtalanítással kapcsolatban elkövetett jogsértések miatt. A BRFKX. kerületi Rendőrkapitányság járőrei ezzel párhuzamosan 2 fő körözött személyt fogtak el, egy ittas járművezetőt kiszűrtek, valamint a Nemzeti Közlekedési Hatóság munkatársaival közösen számos olyan rossz műszaki állapotú járművet vizsgáltak meg, amelyek kifejezetten a lomtalanítással összefüggésben jelentek meg Kőbánya területén. A fokozott ellenőrzések során 13 esetben a helyszínen bevonásra került a vizsgált jármű forgalmi engedélye, és ezekkel a járművekkel együtt összesen 20 járművet soron kívül műszaki vizsgára rendeltek be a kijelölt műszaki állomásra. Köszönünk minden elvégzett munkát.
Levezető elnök: Felhívom Képviselő úr figyelmét, hogy a napirendnek a címe ez a gépjármű adományozása, tehát próbáljunk megmaradni a tárgynál. Kérdezem jelen lévő Kapitány urat, hogy kíván-e hozzászólni a mai napirendhez? (Kapitány úr jelzi, hogy nem kíván hozzászólni.) Nem. Ő már valószínű a kulcsot várja. Úgyhogy nézzük akkor, szavazzunk arról, hogy a gépjárművet a Budapesti Főkapitányság számára biztosítjuk. Indítom a szavazást. 16



189/2025. (V. 22.) KÖRT határozat
a Budapesti Rendőr-főkapitányság részére gépjármű ingyenes használatba adásáról (14 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonában álló, Kia Proceed típusú gépjárművet a birtokátruházástól számított határozatlan időtartamra a Budapesti Rendőr-főkapitányság használatába adja.2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti ingyenes használati szerződés aláírására.Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Jogi Osztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője
Levezető elnök: Megállapítom, hogy a képviselő-testület 14 igen szavazattal az előterjesztést támogatta.

3. napirendi pont:
A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2024. évi költségvetési' 

beszámolójáról, zárszámadásáról és a pénzmaradványáról szóló önkormányzati 
rendelet megalkotása

Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Levezető elnök: Rátérnénk az eredetileg második napirendi pontra, aminek módosítóját is megkaptuk. Jegyző úr, kérlek akkor arra, hogy a módosító javaslatokat ismertesd. Ezt ma reggel kaptam hozzá. Nem kell.fölolvasni, jó?
A Gazdasági és Pénzügyi Bizottság módosító javaslata (Dr. Szabó Krisztián szóbeli módosító 
javaslatára)', a rendelettervezet 16. mellékletében foglalt táblázat (A Kőbányai Önkormányzat 
2024. évi költségvetési maradványának felhasználása)G:27 mezőjében a „0" szövegrész helyébe a „295 500 000",H:27 mezőjében a „295 500 000" szövegrész helyébe a „0",G:34 mezőjében a „6 023 283” szövegrész helyébe a „301 523 283",H:34 mezőjében a „3 761 505 307" szövegrész helyébe a „3 466 005 307",G:91 mezőjében a „97 010 232” szövegrész helyébe a „392 510 232”, valamintH:91 mezőjében a „3 761 505 307" szövegrész helyébe a „3 466 005 307" szöveg lép.Indokolás: a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. 2025. évi kompenzáció növelésének összege adminisztrációs hiba okán tévesen került rögzítésre, amelynek módosítása szükséges.

(269/1. számú módosító javaslat)

Levezető elnök az SZMSZ 41. § (1) bekezdésében foglalt rendelkezés értelmében támogatja a 
269/1. számú módosító javaslatot.

Levezető elnök: Jegyző úr jelezte, hogy ezt nem kell felolvasni, ezt mindenki akkor láthatja. Akkor röviden csak annyit, hogy a költségvetési beszámoló, illetve zárszámadásról, pénzmaradványról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról szóló előterjesztés vitáját nyitom meg. Itt elsőként szeretném megköszönni, mindig csak azt mondjuk, hogy a pénzügynek köszönjük meg. Általában a nagy költségvetést, az évre vonatkozó költségvetést azt a Költségvetési Osztály teszi, rakja, állítja össze, a zárszámadás az pedig inkább a Számviteli Osztályhoz tartozik. Őróluk szerettünk úgy megfeledkezni. Ezt a hiányt szeretném azzal 17 



pótolni, hogy Kutiné Kiss Anitának, illetve az osztályának szeretnénk megköszönni ezt a nagyon aprólékos és nagyon részletekbe menő jó munkát, hiszen ahhoz, hogy a számok összeálljanak a végén, ahhoz az ő pontos munkájukra mindenképpen a képviselő-testületnek szüksége van és nyilván hagyatkozunk rá. Röviden csak annyit, hogy a maradvány összértéke az kilenc és fél milliárd forint volt, amiből 7, 2 milliárd forintot tudtunk felosztani. 2,3 milliárd forint került úgymond tartalékba. Ez a 2, 3 milliárd forint tartalékba helyezése ez lehet, hogy nagy számnak tűnik, de tekintve is látva azt, hogy milyen bérnövekedések és még mi várható, mindenképpen a nyugodt és biztonságos pénzügyi háttér szavatolása érdekében ezt azt gondoljuk, hogy mindenképpen fontos, mert a Kőbánya pénz- biztonságát ez a tartalékba helyezés szolgálja. A 7,2 milliárdból pedig ötmilliárdot már a költségvetésbe, tehát a februárban elfogadott költségbe beterveztünk, ami most tulajdonképpen újra tárgyalásra került, illetve az előterjesztésnek a magvas részét képezi, az mintegy 2,2 milliárd forintnyi újabb feladatokra történő pénzeszközöknek a biztosítása. Itt a teljesség igénye nélkül kiemelnék néhányat, hiszen itt beruházási, felújítási feladatokat látnánk el. Az egyik legjelentősebb összeg a Kolozsvári utca 29-31. számú 100%-ban önkormányzati házunknak a pincefödém megerősítése, ez mintegy 110 000 000 forintot igényelt. Természetesen óvodák, bölcsődék felújítására is hagytunk pénzt. Zajvédelmi program, amit a Budapest Airport végez, ők csak a hálószobákat zajszigetelik, viszont vannak olyan igények, megfogalmazódnak, hogy akár a nappalit is, és erre körülbelül az igények felmérése alapján, mintegy 30 000 000 000 forintot fogunk tudni biztosítani. A MÁV-telepen van az elhíresült szakasznak nevezett épületegyüttes, aminek az elbontása 35 000 000 forint, illetve korábban utánfutó bérbeadásra szakosodott cég bérelte tőlünk azt a sarki területet, ott a lerobbant épületnek az elbontására szintén komoly összeget, 21 000 000 forintot fogunk tudni biztosítani. Számomra az egyik legkedvesebb dolog, amit most a zárszámadásnál biztosítani tudunk az az egykori Szent László 34-es számú általános iskola, ami ma már Zeneiskola néven megy, a Szent László térnek egyik jelentős épülete, külső homlokzata, illetve az oldalfalai olyan állapotban vannak, hogy az már igencsak a Kőbánya főterén megérett arra, hogy ezt felújítsuk. Ezt a Tankerülettel, illetve egy külső vállalkozó, aki vagy egy cég, aki, vagy cégcsoport, aki itt a hamarosan a REMIX ház helyén lebontásával egy új társasházat fog építeni, ők kerületfejlesztési együttműködés vagy megállapodás keretében 60 000 000 forintot tudnak biztosítani hozzá. Ennek az összértéke egyébként 180 000 000 forint lenne, amiből most a zárszámadáskor mi az egyharmad részét, 62 000 000 forintot fogunk tudni biztosítani. Ugyanennyit a Tankerület, azt az ígéretet kaptuk, hogy hozzáteszi, amennyit az Önkormányzat, mint tulajdonos, a tankerület pedig, mint a vagyon kezelője biztosít, a harmadik lába ennek pedig az előbb említett építési vállalatcsoporttól biztosítható. Azonkívül az SÍ karbantartására folyamatosan kell pénzeket biztosítanunk, ezt is a zárszámadás tartalmazza. És egy sgraffito felújítás és a pongráctelepen vannak azok a domborművek, amiből három van, abból egynek a felújítását elkezdjük vagy megcsináljuk, aztán a következő években fokozatosan haladva szeretnénk ezzel végezni. Röviden ezek azok, amelyekre nagy hangsúlyt fektetnénk és bízunk abban, hogy a zárszámadás adta lehetőségekkel a hitelezésben is élni fogunk tudni. Ennyit gondoltam felvezetőnek vagy összefoglalónak és akkor megadom a szót a képviselőtársaimnak. Elsőként Somlyódy Csabának. Parancsolj.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. Lám, milyen jó az elnökök dolga, mert nekem csak két perc jutott ebből és négy percnél rám szólt az elnök úr, ő meg nyolc percet tud beszélni, tehát előnyösebb helyzetbe keveredett. De azért röviden azt el szeretném mondani, hogy ez a zárszámadás ez gyakorlatilag egy finomhangolása a végleges lezárása a költségvetésnek. Aminek azért van jelentősége, mert a költségvetésnél mindig nagyobbak az igények, mint a lehetőségek, ugyanakkor meg kell őrizni azt a feszes gazdálkodást, hogy nem szabad mindent elkölteni, hanem tartalékolnunk kell, hiszen mindig vannak váratlan kiadások, amik menet közben jönnek, egyrészt ilyen váratlan kiadásokból adódik a mostani betervezett pénzeszköz, 18



amiről alpolgármester kollégám is beszélt, Elnök úr beszélt ebben a tekintetben, és itt jelent meg, és hát akkor én kihasználom a lehetőséget, hogy a hármasra nem szólnék hozzá, és a hármas az gyakorlatilag a következő napirendi pontunk ennek, ha most elfogadjuk, az átvezetése lesz egy szerződésben, ami a Vagyonkezelővel köttetik, pontosan azért, hogy ezek a célok megvalósulhassanak és szerepeljenek ebben a szerződésben. Úgyhogy én azt hiszem, hogy tulajdonképpen itt záródik le egy pénzügyi év ezen a részen, hiszen itt tudjuk meg azokat a végleges számokat, amiből kiindulhatunk és örülök neki, hogy jutott, - kevés kerület mondhatja el - jutott még pluszfejlesztésre ennél a zárszámadásnál, ugyanakkor, mint hallottuk, hogy a megfelelő biztonságos tartalék is megjelenik. Én azt gondolom, hogyha csak az utóbbi idők időszakát nézzük, nem árt, hogyha vannak ilyen tartalékaink. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm. Más hozzászólót nem látok, akkor a zárszámadásról szóló előterjesztésről fogom indítani a szavazást, a 269/1. számú módosító javaslat 
figyelembevételével. Kérem, indítsuk a szavazást.
A Képviselő-testület 13 fővel határozatképest, miután Molnár Róbert elhagyta az üléstermet.

RendeletalkotásBudapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete 13 igen, egyhangú szavazattal - a 269/1. számú módosító javaslat figyelembevételével - az előterjesztés 1. mellékletében foglaltak szerint megalkotja a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2024. évi költségvetési beszámolójáról, zárszámadásáról és a pénzmaradványáról szóló önkormányzati rendeletet.
Levezető elnök: Köszönöm. 13 igen egyhangú szavazattal fogadtuk el.

4. napirendi pont:
A Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.-vel kötött 2025. évi éves közszolgáltatási szerződés 

módosítása
Előterjesztő: Somlyódy Csaba alpolgármester

Levezető elnök: Rátérnénk a következőre. Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.-vel kötött 2025. évi közszolgálati szerződés módosításáról, ez mintegy 295 000 000 forint. Somlyódy Csaba alpolgármester úr említette az előbb, ennek az átvezetését jelenti összefüggésben a zárszámadással, illetve a feladatellátással. Úgyhogy, ha nincs kérdés, akkor indítom itt is a szavazást.
190/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.-vel kötött 2025. évi éves közszolgáltatási szerződés 
módosításáról(12 igen, egyhangú szavazattal - l fő nem szavazott)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Kőbányai Vagyonkezelő Zártkörűen Működő Részvénytársasággal 2025. január 22. napján kötött 2025. évi éves közszolgáltatási szerződés módosítását az 1. melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja.2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti szerződés aláírására. Határidő: 2025. május 31.Feladatkörében érintett: a Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetőjea Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. vezérigazgatója 19



1. melléklet a 190/2025. (V. 22.) KÖKT határozathoz

2025. ÉVI ÉVES KÖZSZOLGÁLTATÁSI SZERZŐDÉS MÓDOSÍTÁSA

Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat, székhelye: 1102 Budapest, Szent László tér 29., adószáma: 15735739-2-42, képviseli: D. Kovács Róbert Antal polgármester (a továbbiakban: Önkormányzat) ésa Kőbányai Vagyonkezelő Zártkörűen Működő Részvénytársaság, székhelye: 1107 Budapest, Ceglédi út 30., cégjegyzékszáma: 01-10-042140, adószáma: 10816772-2-42, képviseli: Szabó László vezérigazgató (a továbbiakban: Közszolgáltató)a 2025. január 22. napján aláírt 2025. évi éves közszolgáltatási szerződést (a továbbiakban: Éves Szerződés) közös megegyezéssel a következők szerint módosítják.
1. Az Éves Szerződés 7.2. pontja helyébe a következő rendelkezés lép:„7.2. A 2025. január hó 1. napja és 2025. december hó 31. napja közötti időszakra az előirányzott kompenzáció összege 4 124 497 855 forint."
2. Az Éves Szerződés 7.3. pontja helyébe a következő rendelkezés lép:„7.3. Az előirányzott kompenzáció összegéből(a) az Átengedett bevétel összegének megfelelő támogatás 1 832 379 964 forint,(b) az Ellentételezésként nyújtott támogatás összege 2 292 117 891 forint."
3. Az Éves Szerződés 8. pontjában foglalt táblázat helyébe a következő rendelkezés lép:

II
Tervezett kompenzációEllentételezés Tervezett átengedett bevétel[Ft)január 180 000 000 0február 180 000 000 174 548 763március 170 000 000 168 497 609április 170 000 000 187 708 592május 170 000 000 144 625 000június 170 000 000 144 625 000július 200 000 000 144 625 000augusztus 200 000 000 144 625 000szeptember 200 000 000 144 625 000október 200 000 000 144 625 000november 200 000 000 144 625 000december 252 117 891 144 625 0002026. január 0 144 625 000összesen: 2 292 117 891 1 832 379 964

4124 497 855

4. Az Éves Szerződés 2. melléklete helyébe az 1. melléklet lép.
5. Az Éves Szerződés jelen módosítással nem érintett rendelkezései változatlanul hatályban maradnak.Budapest, 2025. május „ "Budapest Főváros X. kerület Kőbányai VagyonkezelőKőbányai Önkormányzat Zártkörűen Működő Részvénytársaság20



D. Kovács Róbert Antal polgármester Szabó László vezérigazgatóPénzügyi ellenjegyzés:Novák Andrea főosztályvezetőSzakmai és jogi ellenjegyzés:Dr. Szabó Krisztián Dr. Éder Gáborjegyző kamarai jogtanácsos
1. melléklet: a 2025. évi éves közszolgáltatási szerződés módosításához2. melléklet a 2025. évi éves közszolgáltatási szerződéshez A 2025. évi kompenzáció számítása
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Levezető elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy a képviselő-testület 12 igen szavazattal fogadta el az előterjesztést.
5. napirendi pont: 

A 2024. évi kerületi gyermekjóléti feladatokról szóló átfogó értékelés 
Előterjesztő: Weeber Tibor alpolgármester

Levezető elnök: Rátérek a következőre. A 2024. évi kerületi gyermekjóléti feladatokról szóló átfogó értékelésről szóló előterjesztés. Köszöntőm Lehoczki Klárát, a Bárka vezetőjét is, ehhez a napirendhez érkezett. És elsőként Szabó Krisztián jegyző úrnak adom meg a módosítási javaslat, Jegyző úr elmondja mindjárt. Parancsolj.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Egy elírást szeretnék csak jelezni, hogy nehogy az értékelésnek a megértését, vagy az információ továbbélését esetleg ez hátrányosan 21



befolyásolja. Az értékelésnek a 9. oldalán található egy jelzés az étkeztetés térítésmentesen igénybe vevőknek a számáról. Itt tévesen jelenik meg az adat, mert 30%-os értékkel szerepel az étkezést ingyenesen résztvevők a bölcsődék esetében, de a fordított szám igaz, tehát a 30% a térítéssel igénybe vevő és a 70% lenne ott a helyes adat. Elnézést kérünk, ezt majd a véglegesítésnél természetesen javítjuk. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm. Ács Andreának adom meg a szót.
Ács Andrea: Köszönöm szépen. Azt hiszem, hogy én minden évben köszönetét szoktam kifejezni azért, ami az éves gyermekjóléti tanácskozásnak a tudom, hogy kötelező, de mégis a megszervezése. Tavalyi évben is részt vettem rajta és idén is, viszont azt sajnálattal tapasztaltam, hogy nem találkozhattam minden önkormányzati képviselőtársammal. Én ösztönözném Önöket arra, hogy a következő évben igenis jöjjenek el és hallgassák meg az előadásokat. Ugye ebben az anyagban is szerepel például az, hogy a kőbányai pszichológiai és pszichiátriai ellátással azért foglalkozni kell, nagyon színvonalasak voltak az előadások. Vagy például nem tudom, tudják-e azt, hogy gyermekpszichiáter nincsen - ha jól jegyeztem meg -, nincsen Kőbányán. Szóval én csak azt szeretném mondani, hogy nagyon jól. Egyrészt nagyon jó lenne, hogyha eljönnének a képviselőtársaim, illetve Klárát szeretném megkérdezni, hogy egy pár mondatban mondja már el a tapasztalatait erről a tanácskozásról, hogyha megkérhetem, hogy Ön, hogy érezte magát. Én nekem az nagyon tetszett, egy picit késve érkeztem és már nem volt hely az Újhegyi Közösségi Házban, én azt láttam, hogy nagyon sok óvodapedagógus volt jelen, és ami ugye mindig az én egyik nünükém, a jelzőrendszer, hogy ez, hogy működik. Kőbányán. Most is elhangzott, hogy működik, jól működik, de még mindig vannak olyan jelek, amikor egy óvodapedagógus, vagy akár egy ugye iskolában tanító pedagógus nem nagyon tudja, hogy most jelezzen, hova jelezzen, kell-e jeleznie, mi van, hogyha jelez. Márpedig ott nagyon fantasztikus kollégáink vannak és hát ők sincsenek nagyon sokan. Szerintem egy kezemen meg tudom számolni, hogy hány szakember foglalkozik ezzel Kőbányán, úgyhogy erről szeretnék egy pár mondatot hallani. Köszönöm
Lehoczki Klára: Tisztelt Képviselő-testület, köszönöm szépen Képviselő asszonynak a kérdéseket, mert minden ilyen alkalom megerősíti bennem azt, hogy az elmúlt időszakokban komolyabb érdeklődés fordult a gyerekvédelem iránt. Azt mindig el szoktam mondani, és az a címe ennek az anyagnak is, hogy átfogó értékelés, tehát ebbe minden részletet valóban nem lehet leírni, erre szolgálnak az adott szakmai egységek beszámolói és egyéb beszámolók, akár a Tankeré, a bölcsődéjé, az óvodáé, és ez azt jelzi, hogy mindenki szereplője ennek, aki gyerekekkel, családokkal foglalkozik. A jelzőrendszeres tanácskozás az egy ezekből a fórumokból, ahol minden szereplő részt vesz és képviselteti magát, és interaktív módon, ahogyan ez az anyag is írja, példákat illusztrálva említenek azokból az esetekből, ahol meg lehet húzni esetleg azt a határvonalat, hogy egy gyereken megjelenő kék foltok, vagy egy nem szokványos viselkedés alapján, hogyan szükséges eljárni. Ez a 11. oldalon szerepel ebbe az anyagba, ami a jelzőrendszeresről szól, és azt én külön szeretném kiemelni, mert mi jogalkalmazók vagyunk, tehát, hogy milyen jogszabályok születnek, azt emberek vagyunk, és hogy hogyan vagyunk rugalmasak, vagy hogyan tartjuk be, vagy hogyan alkalmazzuk a kőbányai problémákra, az mindenkin múlik, és ennek az a lényege, ezeknek a tanácskozásoknak, hogy ezek a hibák kerüljenek felszínre, vagy ne hibaként, hanem megoldandó feladatként tekintsünk rájuk, és ebben a 11. oldalban, ahol kezdődik úgy egy mondat, hogy 2024-ben a szolgálathoz hány jelzés érkezett, ez mutatja, hogy 15%-os növekedés van az előző évekhez képest, a zártan kezelendő jelzések 30%-kal megnőttek, és ez a növekedés pont annak a gyerekvédelmi törvényben 2024-ben hozott szigorításnak a következménye, hogy lehet ezeket a veszélyeztetést jelző megkereséseket zártan kezelni és a büntetőjogi felelősségnek egy-egy komolyabb szankciója van. Én ezt nagyon fontosnak tartom.22



Megnőtt ugyan a munkánk ezzel, de azt is, aki néz híradót és a bulvár részét, vagy a politikai részét ebből leveszi, azt látja, hogy azért vannak budapesti vonatkozású, országos és világjelenségek. Tehát ezekkel a feladatokkal minden évben egy-egy új napirendet, vagy új előadót hívunk, hogy közösen próbáljuk meg felvenni a harcot, vagy a feladatainkat, akkor arra fókuszálni jobban. Tehát erről nagyon sokat lehetne beszélni, akár más fórumokon is. Tegnap az Emberbarát Alapítványnál voltunk, és mindig van egy új szereplője a dolognak, nem hal el ez a munka, van, amikor kevesebben vagyunk, van, amikor többen, de én ebbe nem a mennyiséget nézném, hanem azt, hogy most bekapcsolódott a hajléktalankérdés is, és nagyon sokszor ezt is halljuk, hogy nemcsak a szép részét látják meg a mi munkánknak vagy akár az önkormányzatnak sem, hogy szép virágos a kerület, és fejlődik, meg vannak nagyon jó közösségek, hanem sajnos a hajléktalankérdést is, és tegnap egy nagyon jó partnerre találtunk az ottani résztvevőben, akivel majd ezt a kérdést is közösen fogjuk megvizsgálni, mert ez a része is a munkánknak, és része az iskola is. Tehát mindenhol ott vagyunk, ott vagyunk az iskolákban, ott vagyunk a közterületen, minden fórumot meg kell arra ragadni, hogy aki laikusként találkozik ezekkel a problémákkal, az is tudja, hogy kihez kell fordulni, és ezt nyilván lehet játékos formában, tehát nem feltétlenül, amit az előbb idéztem, hogy a büntetőjogi felelősség legyen csak az, amiért valaki jelez, hanem az, hogy gondolkodjon komplexen úgy, hogy azt a munkát komplexen kell megoldani, hogy előbb-utóbb minden szereplőre visszahullik, hogyha csak a saját kis területét nézi ebből valaki. Tehát beszélgettünk a Majálison is tanárokkal is, ez is egy terepe volt ennek, kinn volt az Emberbarát Alapítvány, a Kábítószerügyi Fórum és minden más rendvédelmi és egyéb intézmény, tehát intézményi szinten ott vagyunk ezeken a rendezvényeken. Nagyon sokat tudnék beszélni róla, mert nagyon örülök, hogyha alkalom van arra, hogy a munkánkról beszéljünk és értékeljék, és én csak köszönetét szeretnék mondani, hogy mindent meg tudtunk értetni az önkormányzattal, ami fontos ehhez a munkához, hogy saját gyerekek átmeneti otthonunk legyen, abba is egy kicsit legyünk kreatívak, ne csak mindig a legveszélyeztetettebbek kapjanak ott ellátást, ne csak a szakellátás helyettesítésére legyen ez az intézmény, hanem más akadályoztatott szülő is lehet, ahol ezt igénybe lehet venni. Úgyhogy mindenkinek köszönöm a munkáját, ami a tárgyi és egyéb feltételeket is jelenti, hogy ezzel most nem állunk rosszul.
Levezető elnök: Köszönöm. Weeber Tibor alpolgármesternek adom meg a szót.
Weeber Tibor József: Egy ilyen tanácskozás mindig lehetőséget ad arra is, hogy észrevegyük azt a körülményt, ami között dolgoznia kell ennek az intézménynek. Ugye a család szerepének az átalakulása, a nehézségei, a lakhatási problémák, az a pszichés terheltség, ami az életünket betölti, beleértve az iszonyú információ túlterheltséget, ami éri az embereiket, ez az a fajta közéleti, érzelmi túlfűtöttség, feszültségek, ezek mind-mind lerakódnak a gyermekeinkben is. Tehát ezek pluszproblémákat okoznak, amik egyre újabb függőségeket okoznak és egyre mélyebb spirálba mennek. Tehát én azt gondolom, hogy szükség lenne arra, hogy egy kicsit meg tudjon nyugodni a társadalom és ne borzolja a saját idegeit is folyamatosan. Ez persze csak remény, de látható, hogy bár mindent elkövetünk, hogy a színvonalat feltartsuk és nagyon örülök, hogy például a GYÁO épülete is teljesen meg tudott újulni most és megpróbáljuk megteremteni a feltételeket. De látható, hogy az utcai ellátásra nem találunk embert, vagy nincs szakember, ugye évek óta nem találunk gyakorlatilag embert, hiába biztosítjuk az anyagi fedezetet, nincs rá szakember. Tehát ez a XXI. század egyre újabb kihívásokat hoz elénk, és ahogy elnézem, a nagy szükség lenne egy kis megbékélésre. Ezért egyébként mindenki tehetne valamennyit a saját pontján, egyébként meg a többi ponton semmit, de a saját maga mondjuk facebook posztjain, vagy egyéb hozzászólásain, vagy a megszólalásain ki-ki megteheti azt, amire egyébként szükség lenne, vagy csak a stíluson változtathat. Már ez is valami.
Levezető elnök: Köszönöm dr. Mátrai Gábor alpolgármester úr. 23



Dr. Mátrai Gábor Imre: Köszönöm szépen a szót. Igen, tehát ahogy Képviselő asszony mondta, az a tanácskozás megtörtént, részt vettünk, én is ott voltam, de hasonlóan tegnap a kerületi Kábítószerügyi Egyeztető Fórumnak a rendezvényén is. Tehát itt lehet látni, hogy mennyire szerteágazó, nem is gondolnánk, hogy mennyire szerteágazó ez a terület, tehát, hogy ott a maga az ártalomcsökkentés igazából a felmerülő egyéb olyan problémák, amelyek az addikcióból fakadnak, mennyire összekapcsolhatók egyéb más területekkel is. Tehát, hogy Intézményvezető asszony elmondta, hogy az iskoláink területén megjelennek, vagy a hajléktalanellátás területén megjelennek. Tehát mennyire bonyolult és mennyire szerteágazó rendszer, tehát nem lehet egy részre rátenni, hogy most csak gyermekjólét és család védelmez, igazából szolgálat tekintetébe, tehát nagyon sok területen kell olyan feladatokat ellátni, amelyek ahogy Alpolgármester úr is mondta, nem biztos, hogy a korábbi évtizedekben ezek megjelentek. Ebből kifolyólag szeretném kérdezni, két kérdésem lenne Intézményvezető asszonyhoz, hogy itt a feladatellátás tekintetébe, a személyi állomány különböző területeken, azok hogyan alakulnak, mennyire változnak, illetve milyen olyan kapcsolatot tudnak kialakítani a lakossággal, mint ahogy előzőekbe kérdeztem például a tűzoltóparancsnok urat is, hogy a lakosság részére milyen olyan tájékoztatások vannak, amelyek közelebb hozzák magát az intézményt és a lakosságot abból kifolyólag, hogy például nagyon sokan megkeresnék például a házi segítségnyújtás tekintetébe is, nincsen minden olyan ember tisztában ezzel a területtel, aki erre rászorul és szükséges, tehát a terület tekintetébe, hogy a gyermekjóléti rész, a Bárka tekintetében, de például az idősellátás területe is ide tartozik. Köszönöm szépen.
Lehoczki Klára: Köszönöm szépen. Közben szóba került az, hogy az utcai szociális munkás nincsen, ezt általában párban végzik ezt a munkát, tehát van egy olyan utcai szociális munka, amit szociális területen a hajléktalanellátás végez, az más, tehát korábban nálunk volt egyébként ilyen, de ezt párban végezték és ez egy ilyen többműszakos munka, nem akármilyen feltételekkel. Ettől még az utcán jelen vannak a kollégáim, itt a 13. oldalon is írja, hogy a játszótér programsorozat van. Most újra fölvettük a kapcsolatot a Radarral és az ő helyiségüket, meg az Igazgató úrral a Zrínyiben nagyon jó partner volt erre. És jön a nyári szünet, ami ugye alapvetően újabb kihívás, hogy a gyerekeket foglalkoztassuk, mert akkor ők foglalkoztatnak minket, hogyha ezt mi nem oldjuk meg, hogy ilyen mentálhigiénés csoportot is alakítanak a kollégáim, ott a speciális szolgáltatást végzők, úgyhogy ebben van kreativitás. A házi segítségnyújtást, gyerekorvosi, felnőtt orvosi ellátást azt úgy oldjuk meg, hogy ugyan a honlapon minden fönn van és nagyon régóta vannak kollégák, akik ilyen fix, kemény mag és itt vannak az intézményben, megvan az elérhetőségük is, de valahogy nem tudom, mégis mindig a telefon az egyszerűbb, hogy most gyorsan megoldani, gyorsan válaszoljunk és én minden évben készítek szórólapokat, mert ugye a személyek is változhatnak, vagy a feladat is, az orvosoknak is kiosztottunk egy ilyet, hogy mi hova tartozik és azt is, amit mi nem tudunk, tehát amiben nincs, például a Kék Kereszt végez olyan szakápolást, ami már nem a házi segítségnyújtás kategóriája, hogyha olyan sebkötözést, egyebeket kell elvégezni, zárójelentéssel ingyenes ez az ellátás, tehát a lakossággal a kapcsolat így működik. Egyébként engem, akkor most minden képviselő védelmében, hogy nem voltak ott, de ez azért kifejezetten inkább szakmai fórum, tehát hogyha valakit mélyebben érdekel, vagy egy konkrét eset van, engem nagyon sokszor megkeresnek képviselők, bizottsági tagok az ő körzetükben lakók problémáival, és akkor föltérképezem, hogy abból mit lehet kihozni és azt a célszemélyt telefonszámmal, mindennel, akkor tőlem megkapják. Úgyhogy a lakosságnak hát ennyi. Mindig valamilyen plakát formájában próbáljuk ezeket. Még itt jön ez, hogy régen volt a Kőbánya Hírek, hogy ez nagyon jó lenne, mert még mindig nagyon sok olyan idős van, aki szívesebben ezt lapozgatja, nézegeti. Én nagyon szívesen adok riportot, nemcsak azért, hogy szerepeljek benne, hanem hogy akkor azt még többen veszik kézbe, meg olvasgatják, lehet, hogy egy keresztrejtvény mellett megnézi a másik hírt is, és valahogy így több minden bekerül az információk közé. A személyi állomány, az hát nagyon hullámzó, azért valamennyire a régi 24



törzsgyökeres tagok azok megvannak. Attól tartok, hogy ha házi segítségnyújtás nem kap valamilyen egyéb támogatást, akkor ott viszont, mivel ott érettségizett besorolásúak, az nagyon alacsony bér, de tudom, hogy a félig-meddig kolléganő, Szivárványvezető is ugyanezzel küszködik, tehát állásinterjún minden más előnyét elmondom Kőbányának meg a munkánknak, de ettől még nagyon nagy a konkurencia. Az biztos, hogy ott a követelmények is, tehát azt is hallottam, hogy a nagyobb fizetésnél azért ott 24 órában kell sokszor rendelkezésre állni. Szerintem most a gyerekvédelemben viszonylag jó helyen állunk, és azért ebben nemcsak a pótlék, hanem én azt gondolom, hogy nálunk tényleg egy nagyon jó közösség van. Tehát biztos vannak olyan esetek, amit nem egyformán gondolunk, de szerintem ezek a fórumok pont azért vannak, hogy leülünk, és mindenki valahogy próbálja hozzátenni az ő területét, és ne úgy, hogy odébb lököm, hogy ez nem az én dolgom, és akkor majd más kínlódjon vele, mert én azt gondolom, valamilyen döntést kell hozni és valahogy fel kell tudni dolgozni a kudarcot is, meg azt is, hogy az a döntés akkor az volt a legjobb, mert utólag mindig könnyű okosnak lenni, de mindig, minden eszköz nem lehet a kezünkben. Tehát sokszor mutogat mindenki, hogy persze az iskola miatt szemtelen a gyerek, ott miért nem nevelik meg, és azért úgy látjuk ugye, hogy azért mikor még köszönni se tud némelyik gyerek, hát azt nem az iskola tanította rosszul neki, hogy ez a legelemibb dolog. Úgyhogy hát szerintem nem állunk olyan rosszul, ha ez megnyugtató válasz. És még bocsánat egy mondatot, hogy nem ide kívánkozik, de akivel mondtam, hogy pedagógussal beszélgettem, hogy 25 gyerekből, ez egy zuglói iskola, hogy 25 gyerekből 10-nek van vagy ADHD vagy SNI-s problémája, ez mind vissza fog hullani a szociális, gyerekvédelmi és egészségügyi ellátásra, és ha ezek a gyerekek felnőttek lesznek, akkor ott minden más probléma is jön elő a foglalkoztatással. Tehát ezt a területet azért kell nagyon- nagyon megerősíteni, mert minden, amit a tűzoltóparancsnok is mondott, hogy a megelőzés, a prevenció, úgyhogy én is abban látom, úgyhogy nagyon jó, hogy ezen nincs spórolás, hogy van egy Pongrác Közösségi Házunk, és minden ilyen program szerintem hozzátesz ahhoz, hogy a család dinamikáját is így lehet megismerni. Hogy mindig csak a gyerekkel foglalkozunk, ezt sokan mondják és nem az egész családdal.
Levezető elnök: Köszönjük. Úgy látom, hogy nincs több hozzászóló. Akkor a gyermekjóléti feladatok átfogó értékeléséről szóló elfogadó előterjesztést teszem fel szavazásra, aminek a második része az, hogy a polgármester urat pedig felkérjük arra, hogy a Budapest Főváros Kormányhivatala felé az értékelést terjessze elő. Indítom a szavazást,
A Képviselő-testület 14 fővel határozatképest, miután Molnár Róbert visszatér az ülésterembe.

191/2025. (V. 22.) KÖRT határozat
a 2024. évi kerületi gyermekjóléti feladatokról szóló átfogó értékelésről(14 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a 2024. évi kerületi gyermekjóléti feladatok átfogó értékelését elfogadja.2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az értékelést terjessze fel Budapest Főváros Kormányhivatala részére.Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetője
Levezető elnök: Megállapítom, hogy 14 igen szavazattal a képviselő-testületet elfogadta.

6. napirendi pont:
A 2025/2026. nevelési év indítása 

Előterjesztő: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgármester 25



Felszólalási jegyet nyújtott be Farkas Erika (a 3/2025. felszólalási jegy a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi).

Levezető elnök: És rátérnénk (meghívó szerint) az ötödik napirendi pontra. Ahol egy módosító javaslat is érkezett Jegyző úr részéről.
Dr. Szabó Krisztián szóbeli módosító javaslata: az előterjesztés 2. mellékletében foglalt határozattervezet 1. mellékletében foglalt táblázat 9. sorában a „17,5” szövegrész helyébe a „17”, a 12. sorában a „42" szövegrész helyébe a „42,5” szöveg lép.Indokolás: az óvodavezető kérésére szükséges a nevelő munkát segítők, illetve a technikai alkalmazottak álláshelyszámának a módosítása. (270/1. számú módosító javaslat)

Az előterjesztő támogatja a 270/1. számú módosító javaslatot.

Levezető elnök: Szövegrészmódosítás az első mellékletben foglalt táblázatban a 9. sorban a 12, 5 szövegrész helyébe 17, a 12-es sorban a 42-es szövegrész helyébe 42,5 szöveg lép. Felszólalási jegyet is kitöltöttek. Akkor kezdjük a felszólalási jegy érvényesítésével. Farkas Erikát kérném akkor a mikrofonhoz. Tehát Farkas Erika maximum három percben tudja elmondani észrevételét, felszólalását. Parancsoljon.
Farkas Erika: Köszönöm szépen. Egyedül jöttem, de igazából a csoportomnak a szülőit képviselem és azzal a kéréssel fordulunk Önökhöz, hogy az előterjesztésben jelenleg a Gézengúz Óvoda Kék Virág Tagóvoda Vackor csoportja van a szüneteltetésre kijelölve a jövő évtől, és azt szeretném érvként felhozni, hogy jelenleg ebben a csoportban 14 tag gyerek fog maradni, a jövő évben mind a 14 gyermek nagycsoportos lesz. A14 gyermeket az előterjesztés szerint a Szivárvány csoportba kellene áttenni, ahol további 9 gyermek van, és azt szeretnénk, hogy a gyermekeink a saját óvónőikkel, a saját területükön, a saját környezetükben fejezhessék be az óvodát, azért, hogy a legteljesebb lehetőségük legyen arra, hogy az iskolára készüljenek, és ne arra kelljen fókuszálniuk, hogy beszokjanak egy új csoportba, egy új közösségbe, új gyerekek, új felnőtt szabályok satöbbi kapcsán. És tisztában vagyunk azzal, hogy ennek biztos van anyagi vonzata, hogy még egy csoportot életben kellene tartani még egy évig, de a következő év végén biztosan megszűnik a csoport, mert csak nagycsoportosok vannak ott. És nagyon szeretnénk Önöket megkérni, hogy a csoport még a jövő évben bezárhassa a tevékenységét, hogy úgy készülhessenek a gyerekek az iskolába, hogy csak arra kelljen összpontosítaniuk. Ha pedig - nem tudom, hogy mennyi időm van még -, ha ez esetleg mégsem lehetséges, bár nagyon remélem, hogy lehetséges, ha esetleg mégsem lehetséges, akkor pedig azt szeretnénk kérni, hogy fontolják meg, hogy ne a Vackor csoport szüneteljen, hanem a Szivárvány, tehát a Vackor csoportnak - véleményünk szerint -, sokkal jobb fizikai adottságai vannak, mint a Szivárvány csoportnak. A csoport az emeleten van, tehát nem a közvetlen bejárat mellett kell a hideg ajtó mellett öltözniük a gyerekeknek, illetve ugyanott van a tornaterem, ahol elég nagy átjáróház van a különböző foglalkozások miatt, és például a bejáratról a mosdóba is belátni, ahol ugyan függönyök vannak a vécéken, de a gyerekek azt nem mindig megfelelően húzzák el, tehát, aki például belép a bejáraton, lehet, hogy pont éppen a vécén ülő gyermeket lát a Szivárvány csoportban. Illetve mivel az emeleten van a Vackor csoport, ezért például sokkal több a természetes fény is a csoportban, ami szerintünk szintén fontos. De hogyha van arra lehetőség, akkor inkább azt szeretnénk, hogy megmaradjon mind a két csoport és még egy évig adjanak esélyt a gyermekeinknek, hogy a saját csoportjukba járjanak.

Levezető elnök: Köszönöm szépen a hozzászólást. Erre azt tudom mondani, hogy ez egy olyan előterjesztés, amit már eléggé sokszor megbeszéltünk és kialakítottunk csoportlétszámokra26



vonatkozó, illetve csoportszámokra, kerületi szinten csoportszámokra vonatkozó számokat és előterjesztés módosítását képviselő teheti meg. Értem én a felszólalás lényegét, csak meghatároztuk is, hogy egy csoportban hány fő lehet. Itt most, ha jól értelmeztem, egy 9 fős csoportot szeretne a Vackor csoportban, annak a létjogosultságát biztosítani. Hát ilyen kis csoport. (Háttérből érkezőjelzésre) 14, jó, akkor is az általunk meghatározottnál mindenképpen kevesebb létszám, vagy kisebb létszámú csoport, ha jól értelmezem, illetve van egy másik kérés, hogy a Vackor szüneteltetése helyett akkor inkább a Szivárvány ugye, ha jól értettem. Kérdezem osztályvezető asszonyt, Kálmánná Szabó Juditot, hogy meg tudnád-e világítani ezt a képviselőknek, mert azért ennyire részleteiben nem ismeri senki a csoportokat.
Kálmánná Szabó Judit: Itt az Óvodavezető asszony is jelezte a csoport szüneteltetésének az igényét. A létszámok is ezt mutatják, most ahogy nézem, mind a kettő 24 fős befogadóképességű csoport, tehát gyakorlatilag mondhatom azt, hogy igazából mindegy, hogy Szivárvány vagy Vackor, csak hát olyan szempontból, létszám szempontjából mindegy, mert mindegyik 24 főt fogad be. Átadom Jegyző úrnak a szót.
Levezető elnök: Megmondom őszintén, én azért vagyok egy kicsit elégedetlen, mert van egy Egyesített Óvodánk, annak van vezetője, ezeket a problémákat igazából, vagy nincs még, de vagy van gyakorlatilag, hogy ezeket a problémákat ott kellett volna egyesíteni és utána ezt a problémát földolgozva kerülhetett volna egy módosítás elénk. Megadom a szót Szabó Krisztián jegyző úrnak.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Ezek fenntartói döntések, tehát semmiképpen nem mondhatjuk ezt, hogy ezt az óvoda, nyilván az információk előkészítésében az óvodák közreműködnek, semmiképpen sem az Egyesített Óvoda, sem az önállóan működő óvodák nem irányíthatják ezeket a döntéseket. Nyilván szakmai előkészítettségű döntésekről van szó. Tehát ahogy Alpolgármester úr utalt rá, van az Önkormányzatnak számos elve azzal kapcsolatban, hogy az óvodai csoportokat milyen mértékben tudja fenntartani, milyen létszámmal tud működtetni egy csoportot, és nem utolsósorban sajnálatos módon az óvodák olyan létszámhiánnyal is, általában az óvodapedagógusoknak olyan hiányával is szembesülnek, ami miatt az óvodapedagógusoknak a kapacitásait megfelelő módon kell az egyes intézményekben elosztani. A csoport kijelölése az a létszámra, illetve a jogviszonyoknak a fennállására tekintettel történik, az, hogy utána a helyiséget esetleg megváltoztassuk, mert ahogy elhangzott a Vackor csoportnak a jelenlegi csoportszobája az kedvezőbb adottságú lehet, mint a Szivárvány csoporté, az nem függ össze ezzel a döntéssel, tehát az óvodán belül a csoportnak az áthelyezése az a jövőben is megtörténhet. Az elnevezés az a jogviszonyban álló gyerekeknek a meghatározása alapján történik, tehát nem csereszabatos ilyen értelemben a két csoportnak a szüneteltetése vagy nem szüneteltetése, Ez a nagycsoportos, önálló nagycsoportos csoportnak a szüneteltetésére vonatkozik. Egyébként is az a gyereklétszámra, és megint csak az óvodapedagógusok rendelkezésre állására az irány, vagy az egyre inkább kívánatos, hogy vegyes csoportok jöjjenek létre, és nyilván az óvodavezetőnek a csoportokban a beosztást majd ennek a figyelembevételével kell megtennie. Tehát önmagában az, hogy melyik helyiség lesz a jövőben használatos, az nem dől el itt most ebben a döntésben. Ahogy Osztályvezető asszony utalt rá, hogy a két csoportszobának egyébként a befogadóképessége ugyanaz, akkor nyilván a csoport az összevonás után is elhelyezhető a kedvezőbb helyiségben. Köszönöm.

Levezető elnök: Természetesen tisztában vagyok, hogy a fenntartói kötelessége az mi, de a fenntartó általában meg szokta kérdezni azokat a szakmai szervezeteket, itt jelen esetben az óvoda, Egyesített Óvoda vezetését, és az ő véleményük alapján hozzuk meg a fenntartói 
(háttérből érkező jelzésre) akkor úgy mondom, hogy az óvodáknak a véleményét. Több körben tárgyaltunk ezekről. Én magam is három ilyenen részt vettem, ott nem hangzott ez el. Én 27



képviselő-testületi szinten ezt a kérést nem tudom értelmezni, mert hozzánk egy kész anyag szokott bejönni és azt el szoktuk fogadni, ami végül is az óvodavezetők által kialakított véleményt sok esetben tükrözzük és konszenzussal hozzuk meg. Erre értettem, tudom, hogy nem az óvodavezetők hozzák meg a fenntartói döntéseket. Somlyódy Csaba.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. Nehéz ez a probléma, megérteni természetesen. Jegyző úr is jelezte azt, hogy két problémával néz a fenntartó szemben, ugyanis a fenntartónak üzemeltetnie kell ezeket az intézményeket. Ezek az intézmények anyagiakba kerülnek, és ezek az anyagiak ugye sok mindent befolyásolnak. Természetesen vannak szakmai standardszámok, hogy hány fős csoportoknak a meglétét preferálja országosan a szakma. Ennek mind a két csoport jelen esetben lényegesen alatta van. Én tudom, hogy egyébként egy kisebb csoportot elgardírozni sokkal könnyebb, mint egy nagyobb csoportot, ugyanakkor hát ez dupla költséggel jár a fenntartó részére. Tehát ezt is a fenntartó részéről ezt is figyelembe kell venni, hogy egy ilyen érdek is megjelenik ennél a résznél. Nyilván ezt szakmai egyeztetések előzik meg. Osztályvezető asszony is említette ezt a dolgot, de ugye itt két dolgot kell tudni. Az egyik, jelentősen csökkent az óvodás korúaknak, a jelentkezőknek a száma a kőbányai óvodába, tehát a kapacitásunk azt mutatja, hogy az egyes csoportoknak a létszáma elég drasztikusan csökken, illetve fogyatkozik. Ugyanakkor azt is el kell mondani, hogy az óvodapedagógusokból sem turkálunk, hogy rengetegen jelentkeznének, bár annak ellenére, hogy az Önkormányzat, mint fenntartó, nemcsak a kötelező fenntartási elemeket biztosítja az óvodának, hanem különböző képzési költségek átvállalása, a különböző pótlékoknak az átvállalása és a többi, hogy vonzóbbá tegye. Nyilván azt is tudni kell, hogy az összes kerület, meg a vidéki települések is hasonló módszerrel élnek, tehát versenyhelyzetben vagyunk itt ennél a résznél, hogy legyen elég óvodapedagógusunk. Azt is el kell mondani, hogy ugyanakkor a feladat is bonyolódik, hiszen a, az SNI-s gyerekeknek a száma az utóbbi időben ugye drasztikusan megnövekedett, ez a sajátos nevelési tevékenységet igénylőknek a száma, amely speciális képzettségű óvodapedagógusokat, illetve szakembereket igényelne, hát ebből sem állunk olyan jól, mint ahogy szeretnénk, hiszen nagyon nehéz lépést tartani egy ilyen helyzetben az így meglevő problémákkal. Tehát én megértem a szülőknek a dolgát ebből a szempontból, hogy ők a gyerekeknek, a saját gyerekeknek az érdekeit nézik, nekünk, mint fenntartóknak mást is figyelembe kell venni, ezt is természetesen nagyon súlyosan mérlegelni kell, de amennyiben a szakma úgy ítéli meg, hogy szakmailag kezelhető ez a dolog, akkor el kell hinnünk nekik ezt a döntést, amit az óvoda szakmailag meghoz, ugyanakkor figyelembe kell venni a pénzügyi lehetőségeket is ezen a részen, és egyes képviselőtársaim ezek alapján fogja ma a döntését meghozni.

Levezető elnök: Köszönöm. Vékony Csongor Levente.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót. Az adott téma igen nehéz ebben az esetben, hiszen alapvetően úgy gondolom, úgy érkeztünk ide mindannyian, hogy a megfelelő szakmai előkészítés alapján egy támogató jellegű döntést fogunk hozni, azonban ideérkezett egy édesanya, és felvázolta a saját tapasztalatait, a saját problémakörét, és nyilván ahogy elhangzott, itt egy olyan csoportról van szó, ami nem egy induló csoport, hanem gyakorlatilag egy végzős csoport. Ha én is ebbe a helyzetbe lennék, akkor talán ugyanígy járnék el, hiszen a gyermek lenne az első az én számomra is, és a gyermek érdeke ebben az esetben valóban az volna, hogy ne történjen semmilyen változás, hanem azt az utolsó évet a megszokott társaságban tölthesse el. így egy úgymond kellemetlen és nehéz helyzet előtt állunk, mert valóban jobb lett volna ezeket a kérdéseket már előzetesen tisztázni, viszont ezt az új információt tudva, én nem fogom tudni támogatni a jelenlegi előterjesztést, tartózkodni fogok. Köszönöm. 28



Levezető elnök: Köszönöm szépen. Akkor még egy hozzászóló van. Mátrai Gábor, parancsolj.
Dr. Mátrai Gábor Imre: Köszönöm szépen a szót. Igen, tehát a maga a fenntartó részéről, illetve folyamatosan vizsgáljuk azokat a lehetőségeket, hogy a kerületi nevelési év, illetve a nevelés tekintetébe, milyen olyan megoldásokat tudunk hozni, hogy a legkisebb érdeksérelemmel történjen meg. Azért azt látni kell, azokat a számadatokat, amelyeket a központi részlet, az Oktatási Hivatal lehoz, hogy körülbelül hány gyerek beiratkozása szükségeltetik ahhoz, hogy működőképesség fenntartása megtörténjen. Tehát ebben az esztendőben ez az első körbe az április 22-23-ai beiratkozásnak, maga a 453 gyerekből, ami folyamatosan változik, tehát a lakcímnyilvántartás alapján, a legutolsó számadat alapján 450 volt, abból 276 gyerek iratkozott be maga az óvodai nevelésre, és a többi gyerek egyelőre még a rendszerbe nincsen. Tehát a korábbi évek számadatait tekintve egyre csökkenő gyerekszám van. Próbáljuk megfelelően működtetni maga a nevelési intézményeinket, elkerülve azokat a lehetőségeket, hogy bármiféle bezárásról szó legyen. Maga a csoportoknak a szüneteltetése, illetve maga a racionalizálása nem is a fenntartó részéről történik, hanem maga egy szakmai grémium, ami minden hónapban megtörténik, az óvodavezetőknek az értekezlete és az óvodavezetők, tehát maga az úgynevezett az igazgatók, akik ott vannak, határozzák meg, hogy melyik számukra az adott intézménybe a legjobb megoldás. Természetesen ezt mi, mint fenntartó akceptáljuk és ennek függvényébe hozzuk meg a döntéseinket, annak érdekébe történik meg maga a szakmai előkészítés és maga ennek az anyagnak az elkészítése. Tehát maga, ha a szakmai rész ezt így ítéli meg, akkor mi nem tudjuk ezt felülírni, de természetesen figyelembe vesszük azokat a lehetőségeket, hogy mik a legjobb megoldások. Tehát ahogy Jegyző úr is mondta, maga a csoportoknak a homogenizálása történik abba az irányba, hogy megfelelően tudjon működni, de maga a csoportszobáknak a változása az adott intézményen belül nem biztos, hogy megtörténik. Tehát ezt maga az óvodavezető, illetve az óvónők határozhatják meg, hogy hol történjen a továbbiakban a nevelés meghatározása. Tehát az, hogy most a 14 gyerek, a 9 vagy a 9 gyerek, a 14-esbe történik a meghatározás, az adott intézmény fogja a továbbiakban, akkor ezt racionalizálni. De mi ezeket a döntéseket a szakmai megalapozottságok alapján tudjuk meghozni, ahogy maga az óvodavezetők ezt a döntést meghozzák. Egyelőre ezt tudom mondani. Köszönöm szépen.

Levezető elnök: Köszönöm. Én az előterjesztést - a 270/1. számú módosító javaslat 
figyelembevételével - változatlan formában fogom szavazásra bocsátani. Indítom a szavazást.
192/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a 2025/2026. nevelési évben indítható óvodai csoportokról[10 igen szavazattal, 3 tartózkodással)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés d) pontja alapján, figyelemmel a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § [2] bekezdésére a következőket rendeli el: 1. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat fenntartásában működő óvodákban a 2025/2026. nevelési évben indítható óvodai csoportok számát az 1. melléklet határozza meg.2. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Kőbányai Aprók Háza Óvodában a Búzavirág csoport [19 fő) és a Gyöngyvirág csoport (19 fő) működését megszünteti, a 2025/2026. nevelési évben a Liliom csoport (28 fő) működését szünetelteti.3. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a 2025/2026. nevelési évben a Kőbányai Gépmadár Óvodában a Gomba csoport (26 fő) működését szünetelteti.
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4. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a 2025/2026. nevelési évben a Kőbányai Gézengúz Óvoda Kékvirág Tagóvodájában a Süni csoport (24 fő] és a Vackor csoport (24 fő] működését szünetelteti.5. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a 2025/2026. nevelési évben a Kőbányai Gyöngyike Óvodában a Zöld csoport (24 fő] és a Kék csoport (24 fő] működését szünetelteti.6. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a 2025/2026. nevelési évben a Kőbányai Hárslevelű Óvodában a Zöld csoport (25 fő] működését szünetelteti.7. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a 2025/2026. nevelési évben a Kőbányai Kiskakas Óvodában a Méhecske csoport (18 fő] és Csiga csoport (18 fő] működését szünetelteti.8. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a 2025/2026. nevelési évben a Kőbányai Mászóka Óvodában a Sárga csoport (27 fő) és a Fehér csoport (27 fő] működését szünetelteti.9. Ez a határozat 2025. szeptember 1-jén lép hatályba, és 2026. augusztus 31-én hatályát veszti.
1. melléklet a 192/2025. (V. 22.) KÖKT határozathoz

A 2025/2026. nevelési évben indítható óvodai csoportok száma
A B

1 Óvoda
Indítható 
csoportok 

száma

2 Kőbányai Aprók Háza Óvoda
9(1108 Budapest, Újhegyi sétány 5-7.]

3 Kőbányai Bóbita Óvoda
6(1102 Budapest, Halom u. 7/b]

4 Kőbányai Csodafa Óvoda
7(1108 Budapest, Újhegyi sétány 17-19.)

5 Kőbányai Csodapók Óvoda
4(1104 Budapest, Mádi u. 127.)

6 Kőbányai Gépmadár Óvoda
6(1106 Budapest, Gépmadár u. 15.)

7 Kőbányai Gesztenye Óvoda
5(1106 Budapest, Maglódi út 8.)

8
Kőbányai Gézengúz Óvoda

9(1107 Budapest, Zágrábi u. 13/a)
9 Kőbányai Gyöngyike Óvoda

2(1101 Budapest, Salgótarjáni út 47.)
10 Kőbányai Hárslevelű Óvoda

3(1106 Budapest, Hárslevelű u. 5.)
11 Kőbányai Kiskakas Óvoda

6(1104 Budapest, Mádi u. 86-94.)
12 Kőbányai Mászóka Óvoda

4(1105 Budapest, Ászok u. 1-3.)
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13 Kőbányai Mocorgó Óvoda (1101 Budapest, Kőbányai út 30.) 6

14
Kőbányai Rece-fice Óvoda

4(1105 Budapest, Vaspálya u. 8-10.)
15

Kőbányai Zsivaj Óvoda
4(1105 Budapest, Zsivaj u. 1-3.)

16 Összesen: 75

Levezető elnök: Megállapítom, hogy 10 igen, 3 tartózkodással a képviselő-testület támogatta az előterjesztést. Ja, igen, bocsánat. Igen. Jó. Tehát ha normatív, akkor a most a normatív határozatról vagy akkor mind a kettőről szavazzunk újra? Ez volt, akkor úgy vesszük, hogy ez volt a normatív, jó. És akkor utána a másodiknak pedig magáról a határozatról fogunk szavazni. Kérem, indítsuk a szavazást.
193/2025. (V. 22.) KÖRT határozat
a Kőbányai Egyesített Óvoda álláshelyszámáról(10 igen szavazattal, 3 tartózkodással)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Kőbányai Egyesített Óvodában a pedagógus és a nevelő munkát segítő, valamint a technikai alkalmazottak álláshelyszámát 2025. szeptember 1-jétől az 1. melléklet szerint állapítja meg. Határidő: 2025. szeptember 1.Feladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetőjea Koordinációs és Jogi Főosztály Személyügyi Osztály vezetője a Kőbányai Aprók Háza Óvoda igazgatójaa Kőbányai Bóbita Óvoda igazgatója a Kőbányai Csodafa Óvoda igazgatója a Kőbányai Csodapók Óvoda igazgatója a Kőbányai Gépmadár Óvoda igazgatója a Kőbányai Gesztenye Óvoda igazgatója a Kőbányai Gézengúz Óvoda igazgatója a Kőbányai Gyöngyike Óvoda igazgatója a Kőbányai Hárslevelű Óvoda igazgatója a Kőbányai Kiskakas Óvoda igazgatója a Kőbányai Mászóka Óvoda igazgatója a Kőbányai Mocorgó Óvoda igazgatója a Kőbányai Rece-fice Óvoda igazgatója a Kőbányai Zsivaj Óvoda igazgatója a Kőbányai Egyesített Óvoda igazgatója

1. melléklet a 193/2025. (V. 22.) KÖKT határozathoz

A Kőbányai Egyesített Óvodában a pedagógus és a nevelő munkát segítő, valamint a 
technikai és ügyviteli alkalmazottak álláshelyszáma 2025. szeptember 1-jétőlA B1 Munkakör/beosztás álláshely2 pedagógus igazgató 1

3 igazgatóhelyettes 2 31



4 tagintézmény-igazgató 155 óvodapedagógus 1506 gyógypedagógus 37 fejlesztőpedagógus 168 pszichológus 89 nevelést segítők óvodatitkár 1710 dajka 7511 pedagógiai asszisztens 2512 technikai technikai létszám (konyhalány, kertész, gondnok) 42,513 ügyviteli ügyviteli, gazdasági ügyintéző 2
14 Összesen 356,5

Levezető elnök: Köszönöm szépen. 10 igen, 3 tartózkodással a képviselő-testület elfogadta az adott napirendet.
7. napirendi pont:

A Környezetvédelmi Program 2024. évi Intézkedési Tervének végrehajtása és a 2025. 
évi Intézkedési Terv

Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Felszólalási jegyet nyújtott be Medák Veronika (a 2/2025. felszólalási jegy a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi).

Levezető elnök: Környezetvédelmi program 2024. évi intézkedési tervének végrehajtásáról és a 2025. évi intézkedési tervről szóló előterjesztés. Ehhez is érkezett felszólalási jegy. Igen, akkor kezdjük először a felszólalási jeggyel. Nem tudom, a terembe van-e Medák Veronika? Igen, akkor háromperces időkeretben szeretném, hogyha elmondaná a hozzászólását.
Medák Veronika: Jó napot kívánok, üdvözlök mindenkit. Sajnálom, hogy nincs itt a Polgármester úr. Egyszer eljött hozzám és azt állapította meg, hogy azért azt a feljárót megcsinálja, ahol három vagy négy autó tartózkodik folyamatosan, ahol kettő autónak van helye, ezért a füvet, a virágokat mindenki letapossa, mert a Polgármester úr azt mondta, hogy Medák Veronika nem sajátíthatja ki azt a részt, az közterület. Ez a feljáróra való értelmezés volt, de azóta a füvet is, virágokat letépik, kiszedik, mert az közterület és mindenki, hogy azt csinál, amit szeretne. Azóta a virágokat mind kitépik, amit oda elültetünk, az a saját pénzünk, a saját pénzünkön locsoljuk, vágjuk, rendben tartjuk, de mivel közterület, bárki megteheti, hogy tönkreteszi. A másik oldalon, meg mellettünk mindkét oldalról nem teheti meg senki, mert az nem közterület, csak előttünk. Igaz, hogy én önkormányzati bérlakásba vagyok és ingyenélő. Ez történik. A fák még mindig nincsenek elültetve, nem is tudom, hogy mikor lesz, és mindenfélét lehet ígérni, de megcsinálni senki nem teszi. Én a saját pénzemen veszem meg a virágot napról napra és mindenki tönkreteszi, mert az közterület. Hadd mondjak még valamit, igaz, ez nem tartozik ide, a hajléktalanság nem bűn, nem tudjuk követni, hogy mitől lesz valaki hajléktalan. Bocsánat, hogy ezt megjegyeztem. Elnézést, ez nem Önöknek szólt elsősorban. A Polgármester úr ígérte nekem, hogy azt rendbe teszi ott azt a feljáró részt, hogy ne álljanak, hogy a füvet, virágokat ne tapossák ki, de hát ez így működik. Köszönöm, hogy meghallgattak.
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Levezető elnök: Köszönöm. Hát én is sajnálom, hogy Polgármester úr nincs itt, mert nem tudom, nem tudom azt, (háttérből Medák Veronika közbeszólására) bocsánat, nálam van a szó. Köszönöm. Tehát nem tudom, hogy ő mit ígért és hogy most és mikor ígérte és mikorra ígérte. Azt tudom, hogy faültetések azok az őszi időszakban szoktak lenni, tehát hogyha azt az ígéretét nem teljesítette, akkor teljesen észszerű magyarázata van, de olyanba nem mennék, olyan vitába bele, amiről nem tudom az alapot, hogy mit ígér, úgyhogy ezt majd esetleg egy fogadóóráján legyen szíves a polgármester úr felé jelezni. Átadom a szót Jegyző úrnak.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. A felhajtóknak a szabályos használata egy forgalomtechnikai beavatkozást igényel, folyamatban van ennek a tervezése és a Budapest Közút Zrt.-vel az engedélyeztetés. Ezután tudja az önkormányzat a felhajtókat helyreállítani. Ez olyan módon fog megtörténni, hogy a döntött szegélyek mentén lesz lehetőség a felhajtásra, ott megfelelő burkolattal, szegélyekkel látjuk el ezeket a felhajtókat, és meg fogjuk azt is akadályozni, hogy a felhajtóknak a szabályosan kialakított területén túl az autók le tudjanak hajtani a zöldterületre, és ezáltal ott rongálják a zöldterületet és ezzel összefüggésben is, vagy ehhez igazítva fog megtörténni a faültetés is. 76 fának az elültetésére vonatkozóan adtam ki pótlási kötelező határozatot a Kőér utcára vonatkozóan. A KŐKERT Kft. az Önkormányzat megbízásából el fogja végezni ezeket a faültetéseket. Bízzunk benne, hogy az őszi időszakban. Ez az elsők között van az ültetendő fahelyeknek a sorában, meg is fog történni a felhajtóknak a kialakítása, ha addigra nem végződik, akkor legfeljebb azok a fák fognak kimaradni, amelyek kifejezetten a felhajtókat érintik, mert nyilván a fáknak a gyökerét ott a munkákkal nem szabad veszélyeztetni. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm. Péter Norbert.
Dr. Péter Norbert: Köszönöm a szót Alpolgármester úr. Én nem erre szeretnék reagálni, egy pár gondolattal szeretném kiegészíteni az előterjesztést. Először is szeretném megköszönni mindenkinek, aki részt vesz a program intézkedési tervében szereplő feladatok elvégzésében és végrehajtásában. Ez nem kevés feladat, évente csaknem 150 különböző feladatról van szó. Ahogy alpolgármester úr az elején említette, nagyon jól sikerült a Fenntartható Kőbánya Konferencia, amit első alkalommal rendeztünk meg. Ezt a SECAP monitoring jelentése alapján szerveztük meg. Nagyszerű előadások hangzottak el, és az egyikben dr. Pálvölgyi Tamás tanszékvezető úr megkérdezte, hogy hirdettünk-e klímavészhelyzetet. Utánanéztem, és igen, 2020 szeptemberében fogadta el ezt az akkori képviselő-testület. Örömmel vettük volna, hogyha az akkori kezdeményezők is ott vannak a konferencián, de nem jöttek el. Mi viszont ott voltunk, mert komolyan vesszük az éghajlatváltozást, és cselekszünk is. Éppen ezért szerveztük meg ezt a konferenciát. Csatlakoztunk a budapesti Zöld panelprogramhoz és az idei évben is szeretnénk meghirdetni a társasházak fejlesztését célzó pályázatunkat, amelynek keretében tavaly 466 000 000 forint önkormányzati támogatással, közel 2 000 000 000 forintnyi, többnyire energiahatékonysági társasházi fejlesztés valósult meg. Ezentúl folytatjuk a faültetési programunkat, a tavalyi évben és az idei év elején összesen 674 fát ültettünk el Kőbányán. Bízom benne, hogy a Kőér utcára tervezett 76 fát is minél hamarabb el tudjuk ültetni. Az elmúlt években ezentúl két erdőrészletet is megújítottunk, és folyamatban van a harmadik felújítása is. Ezen jelenleg is dolgozunk, ez már be is került a program intézkedési tervébe és szeretnénk is megvédeni ezeket a területeket. Ezért szeretnénk létrehozni egy szervezetet, amely ezen területek kiemelt védelmével foglalkozik. És végül azt is szeretném kiemelni, hogy tavaly közel 30 környezetvédelmi, szemléletformáló- és kerületszépítő akciót szerveztünk, amelyet az idei évben további 7 új akcióval bővítünk. Köszönöm szépen és ezek alapján szeretném javasolni a képviselő-testületnek, hogy fogadják el az előterjesztést. Köszönöm szépen. 33



Levezető elnök: Köszönöm. Somlyódy Csaba.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. Tanácsnok úr akkor itt számos konkrét dolgot is elmondott, ezt én nem ismételném meg, inkább arra térnék ki, hogy ugye hogy az egyik nagyon fontos szerepe Kőbányának a zöldfelületek, zöld gondolkodásnak a támogatása, és itt nyilván nemcsak arról van szó, hogy 1 000 000 fánk van, abból 30 000-et mi tartunk karban, mármint az Önkormányzat, illetve cége tart karban, hogy éppen az egynyári virágok ültetése is most zajlik, és a Virágos Kőbánya akcióban rendszeresen részt veszünk, körbe lehet menni a kerületen. És én azt hiszem, hogy a többi kerülettel összehasonlítva nincs szégyellnivalónk, hanem itt azért ez bővebb, itt a légszennyezéstől kezdve .akár a társasházaknak a klímaállapotáig terjed ki. De én egy másik dologra szeretném fölhívni a figyelmet, ami a legnehezebb, a szemléletformáló részre, és én azt hiszem, hogy az utóbbi időszakban ebben is értünk el eredményeket, és ezen az úton tudunk továbbmenni, hiszen több európai uniós projektnek is a tagjai vagyunk, résztvevői vagyunk, ami ezzel foglalkozik, a megújuló energiától kezdve a különböző klíma, szabályozást befolyásoló dolgokig, illetve ezeknek az összegyűjtéséig, ezeknek a közkinccsé tételéig. De emellett ugye én azt gondolom, hogy az a rész, amely a lakossági szemléletformálásban az utóbbi időszakban is kialakult, az mindannak köszönhető, hogy gyakorlatban is és elméleti megalapozottsági szinten is, tehát konferenciák, projektek szervezése, ez folyamatos. Amikor az X-Gain létrejött, az egyik fontos célja volt ennek a dolognak, amikor megnéztük, hogy hogyan lehetne a csökkenteni a károsanyag-kibocsátást a kerület területén, és arra jöttünk rá, hogy ez, ha az önkormányzat saját maga csinálja, akkor az pár százalékot jelent, mondjuk javulást, a legnagyobb arányban a cégekkel közösen, a cégeknek az együttműködésével lehet, és én ezért örülök, hogy itt nemcsak belterjesen az önkormányzat saját maga működik ebben, hanem számos olyan akció is van, ami a kerületi cégekkel, vállalatokkal közös, és ebben partneri együttműködést sikerült kialakítani a kerületben. Én köszönöm szépen az anyag összeállítóinak és hát én azt gondolom, hogy a színvonalas anyagot sikerült összeállítani 2025-re is.
Levezető elnök: Köszönöm. Vékony Csongor Levente, ügyrendi kérdésben.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót. A keddi bizottsági ülésen már szót ejtettem a témában, a vízvezetékrendszer és azbeszt témakörrel kapcsolatban. Az volna a kérdésem, hogy ebben a témában, itt ennél a napirendi pontnál, vagy napirendi után, napirend után szólaljak-e fel? Hogyan ítéli meg alpolgármester, ide illik-e a téma?
Levezető elnök: Szerintem ennél a napirendnél, mivel Kőbánya Környezetvédelmi Programjáról van szó, nyugodtan fölteheti ezt a kérdést.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót Alpolgármester úr. Az áprilisi testületi ülésen tájékoztattam a tisztelt képviselő-testületet Kőbánya csatornarendszerének állapotáról, mely információkat a Fővárosi Csatornázás Művek bocsátott rendelkezésemre. Ezúttal Kőbánya ivóvizét ellátó vízvezeték-rendszer állapotáról kívánok tájékoztatást adni képviselőtársaimnak. A Fővárosi Vízművek munkatársai kérésemre, ahogy ígérték, elkészítették a térképet, mely jelzi, hogy kerületünk vízvezetékei hol, mikor és milyen anyagból készültek. Ezt a térképet az ülés előtt minden képviselőtársamnak és Jegyző úrnak is elküldtem e-mailben további tanulmányozásra és használatra. A keddi bizottsági ülésen kiemeltem, hogy a térkép pontosan megmutatja, mely területeken készült a vízvezetékrendszer azbesztcementből. A térképet értelmezve úgy látom, elsődlegesen a ’70-es években épült tízemeletes panelekhez juttatták el az ivóvizet azbeszt szálakat is tartalmazó csőrendszerrel. Miután megállapítást nyert, hogy az azbeszt rákkeltő hatású, úgy tudom, hogy több helyen betiltották a további használatát az építőiparban. Aggodalmamnak adtam hangot, miszerint, ha 34



a csőből az ivóvízbe, vagy a csatornarendszerbe kiválik az azbeszt, az rendkívül káros lehet az emberre és a környezetre nézve. Köszönöm Radványi Gábor alpolgármester úrnak, hogy korábbi felszólalásaim nyomán ő is elkezdett utánajárni a témának. Kedden arról tájékoztatott minket, hogy egy professzor úr állítása alapján a levegővel érintkezve káros az azbeszt, de a vízvezetékrendszerek nem jelentenek azonnali beavatkozást igénylő veszélyt. Hogy mindenkinek világos legyen, az azbesztcementből készülő cső jelentős része cement, azonban anyagának 10-15%-át azbeszt szálak teszik ki, amellyel hosszabb élettartamai kívántak biztosítani a csőnek. Minthogy tudomásom szerint egyikünk sem szakértője a kérdésnek, ezért még kedden felkerestem egy okleveles vegyészmérnököt, hogy az ő álláspontját is meghallgassam, képes-e a csőből a vízbe kerülni az azbeszt és az káros lehet-e ránk nézve vagy sem. Kifejtette, hogy lényegtelen, hogy légutakon vagy más módon kerül-e az emberi szervezetbe, ha bekerül, egészségünket károsítja. Mint mondta, minden víz összetétele eltérő, más és más elemeket tartalmaz. Emiatt van az, hogy egyik helyen jobban rozsdásodhat a vascső, mint a másikon, emiatt van, hogy eltérő, mely esetben válhat ki könnyebben vagy nehezebben az azbeszt az eternit csőből, de mindenképpen kiválhat, főleg, hogyha több, mint ötvenéves csövekről beszélünk. Hogy választ kapjunk a kérdésre, hogy tartalmaz-e kőbányai ivóvizünk azbesztet vagy sem, és a csövek cseréjének folyamata azonnal meg kell-e kezdődjön, azt akkor tudjuk megállapítani, - mint mondta -, ha egy akkreditált labortól kérjük a kőbányai azbesztcement csövekből folyó víz összetételének vizsgálatát, mely vizsgálat több időpontban, több helyről érkező vízmintát elemez. Mivel tehát nem vagyunk szakértői a témának, de a kőbányai lakosság érdekeit szolgáljuk, kérem Polgármester urat, kérem a városvezetés együttműködését, hogy az azbeszt tartalmat kimutató vízvizsgálat történjen meg, és az eredményt tárják elénk, hogy az alapján egyértelművé váljon, kell-e aggódnunk vagy sem. Köszönöm.
Levezető elnök: Képviselő úrnak mondom, hogy a kérdésem, amit föltettem Pálvölgyi vagy nem is, bocsánat, a másik professzor úrnak most nem emlékszem a nevére, az úgy történt, hogy ő panellakásokról beszélt, a panellakásoknak a létjogosultságát erősítette, és akkor jutott nekem eszembe, hogy az azbesztre rákérdezek, nem kifejezetten az Ön korábbi napirend előtti felszólalása motivált engem, de azt gondolom, hogy mind a ketten a kőbányai emberek egészségéért aggódunk, és ennek tudom be ezt a mai hozzászólását is. Én akkor azt a választ kaptam, hogy valóban a korábbi évekbe, 2006-ban vagy 2009-ben - utánanéztem -, valóban betiltották az azbesztnek az építőiparban történő hasznosítását vagy felhasználását, viszont előtte a csöveket valóban azbeszttel vonták be. Azt a választ kaptam akkor, hogyha bevonjuk és ott van a föld alatt és elizolálva és nem bolygatjuk, akkor az rendben van. Ennél nagyobb mélységig ott ő nem szakértője feltétlenül ez a professzor, akitől megkérdeztem az azbesztnek. Értem, hogy tovább szeretne a Képviselő úr kutakodni, de Jegyző úr jelezte, hogy alapvetően ezt a Fővárosnál teheti meg. Jegyző úr parancsolj.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Budapest fővárosban az ivóvízszolgáltatás biztosítása fővárosi feladat. Köszönöm.
Levezető elnök: Jó, megadom a szót. Vékony Csongornak.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót. Fővárosi feladat, de ha a saját kerületünkről van szó, akkor úgy gondolom, jogos lehet a kérés, hogy a városvezetés együttműködését kérjem. Annyit szeretnék csak tisztázni, hogy különbség van aközött, hogy az azbesztet szigetelés formájában használják-e fel és teszik a cső köré, ami ugye a társasházakban megtörtént, és különbség van aközött, hogy a föld alatti csőben azbeszt szálakat tartalmaz a cső. A cső köré helyezett szigetelőanyag az levegővel érintkezve kerülhet valóban a szervezetünkbe, de hogyha a cső maga tartalmazza az azbeszt szálakat, akkor az onnan kiválhat, csőtörés esetén 35



pedig még nagyobb mennyiségben elfolyhat és ilyen módon akár a szervezetünkbe, környezetünkbe is kerülhet. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm. Ha nincs több hozzászóló, akkor javaslom, hogy szavazzunk a környezetvédelmi program 2024. évi Intézkedési Tervének végrehajtásáról és a 2025. évi Intézkedési Tervről. Indítom a szavazást.
A Képviselő-testület 13 fővel határozatképes miután dr. Pap Sándor elhagyta az üléstermet.

194/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Környezetvédelmi Program 2024. évi Intézkedési Tervének végrehajtásáról és a 2025. 
évi Intézkedési Tervről[13 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Környezetvédelmi Program 2024. évi Intézkedési Tervének beszámolóját az előterjesztés 2. melléklete szerint elfogadja.2. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Környezetvédelmi Program 2025. évi Intézkedési Tervét az 1. melléklet szerint jóváhagyja. Határidő: 2025. december 31.Feladatkörében érintett: a Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Főosztályvezetője

1. melléklet a 194/2025. (V. 22.) KÖKT határozathozkőbánya környezetvédelmi programja
A 2025-2029. ÉVEKRE

2025. ÉVI INTÉZKEDÉSI TERVA 2025. évi intézkedési terv szerkezete megfelel a Kőbánya Környezetvédelmi Programja a 2025-2029. évekre című dokumentumban meghatározott „VII. Környezetvédelmi Program [2025-2029) pontjainak összefoglalása, intézkedési terv” című fejezetben foglalt rövidtávú feladatoknak. A tervben megjelennek olyan feladatok is, amelyek nem igényelnek pénzügyi ráfordítást, vagy amelyekre nincs elkülönített forrás.
TERVEZETT FELADATOK

FELADATRA 
TERVEZETT ÖSSZEG 

(Ft)

FELADATOK 
VÉGREHAJTÁSÁNAK 

HATÁRIDEJE, FELELŐSE

1. Levegőtisztaság-védelem

1.1. A kerületben található légszennyező 
pontforrások nyilvántartásának 
folyamatos nyomon követése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
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1.2. Szmogriadó elrendelésével 
kapcsolatos feladatellátási 
kötelezettség figyelemmel kísérése, 
szmogriadó esetén szükség szerint a 
helyi lakosság tájékoztatása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
1.5. Avar és kerti hulladékok égetési 

tilalmának ellenőrzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály és Kőbányai Közterület-felügyelet
1.6. A levegőminőség folyamatos nyomon 

követése a Gergely utcai mérőállomás 
adatai segítségével

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
1.7. Szükség esetén bűz- és 

levegőtisztaság-védelmi eljárás 
kezdeményezése az illetékes 
hatóságnál

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
1.8. A levegő ülepedő- és szállópor- 

terhelésének csökkentése az út menti 
zöldsávok és zöldfelületek 
növelésével

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Kőbányai Vagyonkezelő Zrt., Környezethatósági Osztály, Főépítészi Osztály
1.9. A közlekedési eredetű emisszió 

csökkentése érdekében további 
kerékpárutak kiépítése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt., Városüzemeltetési Osztály, Főépítészi Osztály
1.10. A szállópor mennyiségének 

csökkentése érdekében a burkolt utak 
arányának növelése a kerületben

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
1.11. Az önkormányzati tulajdonú épületek 

esetében a légszennyező források 
(kémények) tervszerű felülvizsgálata, 
karbantartása és felújítása

Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
2. Zaj- és rezgésvédelem

2.1. Lakossági panasz kivizsgálása céljából 
szükség esetén zaj- és rezgésmérés 
végzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezethatósági Osztály
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2.2. Kerületfejlesztési és beruházási 
egyeztetések során különös figyelem 
fordítása a védendő épületek 
zajvédelmére

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Főépítészi Osztály
2.3. A Repülőtér területén működő 

Zajvédelmi Bizottságban bizottsági 
tagként történő aktív részvétel

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Alpolgármester, Környezetvédelmi Osztály
2.4. A Budapest Airport Zrt. Zajszigetelési 

Programjával kapcsolatos feladatok 
ellátása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
2.5

A Repülőtér működéséből eredő 
zajhatások csökkentése érdekében 
egyeztetések, a kerület lakossága 
szempontjából hátrányos döntések 
felülvizsgálatának kezdeményezése, 
jogorvoslati kérelmek benyújtása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
2.6. A Repülőtér környezetében kijelölt 

zajgátló védőövezet felülvizsgálati 
eljárásában a kerületi érdekek 
érvényesítése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály

2.7.
A határérték feletti terheléssel bíró fő 
közlekedési utak mentén passzív 
akusztikai védelem kiépítési 
lehetőségének vizsgálata, nyomon 
követése új épületek, felújítások 
esetén

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Főépítészi Osztály, Környezetvédelmi Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
3. Hulladékgazdálkodás

3.1. Illegális hulladéklerakások 
felszámolása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőbányai Közterületfelügyelet, Környezetvédelmi Osztály, KőbányaiVagyonkezelő Zrt., Kőkert Kft.
3.2. Rendszeresen hulladékkal terhelt, 

fővárosi tulajdonban lévő területek 
(különösen a Terebesi erdő) 
vonatkozásában egyeztetések, 
intézkedések kezdeményezése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
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3.3. Hulladékmentesítési akciókra 
irányuló civil kezdeményezések 
támogatása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály
3.4. Lakossági használt sütőolaj 

begyűjtésének biztosítása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály
3.5. Kerülettakarítási akciók

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály
3.6. A szelektív hulladékgyűjtés 

fontosságának tudatosítása a kerület 
lakói és intézményei körében

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály, Városüzemeltetési Osztály
3.7. Elhullott állatok elszállítása, valamint 

a témában a lakosság tájékoztatása 
(újságcikk, honlapon történő kiemelt 
megjelenítés)

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
3.8. Hulladékkezelő telepek időszakos 

ellenőrzése
Határidő: 2025. december 31. Felelős: Hatósági Osztály,

3.9. Kerületi Komposztálási Program 
folytatása a lakosság részére

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
3.10. Ágdarálási program elindítása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály
3.11. Zöldhulladék-gyűjtőzsákok 

biztosítása a lakosság és az 
önkormányzati intézmények részére

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Igazgatási Osztály
3.12. A zöldhulladékgyűjtési rendszer 

kiterjesztésének megvizsgálása a 
Korponai utca, a Kolozsvári utca és a 
Körösi Csorna Sándor út által 
határolt területre

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
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3.13. Az önkormányzati ingatlanokon 
lomtalanítások elvégzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
3.14. Az építkezések és bontások során a 

keletkező hulladékok kezelésére 
vonatkozó jogszabályi előírások 
betartásának figyelemmel kísérése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Építésügyi Osztály
4. Vízvédelem és vízhasználat

4.1. A Rákos-patak vízminőségének 
nyomon követése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
4.2. Nyílt csapadékelvezető árkok 

kaszálása, karbantartása, és 
csapadékelvezető csatornaszemek 
környezetének ellenőrzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Városüzemeltetési Osztály, Környezetvédelmi Osztály
4.3. Kőbányai Csapadékvíz-gyűjtési

Program folytatása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
4.4. "LIFE - Városi Eső" projekt keretében 

a kerületben 7 mérési helyszín 
létesítésének vizsgálata, 
mérőműszerek elhelyezése

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
5. Szennyvízkibocsátás és kommunális létesítmények

5.1. Illegális rákötések csökkentése és a 
jogszabályoktól eltérő 
szennyvízkezelés feltárása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Építésügyi Osztály
5.2.

A közművekkel kapcsolatos 
fejlesztések során nem csak az 
infrastruktúra, hanem a 
környezetvédelmi hatások vizsgálata 
is szükséges

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály, Főépítészi Osztály
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5.3.
Önkormányzati beruházás során az 
elhagyott közművekre figyelemmel 
kell döntést hozni, az elhagyott 
közműveket meg kell vizsgálni, 
valamint kezdeményezni kell a 
közművek kezelői felé a szükséges 
intézkedések megtételét, és lehetőség 
szerint a közterületi zöldsávok 
közműmentesítésének vizsgálatát

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Főépítészi Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.

6. Föld és talaj

6.1. Vízáteresztő térkőburkolatok 
kialakításának ösztönzése

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály, Főépítészi Osztály
6.2. Talajszennyező környezethasználók 

kiszűrése érdekében ellenőrzések 
lefolytatása, szükség esetén a 
feladatkörrel rendelkező hatóságnál 
intézkedés kezdeményezése

Határidő: 2025. december 31.Felelős: Környezetvédelmi Osztály, Építésügyi Osztály

6.3. A jelentősebb nagyságú, burkolt 
parkolókon összegyűlő csapadékvíz 
tisztításának megkövetelése

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály, KőbányaiVagyonkezelő Zrt., FőépítésziOsztály
7. Természet- és tájvédelem

7.1. Felsőrákosi-rétek helyi 
természetvédelmi területei 
kezelésének, feladatainak nyomon 
követése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
7.2. Felsőrákosi-réteken fokozott 

ellenőrzés a Rákosmenti Mezei 
Őrszolgálat bevonásával

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Közterület- felügyelet, Környezetvédelmi Osztály
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7.3. Tájsebek (pl. illegális 
hulladéklerakók) feltérképezése és 
megszüntetése a Felsőrákosi-réteken

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Közterület- felügyelet, Környezetvédelmi Osztály
8. Környezetbiztonság

8.1. Járdák tisztántartása, 
avarmentesítése, síkosságmentesítési 
feladatok elvégzése, hatósági 
ellenőrzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt., Környezetvédelmi Osztály, Kőbányai Közterületfelügyelet, Kőkert Kft.
8.2. Közreműködés az egységes 

környezethasználati eljárásban a 
környezetbiztonsági szabályokra 
figyelemmel

Határidő: 2025. december 31.Felelős: Környezetvédelmi Osztály, Építésügyi Osztály
9. Zöldfelület és az épített környezet

9.1. A kerületi fakataszter BPFatár 
programhoz történő csatlakozásának 
figyelemmel kísérése, kezelése

Határidő: 2025. december 31.Felelős: KörnyezethatóságiOsztály, Kőkert Kft.
9.2. Parlagfű és egyéb allergizáló 

özönnövények elleni védekezés, 
annak ellenőrzése és özönnövények 
irtása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Környezetvédelmi Osztály,Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
9.3.

Kerületi tulajdonban lévő 
zöldfelületek területének és 
minőségének növelése, közterületek 
állapotának fejlesztése, az illegálisan 
leburkolt zöldfelületek felkutatása, 
visszaalakíttatása zöldfelületté

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Főépítészi Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt., Városüzemeltetési Osztály
9.4. Faültetési program folytatása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Környezethatósági Osztály
9.5. „Adj örökbe egy fát!” program

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
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9.6. Száraz és balesetveszélyes fák 
felmérése és kivágása a közterületen, 
valamint tuskó és gyökérzóna 
eltávolítása új fák telepítése 
érdekében

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Környezethatósági Osztály,

9.7. A Pilisi Parkerdő Zrt. által kezelt 
kerületi erdőterületek 
vonatkozásában az erdőgazdálkodási 
tevékenység figyelemmel kísérése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
9.8. A Pilisi Parkerdő Zrt. által kezelt 4/M 

és 4/G jelű erdőterületen „örökerdő" 
kialakításával kapcsolatos támogatási 
szerződésekben foglaltak ellenőrzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
9.9. Nagyiccéi kiserdőben szabadidős park 

kialakítása

Határidő: 2O26.március 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
9.10. Közvilágítási lámpatesteket eltakaró 

fák koronájának metszése
Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.

9.11. Játszótér-felújítások
Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft.

9.12. Játszótéri eszközök karbantartása, 
felülvizsgálata, javítása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft.
9.13. Ivóvízkutak és vízvételezési helyek 

kihelyezése parkok, játszóterek 
területén, ivóvízkutak karbantartása

Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.
9.14. Körösi Csorna sétány és Újhegyi sétány 

kiemelt tisztántartása, karbantartása
Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.

9.15. „Faltól-falig takarítás" program 
előkészítése, megszervezése

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
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9.16. Mélytó szökőkútjának üzemeltetése Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.
9.17. Párakapuk üzemeltetése Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.
9.18. Parki öntözővíz-hálózat 

karbantartása
Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.

9.19. Parki berendezési tárgyak javítása és 
kihelyezése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft.
9.20. Közterületi szemétgyűjtők 

kihelyezése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft.
9.21. Óhegy park felújítása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Főépítészi Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
9.22. Építési beruházások során, valamint 

az önkormányzati épületek esetében a 
zöldtető, zöldhomlokzat és egyéb 
vertikális zöldfelületek 
kialakításának ösztönzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt., Főépítészi Osztály
9.23.

Fahelyek kialakítása burkolt 
járdákban, fahelyek vízfelvevő 
felületének növelése burkolt 
járdákban, faveremrácsok 
ellenőrzése, szükség szerinti 
alakítása, cseréje

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezethatósági Osztály, Kőkert Kft.
9.24. Növényvédelem, permetezés Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.
9.25. Magassági gallyazások elvégzése Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.
9.26. Főutak mentén virágkosarak 

kihelyezése
Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.

9.27. Patkánymentesítéssel kapcsolatos 
lakossági bejelentések továbbítása a 
Főpolgármesteri Hivatal felé

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
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9.28. Rókabefogással kapcsolatos feladatok
Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály

9.29. Méh- és darázskolóniák 
áttelepítésével kapcsolatos feladatok

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
9.30. Szúnyogok elleni védekezés

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
9.31. Meglévő köztéri illemhelyek 

üzemeltetése és esetleges bővítése
Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kő kert Kft.

9.32. Kutyafuttatók üzemeltetése és 
fejlesztése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Városüzemeltetési Osztály
9.33. Kutyaürülék-gyűjtők üzemeltetése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Városüzemeltetési Osztály
9.34. Kutyaillemhelyek üzemeltetése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőkert Kft., Városüzemeltetési Osztály
9.35. Értékes fák, fasorok esetén a 

gyökérzóna megemelkedése miatt 
környezetbarát gyalogos felületek 
kialakítási lehetőségeinek 
megvizsgálása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
9.36. Közösségi kert kialakítása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft.
9.37. Egészséges utcák program

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
10. Energiagazdálkodás
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10.1.
A TIPS4PED EU-projekt keretében az 
önkormányzati intézmények 
energetikai felújítását és 
üzemeltetését segítő energetikai 
tervezési-üzemeltetési szoftver 
kialakítása és ezt követően a szoftver 
használata

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Főépítészi Osztály, Környezetvédelmi Osztály
10.2. A lakosság körében az elvégzett 

lakásfelújításokról, valamint a fűtési 
energiahordozók használatáról 
önkéntes adatszolgáltatáson alapuló 
kérdőív segítségével felmérés végzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály, Gazdasági és Pénzügyi Főosztály
10.3. Energetikai célú pályázatok kiírása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Koordinációs és Jogi Főosztály
10.4. Önkormányzati épületekben az 

illegális áramvételezések ellenőrzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
10.5. A kerületi cégek alternatív 

energiahasznosítással összefüggő 
fejlesztéseinek ösztönzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Főépítészi Osztály
10.6. A kerületi építési szabályzatok 

készítésénél kiemelt figyelem 
fordítása a fényszennyezés 
csökkentésére, „Föld órája!" 
kampányhoz csatlakozás

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Főépítészi Osztály, Polgármesteri Kabinet, Városüzemeltetési Osztály
11. Környezeti nevelés

11.1. Környezeti és egészséges életmódra 
nevelés támogatása az óvodai 
nevelésben

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Érintett Főosztályok
11.2. A kerületi intézmények Zöld Óvoda és 

Örökös Zöld Óvoda cím elnyerésére 
történő ösztönzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Humánszolgáltatási Főosztály
11.3. Együttműködés a SOKK Egyesülettel

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Polgármesteri Kabinet, Érintett Főosztályok
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11.4. Környezetvédelmi és egészségvédelmi 
információk, tájékoztatók 
megjelentetése a Kőbányai 
Kalendáriumban

Határidő: 2025. december 31.Felelős: Polgármesteri Kabinet
11.5. „Zöld Családi Nap" lebonyolítása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály, Koordinációs és Jogi Főosztály, Kőkert Kft.
11.6. A ZOKNI Csereprogramban történő 

részvétel ösztönzése a kerületi 
családok, vállalkozások és 
intézmények körében

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Koordinációs és Jogi Főosztály, Környezetvédelmi Osztály, Humánszolgáltatási Osztály
11.7. Használtelemgyűjtők üzemeltetése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Koordinációs és Jogi Főosztály
11.8. Felmérés a lakosság környezet- és 

klímavédelemmel kapcsolatos 
tudásának, beállítódásának és 
cselekvési készségének vizsgálata 
tárgyában

Határidő: 2025. december 31.Felelős: KörnyezetvédelmiOsztály
12. Kerületszépítési akciók

12.1. „Tiszta udvar, rendes ház", „Tiszta, 
rendezett Kőbányáért" és „Virágos 
Kőbányáért" elismerések 
adományozása

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
12.2. „Virágos Lakóközösség" program

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
12.3. „Virágos Magyarország" pályázaton 

való részvétel

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft.
12.4. „Önnek is szeretnénk adni virágot!” 

pályázat lebonyolítása

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
12.5. Madarak és Fák Napja

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
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12.6. „Madárfészek a weben", webkamera 
üzemeltetése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Informatikai és Iratkezelési Osztály
12.7. „Kőbányai Madárbarát Kert" program

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
12.8. „Állatok világnapja"

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
12.9. A kerületi lakosok részére kisállat- 

ivartalanítási akció

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
12.10. „Legszebb konyhakertek" országos 

programhoz csatlakozás és pályázat 
lebonyolítása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
12.11. A „Takarítási Világnapihoz 

csatlakozva a CIKK Egyesület 
takarítási és papírgyűjtési akciójának 
támogatása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft.
12.12. Hulladékgyűjtési akciók a lakosság 

bevonásával

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft.
12.13. Virágültetés a Föld napján

Határidő: 2025. december 31. Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
12.14. „Lombhullató Ünnep" - őszi közösségi 

avargyűjtés

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
12.15. „Irány az erdő!" - közösségi 

programok az erdőkben

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
12.16. „Kőbányai vadon" - az élővilág 

sokszínűségét bemutató közösségi tér 
létrehozása

Határidő: 2025. december 31.Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
12.17. „Veszélyes hulladékért ajándékot"

Határidő: 2025. december 31. Felelős: VárosüzemeltetésiOsztály
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12.18. „Adj örökbe egy fát!" akció
Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály

13. Ipar és pincerendszer

13.1. A barnamezős területek 
funkcióváltásának és megújulásának 
elősegítése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Főépítészi Osztály
13.2. Gergely-bányával kapcsolatos 

feladatok elvégzése (pl. gázleszívó 
rendszer üzemeltetése, előírt 
környezetvédelmi vizsgálatok 
elvégzése, növénygondozás, őrzés)

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
13.3. „SÍ" területén szükséges éves 

területfenntartási, karbantartási 
munkák elvégzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
13.4. Óhegy parki pincével kapcsolatos 

feladatok ellátása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt., Városüzemeltetési Osztály
13.5. Ipari vállalatok önkéntes teljesítése 

alapján környezetvédelmi 
jelentéseinek és ESG (környezeti, 
társadalmi, irányítási) beszámolóinak 
megismerése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
13.6. Ipari telephelyek időszakos 

ellenőrzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály, Hatósági Osztály
13.7. A pincerendszerben összegyűlő víz 

öntözésre történő felhasználása
Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.

14. Közlekedés

14.1. Európai Mobilitási Hét és Autómentes 
Nap rendezvényeihez történő 
csatlakozás

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Koordinációs és Jogi Főosztály, Városüzemeltetési Osztály
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14.2. Közutak űrszelvénybiztosítása, 
valamint a közvilágítást biztosító 
lámpatesteket eltakaró fák 
koronájának metszése

Határidő: 2025. december 31.Felelős: Kőkert Kft.
14.3. Isaszegi kerékpáros emléktúra

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Koordinációs és Jogi Főosztály
14.4. Járdafelújítások

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
14.5. Útfelújítások, útépítések

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
14.6. Várakozási övezetek üzemeltetése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.
14.7. Hiányzó és megrongálódott 

utcanévtáblák cseréje

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Kőbányai Vagyonkezelő Zrt., Városüzemeltetési Osztály, Építésügyi Osztály
14.8. Az önkormányzati feladatok 

ellátásánál elektromos kerékpárok és 
elektromos rollerek használatának 
ösztönzése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Érintett Főosztályok
14.9. „Kerékpárosbarát Település és 

Munkahely" program
Határidő: 2025. december 31. Felelős: Érintett Főosztályok

14.10. Kőbányai Kéktúra Mozgalom 
folytatása, részvételre ösztönzés

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
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14.11. Zöld Küllő Mozgalom meghirdetése
Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály

14.12. „Bringázz a munkába!" program 
népszerűsítése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály
14.13. Zárt kerékpártároló létesítése, a 

meglévő zárt kerékpártároló 
üzemeltetése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Városüzemeltetési Osztály, Kőkert Kft., Igazgatási Osztály
15. Környezetvédelmi irányítás az Önkormányzatnál

15.1. Prioritásokat meghatározó 
környezetvédelmi stratégia 
érvényesítése az Önkormányzat 
döntéshozatalában

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Érintett Főosztályok
15.2. A környezeti információk közzététele 

az önkormányzati honlapon
Határidő: 2025. december 31. Felelős: Érintett Főosztályok

15.3. Az Önkormányzat környezeti 
tevékenységeinek és eredményeinek 
a külső édekelt felek felé történő 
kommunikációja

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Érintett Főosztályok
15.4. A Polgármesteri Hivatal ügyintézése 

során a papírmentes, e-ügyintézés 
szorgalmazása, illetve az e-hulladék 
csökkentése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Érintett Főosztályok
15.5.

A Polgármesteri Hivatalban és az 
önkormányzati intézményekben a 
takarékos, ésszerű villany- és 
vízhasználat és a szelektív 
hulladékgyűjtés tudatosításának 
erősítése

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Érintett Főosztályok
15.6. Klímabarát Települések

Szövetségében való aktív részvétel

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
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15.7. Fenntartható Kőbánya konferencia 
lebonyolítása

Határidő: 2025. december 31. Felelős: Környezetvédelmi Osztály
Levezető elnök: Megállapítom, hogy a képviselő-testület 13 igen szavazattal elfogadta az előterjesztést.

8. napirendi pont:
A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat kerületi építési szabályzatáról 

szóló 16/2020. (XI. 26.) önkormányzati rendeletnek a Budapest X. kerület, Orbán
István utca, Keresztúri út, (39210/191) hrsz.-ú közterület, (39210/188) hrsz.-ú 

közterület és a (39210/174) hrsz.-ú közterület által határolt területre vonatkozó 
módosítása esetében a környezeti vizsgálat szükségessége

Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Levezető elnök: Rátérnénk a következő napirendi pontra, ami a hú, de hosszú neve van, Orbán István utca, Keresztúri út, bizonyos helyrajzi számú közterület, és a másik közterület által határolt területre vonatkozó módosítása esetében környezeti vizsgálat szükségességéről szóló előterjesztés. (A szavazógép egy felszólalót jelez.} Itt is bennmaradt Képviselő úr, vagy újabb? Parancsolj.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót Alpolgármester úr. Mivel ez a napirendi pont az Orbán István utca melletti erdős területeket is érinti, így megragadnám az alkalmat, hogy eleget tegyek az ott élő hajléktalanoknak tett ígéretemnek, miszerint az általuk megfogalmazott kérdéseket fel fogom tenni polgármester úrnak. Jelenlétének hiánya miatt Alpolgármester urat kérdezném, milyen sors vár tudomása szerint az ott tartózkodó hajléktalanokra? Történt-e a Fővárosi Önkormányzat illetékeseivel az elmúlt két hónapban egyeztetés, van-e előrelépés, vannak-e új információk? Az erdőben élők elmondása alapján az elmúlt hónapokban sem a Fővárosi Önkormányzattól, sem a Kőbányai Önkormányzattól nem járt a területen senki, holott még márciusban a mielőbbi távozásra szólították fel őket. Amikor a legutóbb a helyszínen jártam, arra kértek, hogy tegyem fel a kérdést, hogyan tud nekik segíteni a Kőbányai Önkormányzat? Mikor kezdődik az építkezés, ami az erdős részt is érinti? Mikor kell elhagyniuk a területet, tud-e biztosítani Kőbánya számukra valamilyen, akár rossz állapotban lévő ingatlant, melyben élhetnének, természetesen a rezsiköltségek fizetése mellett, mint mondták. Arra kérem tisztelettel alpolgármester urat, hogy válaszoljon az általam feltett kérdésekre, mely válaszokat igyekszem még májusban eljuttatni az ott élőkhöz. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm szépen. Hát ellent kell, hogy mondjak, mert nem hagyom áttematizálni ezt a napirendet. A napirendet nem olvasom föl, mert nagyon hosszú környezeti vizsgálat szükségességéről szól. Ez a környezeti vizsgálat, itt ez egy főépítészi jellegű téma, nem a hajléktalanügy. Egyébként meg a hajléktalanok nem kőbányai területen vannak, tehát szintén Főváros felé tudnám irányítani ez ügyben a Terebesi-erdő problémája ügyében a kérdéseivel Képviselő urat. Úgyhogy maradjunk mindenképpen az Orbán István útnak a környezeti vizsgálat szükségességéről, ahol egy kanyar, illetve egy útsáv kialakítására vonatkozik ez az előterjesztés. Vékony Csongor Levente.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót, megértem, amit mond Alpolgármester úr. Hogyha napirend után teszem föl a kérdést, akkor viszont elvárhatom, hogy választ adjon az adott kérdésekre? Köszönöm. 52



Levezető elnök: Kérem Jegyző urat, hogy az SZMSZ szerint válaszoljon, hogy mi itt a helyes magatartás.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Napirend utáni felszólalásra kifejezetten nincs lehetőség válaszadásra. Tehát a képviselő-testület az önkormányzat feladat- és hatáskörébe tartozó tárgyat napirend keretében tud tárgyalni. Ennek a napirendnek a keretében, amely annak a tárgya, ott lehet erre vonatkozó kérdést feltenni és azt megválaszolni. A Képviselő úr által feltett kérdés egyébként nem a Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének a hatáskörébe tartozó kérdés, hiszen a Fővárosi Önkormányzat tulajdonában lévő telekingatlannak a használatáról és az azon lévő felépítményeknek a kérdéséről van szó. Budapest Főváros Önkormányzatának, illetve a Kormányhivatalnak a feladatkörébe tartozó kérdések. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm szépen. Képviselő úr nem élt azzal a lehetőséggel, amit egyébként az SZMSZ biztosít, még hogyha egy fővel is, de frakcióvezetői értekezletet, amit ilyen szempontból kifejezetten ajánlanék Önnek, hogyha azt látogatná, ott ezeket a kérdéseket kötetlenebb formában, nyugodt beszélgetés során nagyon szívesen válaszolunk erre, de ez nem ide tartozó téma. És én, mint a levezető elnöke a mai testületi ülésnek, mindenképpen ragaszkodnék a továbbiakban is a tartalom szerinti hozzászólásra, amit az adott képviselőtestületi előterjesztés megkíván. Nem tudom, hogy az SZMSZ szerint harmadszor, harmadszor kért szót, akkor utoljára ugye a harmadik az utolsó jó, akkor a harmadik hozzászólási lehetőséget biztosítva átadom a szót.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a tájékoztatást Jegyző úr részéről is. Ha fővárosi terület is Kőbányán található és a kérdések között szerepelt, hogy a fővárossal történt-e bármilyen egyeztetés Kőbánya részéről, ami úgy gondolom, hogy egy jogos kérdés volt. Megértettem, hogy nem ide tartozik. A frakcióvezetői üléseken való részvételemre is muszáj reagáljak, mert sajnos újból felhozta Alpolgármester úr a témát. Természetesen, ahogy tudom, látogatom. Az embernek számos helyen kell megállnia a helyét az életben. Ezt igyekszem én is tenni és szolgálni a kőbányai embereket úgy, ahogy a magyar embereket Magyarországon és Kárpátmedencében és a világon egyaránt, ahogyan azt tudom és lehetőségeimtől telik. Köszönöm.
Levezető elnök: Valóban ez így van, hogy adott helyen kell szolgálni, csak nyilván amikor futballozni akarunk, akkor nem érhetünk kézzel a labdába, mert ezek a szabályok, itt pedig az SZMSZ meghatározza a szabályokat, tartalom szerint. Természetesen ezzel tisztában vagyok, hogy érlelődik egy újabb napirend előtti felszólalás, ott ezt nyugodtan megteheti, akkor nyilván kap a Polgármester úrtól, vagy akit megcímez ez ügyben választ. Úgyhogy most ezzel a kérdéssel a továbbiakban nem tudunk foglalkozni. Indítom a szavazást az előterjesztésről.
195/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat kerületi építési szabályzatáról 
szóló 16/2020. (XI. 26.) önkormányzati rendeletnek a Budapest X. kerület, Orbán István 
utca, Keresztúri út, (39210/191) hrsz.-ú közterület, (39210/188) hrsz.-ú közterület és 
a (39210/174) hrsz.-ú közterület által határolt területre vonatkozó módosítása 
esetében a környezeti vizsgálat szükségességéről(13 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat kerületi építési szabályzatáról szóló 16/2020. (XI. 26.) önkormányzati rendeletnek a Budapest X. kerület, Orbán István utca, Keresztúri út, (39210/191) hrsz.-ú közterület, (39210/188) hrsz.-ú közterület és a (39210/174) hrsz.-ú 53



közterület által határolt területre vonatkozó módosítása esetében a várható környezeti hatások jelentőségének eldöntésébe bevont, környezet védelméért felelős szervek véleményei alapján megállapítja, hogy a módosítás során nem várható jelentős környezeti hatás, és nem szükséges környezeti vizsgálat készítése.Határidő: 2025. május 30.Feladatkörében érintett: a Főépítészi Osztály vezetője
Levezető elnök: Megállapítom, hogy 13 igen szavazattal a képviselő-testület elfogadta az előterjesztést, vagy a határozati javaslatot.

9. napirendi pont: 
Kőbánya közösségi költségvetése 

Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Levezető elnök: És rátérnénk a képviselő-testület részére Kőbánya közösségi költségvetéséről szóló előterjesztésre, ez a (a meghívó szerinti) 8-as számú napirendi pont, ehhez nem volt felszólalási jegy, nem volt kiegészítő. Ja, nem, ez később került, igen, ez is elhangzott a frakcióvezetői értekezleten, le van írva, hogy milyen feltételekkel kívánjuk ezt a közösségi költségvetést biztosítani, illetve a képviselői kereteket. Azt gondolom, hogy Kőbánya ilyen szempontból egy abszolút demokratikus döntést hozott, hiszen az egyénileg megválasztott képviselők számára is, és a listán bejutó képviselők számára is ugyanúgy biztosítja a képviselői keret lehetőségét, ennek a felhasználási módját viszont egy ilyen lakosság bevonásával egyfajta szavazási metóduson átvezetett döntéshez vezető előterjesztést látunk itt magunk előtt. Én jó szívvel tanácsolom mindenkinek, hogy fogadjuk el. Ács Andrea az első hozzászóló.
Ács Andrea: Köszönöm szépen. Egyrészt nagyon jó ötletnek tartom, hogy Kőbányán akkor bevezetésre kerül ez a közösségi költségvetés, és azt is, hogy ilyen formában. A frakcióvezetői értekezleten valóban Alpolgármester úr helyesen mondta, sokat beszéltünk erről, és én utána megnéztem azt a mintakerületet, amelynél a közösségi költségvetést ugyanígy vagy ehhez hasonlóan alkalmazzák, ez egyébként a XIII. kerület, és a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság ülésén én szerettem volna egy javaslatot tenni, de ugye azon a bizottsági ülésen még nem tudtuk megtárgyalni. Itt a következőről lenne szó: Én azt gondolom, hogy Kőbányán alkalmazhatnánk azt a lehetőséget, hogy mindazok a kőbányai polgárok, akik szavaznak, őket meg kellene jutalmazni. Ez egy ösztönzés lenne arra is, hogy minél többen vegyenek részt a közösségi költségvetésben, ugyanakkor egy gesztus lenne, szimbolikus jelentőségű. És hogy mi az, amivel meg tudnánk jutalmazni a szavazókat? Ugye van egy csodálatos Kulturális Központunk, remek előadásokkal. A XIII. kerület egyébként ilyen kerületi kártyát sorsol ki azok között, akik részt vesznek a közösségi költségvetésben. Ugye nálunk ilyen nincs, de én arra tennék javaslatot, hogy sorsoljunk ki öt darab színházbérletet a Körösi Kulturális Központnak az őszi évadára azok között, akik szavaznak. Ugye én arra tennék javaslatot, hogy a javaslatot beküldő lakosok körében nyereményjátékot hirdetünk. A meghirdetett nyereményjáték keretében sorsolást tartunk, melynek során öt darab két fő részére szóló színházbérlet kerül kisorsolásra, amelyek a Körösi Kulturális Központ 2025. évi őszi évadára válthatóak be. És mivel minden mögött a számokat is néznünk kell, én azt is megnéztem, hogy egy ilyen színházbérlet 22 900 forintba kerül, én ezt tényleg szimbolikus jelentőségűnek tartom. Ösztönző, én arra kérem a képviselőtársaimat, hogy fontoljuk meg, hogy ez még bekerülhessen. Köszönöm.
Levezető elnök: Nyilván ez azt a célt szolgálja, hogy minél többen jöjjenek és szavazzanak, és54



ebbe a közösségi költségvetésbe mindenki tegye bele magát. Kérdés az, hogy akik szavaznak, azok a színházbérlet az mennyire motiváló tényező számukra, hogy most jöjjenek szavazni. Én nem azt mondom, hogy nagyobb értékeket ajánljunk föl, mert ez kulturális érték és egy színház nagyon jó dolog. Most hallottam először, tehát ez módosító javaslatként fogalmazza meg. Képviselő? Tibor, te kértél szót? Akkor Weeber Tibor, aztán Somlyódy Csaba.
Weeber Tibor József: Őszintén szólva én egy kicsit furcsának tartom, amikor felajánljuk a kőbányai polgároknak, hogy a saját életük, környezetükről hozzanak döntést, akkor jutalmat ajánljunk föl. Hát szerintem ez gyereknek nézése a kőbányaiaknak, aki aktív és érdekli az egész, a saját környezete, az nehogy már a jutalomfalatokért tegye ezt meg. Aki akar, az természetesen részt fog ebbe venni, ha meg nem akar, akkor meg nem vesz részt. Én szerintem számos más helyre is felajánlhatjuk ezeket a lehetőségeket. Én semmiképp sem a közösségi részvételt céloznám meg ebbe az ügybe. Sokkal inkább támogatnám, hogy ezt adjuk olyanoknak, akik nem tehetik meg, de szívesen elmennének ezekre a rendezvényekre, de anyagi vagy más okokból nem tehetik ezt meg.
Levezető elnök: Köszönöm szépen. Én azt gondolom, hogy egy kicsit most félrevittük a fókuszt, mert igazából az egyik legjobb vagy legfontosabb előterjesztés ez a mai napon és mindenképpen örülök és mindenképpen meg fogom szavazni. Most jött egy ötlet, hogy színházbérlet. Én azt gondolom, hogy ezt el lehet úgy is fogadni, hogy a későbbiekben bármilyen határozattal hozzáigazítunk egyfajta jutalmazási rendszert. Most Ács Andreának volt egy javaslata, kulturális, lehet, hogy legközelebb én azt mondom, hogy legyenek sportversenyek, vagy adjunk neki, nem mondom melyik klubnak a bérletét, lehetne még ezt fokozni, de ezt nem itt fogjuk tudni ennél az asztalnál kidolgozni, Úgyhogy én arra kérek mindenkit, hogy fókuszáljunk erre a közösségi költségvetésre, és azt követően, hogyha egyfajta ilyen rendszert be akarunk tenni, akkor erre gondolom, lehetőség van akkor is, hogyha most ezen nem módosítunk és így fogadjuk el. Jegyző urat kérdezem, hogy van-e erre később lehetőség?
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Van lehetőség természetesen nem is szükséges, hogy a képviselő-testület határozata szóljon erről a részletkérdésről. Egyébként hogyha fenntartja Képviselő asszony a módosító javaslatát, akkor majd megkérném, hogy pontosan fogalmazza meg, hogy a határozattervezet milyen módon módosul, mert az elhangzott szöveg az hova illesztődik a határozattervezetbe. Csak arra szeretném felhívni a figyelmet, hogy a határozattervezet az statuálja a közösségi költségvetésnek az intézményét és biztosítja rá a költségvetési forrást, de egyébként a közösségi költségvetési eljárásrend ennek semmilyen részletét nem tartalmazza. Ebből ezt a végén és a dolog lényegét tekintve egy jóval kevésbé fontos körülményt, egyedül a határozatba illeszteni, az nekem furcsa lenne, nyilván egyébként ettől függetlenül lehet, de az előterjesztés írja le egyébként azt a szerkezetet is, amelyet majd le kívánunk bonyolítani, ezért én inkább azt tartanám rendszertanilag megfelelőnek, hogyha ezt a kérdést rögzítenénk, kidolgozzuk a részleteit, hogyha erre valóban van igény, vagy erről később döntés születik. A határozatnak nem feltétlenül kell tartalmaznia. Köszönöm.
Levezető elnök: Jó. Következő hozzászóló Somlyódy Csaba.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen a szót Elnök úr. Egyrészt én gyakorlatilag a gazdaságból jövök, tehát csak visszautalnék arra, hogy én nagyon fontosnak tartom, hogy minél több embert egy ilyen demokratikus intézménybe bevonni. Nem megy egyszerűen a fejeken keresztül. Én egy példát hadd mondjak, amikor a sharing cégek egy műanyag krumplihámozót ajánlanak fel a résztvevőknek, akkor megtízszereződik a résztvevőknek a száma, és nem tudom, hogy mennyire az ő érdekük, de az emberek így működnek, hogy szeretik ezt a részt, és ha mi azt 55 



akarjuk, hogy minél többen vegyenek részt, lehet, hogy meg kell fontolni ezt a dolgot, hogy akár így is motiválni kell őket. Én nagyon fontosnak tartom, hogy 2019-ben egy beszélgetés során ugye megfogalmaztuk azt a dolgot, hogy a demokratizálódásnak az egyik formája az, hogy teret adunk annak, hogy azt nem így hívtuk, hogy közösségi költségvetés, hanem az, hogy képviselői keret, ami csak magunk között hívtuk így a dolgot. A Jegyző úrnak mindig igaza van, hogy ilyen hivatalosan nem jelenik meg, de az egyszerű szóhasználat miatt mi ezt így hívtuk, és ugye elindult ennek a folyamata. Mindig egy picit próbáltuk finomhangolni ezt a dolgot, de az volt a célja a dolognak, hogy kiszélesítsük azt a kört, aki bele tudott szólni ezáltal, hogy költségvetési pénzt mire használjuk föl. Első elképzelésünk szerint az egyéni képviselők helyi szinten létrehoztak volna egy ilyen tanácsadó testületet, aki megfogalmazza, ezt képviseli, és akkor ennek az anyagi hátterét biztosította volna. Sajnos ez nem jött létre, ez most egy másik formája ennek a dolognak, és ugye itt is különbözőféleképpen reagáltak a képviselők erre a dologra. Időrendben egyéb problémák voltak, ki mikor terjesztette be, az egyik beterjesztés közbeszerzést igényelt, a másik nem igényelte, tehát eléggé hektikusan zajlott. Nyilván mi is tanultuk ezt a dolgot, teljesen természetesen. Mára kialakult egy viszonylag tudásbázis, aminek az alapján látjuk, hogy körülbelül hogy tudna ez működni, és nem fordulna az elő, hogy egyes képviselők mondjuk olyan parkok felújítására akarnak pénzt fordítani, amit egyébként a koncepciónk meg a visszafejlesztésre vagy akár a lebontásra ítélt, tehát hogy bizonyos szakmai követelményeknek is eleget kell tenni. Nem elég, hogy a képviselő önmaga bölcsességében úgy gondolja, hanem ennek illeszkedni kell egyrészt a kerületi költségvetésbe, a kerületi koncepcióba, kerületi akaratba, megfogalmazásba, amely mondjuk a nagy egészről szól. Ezt tudja biztosítani azt, hogy annak a forrásnak, ami ugyanakkora, mint ami eddig volt, egy része az egy ilyen szűrőn megy keresztül, de ugyanakkor marad még egy, hát, ha úgy tetszik kőbányai szinten jelképes 3 000 000 forintnak megfelelő rész, amit még mindig a képviselő a helyi célok érdekében meg tud fogalmazni. Illetve a listás képviselők is az egész Kőbánya érdekeit szolgáló célkitűzésben részt tudnak venni. Egyrészt én azt gondolom, hogy azért kellene ezt a közösségi költségvetést támogatni, mert egyrészt időrendben is rendbe teszi a dolgot, szervezetté teszi, tehát átláthatóvá teszi, hogy hogyan is működik ez a történet, és teljesíthetővé is válik, és nem áll elő az a helyzet, hogy decemberben az egynegyede még a pénzeknek akkor próbáljuk gyorsan felhasználni, ami megmaradt. Tehát az semmiképpen nem helyes, hogy ez így történt, tehát adna egy ilyenfajta ütemezettséget is. Úgyhogy én ezt a finomhangolását ennek a dolognak pártolnám úgy, hogy egyébként pedig a demokratikus része is megmarad a felhasználásnak, tehát a decentralizálása. Köszönöm szépen.
Levezető elnök: Hegedűs Rékának adom meg a szót.
Hegedűs Réka: Köszönöm szépen Alpolgármester úr. És Somlyódy Csaba alpolgármester úrnak a gondolatmenetét továbbvíve, igazából gondoltam, hogy hozzászólok ehhez, mert azt gondolom, hogy kicsit rávilágítva magára az előterjesztésre és nem elvéve a fókuszt, hogy ki mit kap majd ezért, hogy részt vesz ebben, azt gondolom, hogy ez egy forradalmi dolog, és szerintem nagyon sokan gondolják ezt Kőbányán, miután itt ma erről beszélünk és meghallják, meglátják, mert 2025-ben először nyílik meg a lehetőség arra, hogy aktívan a kőbányaiak tényleg részt vegyenek ebben, és hogy a város jövőjét együtt alakítsuk ki. És ugye maga a közösségi költségvetés pedig azt jelenti, hogy végül is kőbányai lakosok is tényleg abszolút demokratikus módon közvetlenül beleszólhatnak a költségvetésbe, illetve ötleteket adhatnak arra. Én számos naponta kapok egyébként mindenféle ötletet, úgyhogy azt gondolom, hogy ennek még inkább teret fogunk tudni ezek után adni és lehet majd javaslatot tenni, ugye szavazni ezekre az ötletekre, amelyek mindenki számára fontosak, és hát végül is együtt dönthetünk arról, hogy mire fordítsuk a város költségvetésében az erre a célra elkülönített több millió forintot. És hogy hát miért fontos ez? Ugye mindenkiben ez a kérdés megfogalmazódik, hát nyilván azért, merthogy az ötletekkel, szavazatokkal együtt tudjuk 56



Kőbányát építeni, szépíteni. És azt gondolom, hogy ez a program, a programnak a megalkotása ez már hazai, tehát itthon is, illetve azért azt gondolom, hogy számos európai városban már ez sikeres volt, és ezt a sikeres példát alapul véve és szem előtt tartva a kőbányaiaknak az igényeit meg, meg az ötleteit, tényleg egy helyi közösségi elképzelés, építés meg tud tölteni a jövőben. Úgyhogy hát Kőbányát építjük akkor együtt. És akkor még egy megjegyzést, hogyha a kedves képviselőtársaim megengednek, az pedig az lenne, hogy én is csatlakoznék egyébként Weeber Tibor alpolgármester úrnak azon gondolatához, hogy szerintem is inkább, hogyha adnánk vagy jutalmaznánk valakit azért, mert részt vesz ebben a programban, akkor az nem lenne helyénvaló, vagy legalábbis én morálisan én ezt gondolom, hanem inkább tényleg adjuk olyannak oda, aki máskor nem tudna elmenni, vagy nincs lehetősége elmenni, mert nincsenek meg erre a lehetőségei, az anyagi forrásai. Úgyhogy máshogy segítsünk. Köszönöm szépen.
Levezető elnök: Köszönöm. Ács Andrea.
Ács Andrea: Köszönöm szépen. Úgy gondolom, hogy fenntartom, amit tettem a módosító javaslatomat, de ehhez az előterjesztéshez én nem tudok beilleszteni, akkor én azt tudom javasolni, hogy ugye a határozatnak, vagy határozattervezetnek a második pontja ugye arról szól, hogy felkérjük a polgármestert, hogy a közösségi költségvetés megvalósításához szükséges intézkedéseket tegye meg, akkor, hogyha majd bejön valamelyik testületi ülésre a részletes előterjesztés, akkor annál fogok tudni javaslatot tenni és fenn fogom tartani. Másrészt Weeber alpolgármester úrnak, amit elmondott, én nagyon szomorú lennék, ha például a Mozdulj Kőbánya programban csak azért venne részt valaki, merthogy nyerhet egy kerékpárt, merthogy ott is ugye ott ráadásul tárgyi jutalmazás van. Én abszolút nem értek egyet azzal, amit Alpolgármester úr mondott, meg amit Hegedűs Réka képviselőtársam mondott. Gondoljanak bele, hogy amikor a kőbányai vállalkozásokat szeretnénk támogatni, akkor az elég lesújtott már valamelyik évben csak tizenketten pályáztak. Én azt is szeretném kérni, hogy ez a közösségi költségvetés az összes létező social média felületünkön legyen meghirdetve, a Kőbányai Hírektől kezdve a TVlO-en át. Én értem, hogy Önöknek ez is a pénzről szól nyilván, de arra szeretném Önöket kérni, hogy legyünk már egy kicsit pozitívabbak, meg nyissunk már a lakosság felé, plusz szerintem én sajnálom, hogy az Ügyvezető igazgató úr nincs itt, mármint a Körösinek az ügyvezető igazgatója. Szerintem, ha ő ezt most hallja, habár gondolom nézi, akkor szerintem elszomorodna. Én ezt egy szimbolikus jelentőségűnek tartom és igenis ösztönözni kell a kőbányaiakat arra, hogy részt vegyenek egy ilyenben. Nem 1 000 000 forintot sorsolunk ki, nem tudom, ez egy csekély összeg egyébként, vagy felajánlás, egyébként meg, ha nem szeretik a színházat, akkor majd felajánlják másnak. Köszönöm.
Levezető elnök: Nem tudom képviselő. Ács Andrea képviselő mivel nem értett egyet, amit azt mondta, hogy alpolgármester úrral nem értett egyet? Én nem azt mondtam, (Ács Andrea: Nem 
önnel.) Ja, jó, jó, bocsánat, akkor jó. Én ezt sokkal egyszerűbbnek látom, tehát ez szerintem ezt a szakmai tartalmat el kell fogadni, egyébként meg azzal, hogy hogyan motiválunk, az egy dologi kiadásokban vagy egyéb átcsoportosításokkal testületi döntés nélkül, közös konszenzussal, megegyezés alapján megoldható, van erre megoldás, tehát erről szerintem itt most fölösleges beszélni tovább. Jegyző úr, nem tudom, jól látom a helyzetet, vagy hogy lehet ezt a leggyorsabban megoldani, Gondoltam én arra, hogy meghatározni bizonyos összeget, ami megvesszük a kultúrbérleteket vagy a bicikliket vagy bármit - most erről ne nyissunk vitát -, hogy motiváljuk. Ezt szerintem egy egyszerű átcsoportosítással, egy megegyezés alapján meg lehet oldani. Krisztián kérdezlek, parancsolj.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm. Lehet biztosítani ilyen eszközöket, igen, amit Alpolgármester úr mondott. Csak annyit reagálnék a Képviselő asszony által megfogalmazott gondolatmenetre vagy az eljárásmenettel kapcsolatos elképzelésre, hogy magának a lebonyolításnak a 57



folyamatában itt nem feltétlenül fog már képviselő-testületi döntés születni, mert a képviselőtestület itt biztosítja a forrást. Azután nem születik olyan döntés, amihez a képviselőtestületnek feltétlenül a határozata szükséges, hanem amikor a döntés születik meg az egyes kötelezettségvállalásokról, akkor kell majd ismét a képviselő-testületnek döntenie. Nem késő akkor sem egyébként, hogyha akkor gondoskodik a képviselő-testület valamilyen ösztönzésről, bár ezt nyilván előre meghirdetve fejti ki a hatását, mert ha csak utólag jutalmazunk, akkor azt sem éri el, amik itt érvek elhangzottak. Amit Képviselő asszony mondott, hogy a polgármesternek a felhatalmazása a megvalósításhoz szükséges intézkedések megtételére, az természetesen ezt is tartalmazza, hogy az Alpolgármester úr által említett módon a költségvetési gazdálkodási jogosultságokkal élve, meg a tulajdonosi döntési jogosultságokkal élve a folyamat elejétől kezdve akár lehet biztosítani ilyen megoldást, amit Képviselő asszony mondott, lehet erre akár külön is utalni egy félmondattal. Azt a részletességet nem javasoltam én, amit Képviselő asszony mondott, valóban, nyilván Ön is ezt érzékelte, hogy ide nehéz ezt beilleszteni. Most a módosító javaslatot ezek szerint visszavonta Képviselő asszony, akkor, ha ez a megoldás így elfogadható, akkor, akkor működni fog a kérdés, amúgy nyilván erről visszacsatolást is tudunk adni. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm. Alpolgármester úr, Somlyódy Csaba ügyrendi kérdést fenntartja?
Somlyódy Csaba: Tehát én ezt úgy értelmeztem, ahogy elmondott képviselőtársam, hogy nincs miről vitatkozni, mert visszavonta a javaslatát. Tehát szavazni kéne.
Levezető elnök: Ács Andrea még egyszer hozzászólás. Parancsoljon.
Ács Andrea: Radványi alpolgármester úrral egyetértettem. Köszönöm. Meg is lepődtem azon, amit mondott, de ezt már szerintem elmúlt hat évben már megszokhatta. Weeber alpolgármester úrral nem értettem egyet. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm. És akkor most a végén Gál Judit képviselő asszonynak adom meg a szót.
Gál Judit: Köszönöm szépen a lehetőséget. Ha már nem szavazunk, egy pozitív hang a másik oldalról. Tehát én teljesen egyet tudok érteni Ács Andrea képviselőtársamnak az ötletével, és nagyon jónak tartom. Köszönöm.
Levezető elnök: Köszönöm szépen. Indítom a szavazást.
196/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
Kőbánya közösségi költségvetéséről(13 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete 2025. évben közösségi költségvetést indít 219 000 000 Ft keretösszeggel, amelynek a fedezetét a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (II. 20.) önkormányzati rendelet 12. melléklet 4. sora (Képviselő-testület általános tartaléka) terhére 119 000 000 Ft összegben és a 12. melléklet 5. sora (Közösségi költségvetés tartaléka) terhére 100 000 000 Ft összegben biztosítja.2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a közösségi költségvetés megvalósításához szükséges intézkedések megtételére.Határidő: 2025. október 31.Feladatkörében érintett: a Koordinációs és Jogi Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője 58



Levezető elnök: Megállapítom, hogy a képviselő-testület 13 egyhangú igen szavazattal elfogadta az előterjesztést, vagy a határozati javaslatot.
A Képviselő-testület 12 fővel határozatképest, miután Molnár Róbert elhagyta az üléstermet.

10. napirendi pont:
A Kőbányai Ifjúsági Sport Egyesülettel pályahasználati szerződés megkötése 

Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Levezető elnök: Rátérünk a Kőbányai Ifjúsági Sportegyesülettel pályázati szerződés megkötéséről című előterjesztésre, ez több körben egyeztetett előterjesztés, ahol a KISE, illetve a Kocsis Sándor Sportközpont konszenzusra jutott az óraszámokat, használatot illetően. Úgyhogy, ha nincs hozzászólás, akkor indítom a szavazást.
197/2025. (V. 22.) KÖRT határozat
a Kőbányai Ifjúsági Sport Egyesülettel pályahasználati szerződés megkötéséről(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-testület) a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat (a továbbiakban: Önkormányzat) tulajdonát képező, a Kocsis Sándor Sportközpont (a továbbiakban: Sportközpont) üzemeltetésében álló, az 1105 Budapest, Ihász utca 24. szám alatti műfüves kispályákat mindösszesen legfeljebb heti 18 óra erejéig, hétköznapokon 16.00 órától 19.00 óráig összesen legfeljebb heti 15 óra és a Sportközponttal történő előzetes írásbeli egyeztetés alapján hétvégenként összesen legfeljebb heti 3 óra időtartamban ingyenes használatba adja a Kőbányai Ifjúsági Sport Egyesület (székhelye: 1106 Budapest, Gyakorló utca 25., nyilvántartási száma: 01-02-0007668, adószáma: 18159721-1-42, képviseli: Salkovics Gábor elnök) részére edzések megtartása és sportrendezvények lebonyolítása céljából. Az Önkormányzat biztosítja továbbá az edzésekhez, sportrendezvényekhez szükséges két zárható öltöző és 9 labdarúgó-sportfelszerelések tárolására alkalmas tárolószekrény kizárólagos és ingyenes használatát 2025. május 1. napjától 2030. május 1. napjáig terjedő határozott időre.2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti használati szerződés 1. melléklet szerinti tartalommal történő aláírására.Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője a Kocsis Sándor Sportközpont vezetője

1. melléklet a 197/2025. (V. 22.) KÖKT határozathoz

HASZNÁLATI SZERZŐDÉSamely létrejött egyrészről a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat (székhelye: 1102 Budapest, Szent László tér 29., PÍR száma: 735737, adószáma: 15735739-2- 42, statisztikai számjele: 15735739-8411-321-01, bankszámlaszáma: OTP Bank Nyrt. 11784009-15510000, képviseli: D. Kovács Róbert Antal polgármester megbízásából Radványi Gábor alpolgármester) mint használatba adó (a továbbiakban: Használatba adó),másrészről a Kőbányai Ifjúsági Sport Egyesület (székhelye: 1106 Budapest, Gyakorló utca 25., nyilvántartási száma: 01-02-0007668, adószáma: 18159721-1-42, 59



bankszámlaszáma: OTP Bank Nyrt. 11714006-20422921, képviseli: Salkovics Gábor elnök) mint használatba vevő (a továbbiakban: Használó),együttesen szerződő felek (a továbbiakban: Felek) között az alulírott napon és helyen, az alábbi feltételekkel.1. A Felek rögzítik, hogy a Használó 2024. évi Tao-pályázatának eredményeként a Kocsis Sándor Sportközpont (továbbiakban: Sportközpont) 1105 Budapest, Ihász u. 24. szám alatt található, 41447 hrsz.-ú, a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 8309/41657 arányú tulajdonában lévő, sporttelep megjelölésű ingatlanán a műfüves pályákat (a továbbiakban: Műfüves pálya) kiszolgáló öltözőépületben történt felújítás keretében 4 db új öltöző zuhanyzókkal együttesen került kialakításra a kapacitásbővítés érdekében.2. A Használatba adó - a 197/2025. (V. 22.) KÖKT határozat alapján - mindösszesen legfeljebb heti 18 óra erejéig labdarúgóedzések megtartása és hétvégi sportrendezvények lebonyolítása céljából ingyenesen a Használó használatába adja Műfüves pályát, hétköznapokon 16.00 órától 19.00 óráig terjedő időtartamban, mindösszesen heti legfeljebb 15 óra erejéig és a Sportközponttal történő előzetes írásbeli egyeztetés alapján hétvégenként összesen heti legfeljebb 3 óra erejéig; továbbá ingyenes és kizárólagos használatba ad a Használó részére két zárható öltözőt a berendezési tárgyaival (a továbbiakban: Felszerelés) együttesen, valamint 9 labdarúgó-sportfelszerelések tárolására alkalmas tárolószekrényt (a továbbiakban: Tárolószekrények) 2025. május 1. napjától 2030. május 1. napjáig terjedő határozott időre.3. A Használó a Sportközponttal kötendő külön bérleti szerződés alapján, bérleti díj megfizetése mellett jogosult a 2. pontban meghatározott felépítményeket a 2. pontban meghatározott időkereteken kívül egyéb sporttevékenység (versenyek, sportrendezvények) céljára használni.4. A Használó köteles a 2. pontban használatába adott Műfüves pályát, két öltözőt és a Tárolószekrényeket rendeltetésszerűen használni és a Felszerelést megóvni, valamint a vonatkozó jogszabályi előírásokat betartani. A használat időtartama alatt keletkezett esetleges károkról a használatot követően a Felek jegyzőkönyvet fesznek fel. A keletkezett, a Használó felróható magatartásának eredményeként bekövetkezett károkat a Használó köteles a Használatba adó részére maradéktalanul, pénzügyi bizonylat ellenében megtéríteni.5. A Felek a szerződés teljesítése során együttműködnek. Kapcsolattartásra jogosult:
a) a Használatba adó részéről a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal Humánszolgáltatási Főosztály Köznevelési és Civilkapcsolati Osztályának sportreferense: Nagy Attila (tel.: 061 4338 266; e-mail: );NagyAttila@kobanya.hu
b) a Használó részéről: Salkovics Gábor elnök (tel.: 06 70 364 4235; e-mail: ).97kise@gmail.com6. A szerződést a Felek kizárólag írásban, közös megegyezéssel módosíthatják.7. A jelen szerződés mindkét fél általi aláírását követően a későbbi aláírás időpontjában jön létre érvényesen és 2025. május 1-jével lép hatályba.8. A jelen megállapodás megszűnik:
a) a határozott idő leteltével,
b) a Használó jogutód nélküli megszűnésével,
c) a Felek közös megegyezése esetén írásbeli közös nyilatkozatukkal, az abban megjelölt napon és feltételekkel,
d) rendkívüli felmondással.
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9. Súlyos szerződésszegés esetén a Felek a szerződést írásban azonnali hatállyal felmondhatják [rendkívüli felmondás). Súlyos szerződésszegésnek minősül különösen:
a) a Használatba adó részéről, ha nem biztosítja a Műfüves pálya és az öltözők, valamint a Tárolószekrények használatát, illetve azok nem alkalmasak a rendeltetésszerű használatra,
b) ha a Használatba adó a Műfüves pálya és az öltözők, valamint a Tárolószekrények használatát akadályozza,
c) a Használó részéről, ha nem rendeltetésszerűen, illetve megállapodás ellenesen használja a Műfüves pályát és az öltözőket, valamint a Tárolószekrényeket, illetve azokat vagy azoknak Felszerelését rongálja, vagy egyébként kárt okoz,
d) ha a Használó a szerződés tárgyát a meghatározott céltól eltérően használja.10. A rendkívüli felmondást a másik fél székhelyére címezve, postai úton, tértivevényes küldeményben kell megküldeni.11. A Használó vállalja, hogy a jelen szerződés szerint használatába adott vagyonelemeket a szerződés előírásainak és a tulajdonosi rendelkezéseknek, valamint a jelen szerződésben meghatározott hasznosítási célnak megfelelően használja.A használati jogviszony megszűnése esetén a Használó köteles a Műfüves pályát és az öltözőket, valamint a Tárolószekrényeket a Használatba adónak határidőre tisztán, hulladékmentesen, az eredeti állapotnak megfelelően átadni.A Használatba adó a Használó szükségtelen zavarása nélkül, a Használóval előre egyeztetett időpontban jogosult a használatot ellenőrizni.12. A Felek rögzítik, hogy nem minősül szerződésszegésnek, ha vis maior körülmény miatt a Felek bármelyike nem tudja teljesíteni a szerződésben foglalt kötelezettségeit. Vis maior körülménynek kell tekinteni azokat a Felek ellenőrzési körén kívül eső, előre nem látható és emberi erővel elháríthatatlan körülményeket [pl.: háború, országos sztrájk, földrengés, árvíz, tűzvész, terrorcselekmény, egészségügyi vészhelyzet), amelyek függetlenek a Felek akaratától, és közvetlenül vagy közvetetten akadályozzák az adott Felet a szerződéses kötelezettségének teljesítésében. A vis maior állapot bekövetkezéséről [annak várható felszámolásáról/megszűnéséről) haladéktalanul kötelesek a Felek egymást írásban tájékoztatni.13. A Használó tudomásul veszi, hogy a jelen szerződés alapján a használatába kerülő vagyonelemek hasznosításában - a Használóval közvetlen vagy közvetett módon jogviszonyban álló harmadik félként - kizárólag természetes személyek vagy a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény [a továbbiakban: Nvtv.) 3. § (1) bekezdés 1. pontja szerinti átlátható szervezetek vehetnek részt. A Használó az Nvtv. 3. § [1) bekezdés 1. pont c) alpontja, valamint az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény szerinti átlátható szervezetnek minősül, az erről szóló nyilatkozata a szerződés 1. melléklete.14. A Felek rögzítik, hogy a szerződés megkötése és teljesítése során a szerződéssel összefüggésben természetes személy alkalmazottaik, képviselőik, közreműködőik [a továbbiakban együttesen: Közreműködő) személyes adatának kezelésére kerül sor. Saját Közreműködője tekintetében mindegyik fél adatkezelő, az adatkezelő fél Közreműködője tekintetében a másik fél a címzett.A Felek a Közreműködők személyes adatát a szerződés kezelése, a szerződés teljesítése során a dokumentumok nyilvántartása, számlakezelés, valamint az üzleti partnerek elérhetőségének szervezeti egység szintű nyilvántartása céljából kezelik, a teljesítéshez, a jogi igény érvényesítéséhez és a számlázáshoz, valamint a vonatkozó jogszabályi rendelkezéseknek való megfeleléshez szükséges időtartamig.
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A Felek kijelentik, hogy saját Közreműködőiket az adatkezelésről tájékoztatták. A Felek tudomással bírnak arról, hogy a jelen pontban foglalt kötelezettségük nem teljesítéséből vagy késedelmes teljesítéséből eredő következményért teljes kártérítési felelősséggel tartoznak.15. A jelen szerződés három számozott oldalból áll, és kettő, egymással mindenben megegyező eredeti példányban készült, amelyből egy példány a Használatba adót, egy pedig a Használót illet meg.16. A jelen megállapodásban nem szabályozott kérdésekben a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény, valamint az egyéb, hatályos jogszabályok vonatkozó rendelkezései az irányadók.A Felek a szerződést elolvasás és értelmezés után mint akaratukkal mindenben megegyezőt jóváhagyólag írják alá.Budapest, időbélyegző szerint Budapest, időbélyegző szerint
Budapest Főváros X. kerület 

Kőbányai ÖnkormányzatHasználatba adóD. Kovács Róbert Antal polgármester megbízásábólRadványi Gábor alpolgármester
Kőbányai Ifjúsági Sport EgyesületHasználóSalkovics Gábor elnök

Pénzügyi ellenjegyzés:
Novák Andrea főosztályvezetőSzakmai ellenjegyzés: Jogi ellenjegyzés:
Kálmánná Szabó Judit Dr. Kappel Patríciaosztályvezető kamarai jogtanácsos

1. melléklet a használati szerződéshez

Átláthatósági nyilatkozat 
civil szervezetek részére

a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 1. pont c) alpontjának való megfeleléséről
Alulírott Salkovics Gábor, mint a Kőbányai Ifjúsági Sport Egyesület (székhelye: 1106 Budapest, Gyakorló utca 25., nyilvántartási száma: 01-02-0007668, adószáma: 18159721-1-42] törvényes képviselője nyilatkozom, hogy az általam képviselt szervezet a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) 1. c) pontja szerint átlátható szervezetnek minősül, mivel olyan civil szervezet, amely megfelel az alábbi feltételeknek: 62



1. Az általam képviselt szervezet vezető tisztségviselői:Sorszám Vezető tisztségviselő Adószám/adóazonosító jel1. Salkovics Gábor 8370601049

2. Kijelentem, hogy az általam képviselt szervezet alapító (létesítő] okirata, illetve külön jogszabály szerinti nyilvántartásba vételt igazoló okirata alapján jogosult vagyok a szervezet képviseletére.3. A civil szervezet, valamint ezek vezető tisztségviselői nem átlátható szervezetben nem rendelkeznek 25 %-ot meghaladó részesedéssel.4. Székhelye az Európai Unió tagállamában, az Európai Gazdasági Térségről szóló megállapodásban részes államban, a Gazdasági Együttműködési és Fejlesztési Szervezet tagállamában vagy olyan államban van, amellyel Magyarországnak a kettős adóztatás elkerüléséről szóló egyezménye van.5. Minderre figyelemmel kijelentem, hogy átlátható szervezetnek minősül az általam képviselt civil szervezet.Kelt: Budapest, időbélyegző szerint
cégszerű aláírás

Levezető elnök: 12, egyhangú szavazattal a képviselő-testület elfogadta az előterjesztést.
11. napirendi pont:

Az óvodai és iskolai nyári táborok, valamint az erdei iskolák 2025. évi támogatásáról 
szóló pályázat elbírálása

Előterjesztő: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgármester

Levezető elnök: (a meghívó szerinti) Tízes napirendi pont óvodai, iskolai nyári táborok, valamint erdei iskolák 2025. évi támogatásáról szóló pályázat elbírálása a következő. Előterjesztő Mátrai Gábor. Volt egy módosító javaslata a bizottságnak, a módosító javaslatról indítom a szavazást. Amennyiben nincs hozzászóló. Indul a szavazás.
A Közművelődési Bizottság módosító javaslata (Gál Judit szóbeli módosító javaslatára): a határozattervezet 1. mellékletében foglalt táblázat a 2., a 3., a 8-12., a 14., valamint a 21. sora törlésre kerül.Indokolás: azon nyári táborok, amelyek a tanítási időben kerülnek megszervezésre nem támogatandók, hiszen a nyári tábor az tanítási szünetben szervezendő táboroztatási forma, a szorgalmi időben tanulmányi kirándulás és erdeti iskola szervezendő.

(252/1. számú módosító javaslat)63



A Közművelődési Bizottság módosító javaslata (Dr. Szabó Krisztián - a 252/1. számú 
módosító javaslathoz kapcsolódó - szóbeli módosító javaslatára)-, a határozattervezeta) 1. pont b) pontjában a „125 885 Ft" szövegrész helyébe a „192 293 Ft" szöveg lép,b) 1. mellékletében foglalt táblázat4. sorában a „902 177 Ft" szövegrész helyébe az „1 000 000 Ft", az 5. sorában a „679 780 Ft" szövegrész helyébe a „864 000 Ft", a 7. sorában az „1 248 362 Ft" szövegrész helyébe az „1 906 910 Ft", a 13. sorában az „587 464 Ft" szövegrész helyébe a „897 369 Ft", a 15. sorában a „226 593 Ft" szövegrész helyébe a „346 128 Ft", a 16. sorában a „461 579 Ft" szövegrész helyébe a „705 076 Ft”, a 18. sorában a „419 617 Ft" szövegrész helyébe a „450 000 Ft”, valamint a 20. sorában az „524 522 Ft" szövegrész helyébe a „801 223 Ft" a szöveg lép.Indokolás: a módosító javaslattal - Radványi Gábor alpolgármester által jelzettek szerint - a pályázati támogatásra szánt forrás teljes összege felhasználásra kerül a 252/1. számú módosító javaslat alapján fennmaradó támogatások eredeti feltételrendszer szerinti újraosztásával. (252/2. számú módosító javaslat)

Az előterjesztő nem támogatja a 252/1. és a 252/2. számú módosító javaslatot.

Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete 10 igen szavazattal, 2 
tartózkodással elfogadja a 252/1. és a 252/2. számú módosító javaslatot. [198/2025. (V. 22.)]

199/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
az óvodai és iskolai nyári táborok, valamint erdei iskolák 2025. évi támogatásáról szóló 
pályázat elbírálásáról(10 igen szavazattal, 2 tartózkodással)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete az óvodai és iskolai nyári táborok, valamint erdei iskolák 2025. évi támogatására kiírt pályázat keretében

a) az erdei iskolákra és az iskolai nyári táborokra a Kelet-Pesti Tankerületi Központ (székhely: 1106 Budapest, Keresztúri út 7-9, adószám: 15735739-2-42, képviseli: dr. Hicz János tankerületi igazgató) részére 8 807 707 Ft összegű működési célú támogatást nyújt az 1. melléklet szerint,
b) az óvodai tábor dologi kiadására a Kőbányai Kiskakas Óvoda részére 192 293 Ft összegű irányító szervi támogatást biztosíta Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (II. 20.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: költségvetési rendelet) 12. melléklet 8. sora (Óvodai-iskolai nyári táborok) terhére.2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert az 1. pont szerinti támogatási szerződés megkötésére, az előirányzat-átcsoportosítás végrehajtására, valamint a költségvetési rendeletben történő átvezetés érdekében a szükséges intézkedések megtételére. Határidő: azonnalFeladatkörében érintett a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője

1. melléklet a 199/2025. (V. 22.) KÖKT határozathoz

Az erdei iskolák és iskolai nyári táborok támogatása
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A B C D E

1 Intézmény neve Tábor 
neve Helyszín Időpont Támogatás 

(Ft)

2 Kőbányai Keresztury DezsőÁltalános Iskola Erdei iskola Ceglédfürdői Diáktábor 2025.06.02-2025.06.06 1 000 000 Ft
3 Kőbányai Keresztury DezsőÁltalános Iskola Nyári tábor Kabóka Lovastanya 2025.06.29-2025.07.04. 864 000 Ft
4 Kőbányai Bem JózsefÁltalános Iskola Erdei iskola Élményvölgy Gyermek és Ifjúsági Tábor, Kőröshegy 2025.09.08-2025.09.12. 400 000 Ft
5 Kőbányai Szent LászlóÁltalános Iskola Erdei iskola Borostyán Erdei Iskola és Ifjúsági Szállás, Dég 2025.06.02-2025.06.06. 1906 910 Ft
6 Kőbányai Szent LászlóÁltalános Iskola Nyári tábor Bodor Major Lovas és Szabadidőpark, Tahitótfalu 2025.07.14-2025.07.18. 897 369 Ft
7

Kroó György Zene- és Képzőművészeti Iskola Kőbányai Alapfokú Művészetoktatási Intézmény Nyári tábor Tata 2025.06.30-2025.07.05. 346 128 Ft
8 Kőbányai Kada MihályÁltalános Iskola Erdei iskola Orfű 2025.06.02-2025.06.06. 705 076 Ft
9 Kőbányai Kada MihályÁltalános Iskola Erdei iskola Pajer Kemping és Strand, Gyomaendrőd 2025.09.08-2025.09.12. 450 000 Ft

10 Kőbányai Kada MihályÁltalános Iskola Erdei iskola Ezerdomb Pihenőház, Váraszó 2025.05.19-2025.05.23. 450 000 Ft
11 Kőbányai Fekete IstvánÁltalános Iskola Nyári tábor Fonyódliget 2025.07.17-2025.07.24. 987 000 Ft
12 Kőbányai Fekete IstvánÁltalános Iskola Nyári tábor Aszófő 2025.08.26-2025.08.30. 801 223 Ft
13 Összesen: 8 807 707 Ft

Levezető elnök; Megállapítom, hogy 10 igen, 2 tartózkodással a képviselő-testület elfogadta az előterjesztést.
12. napirendi pont:

Az Érbetegek Rehabilitációja Alapítvány 2025. évi működési támogatása 
Előterjesztő: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgármester

Levezető elnök; Óvodai és iskolai nyári táborok, valamint erdei iskolák 2025. évi támogatásáról szóló pályázat elbírálásáról. Bocsánat. Érbetegek Rehabilitációja Alapítvány 2025. évi működési támogatásáról szóló előterjesztést. Előterjesztő nem kívánja kiegészíteni. Képviselői kérdést nem látok. Indul a szavazás.
200/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
az Érbetegek Rehabilitációja Alapítvány 2025. évi működési támogatásáról(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete az Érbetegek Rehabilitációja Alapítvány (székhelye: 1144 Budapest, Ond vezér út 43. fsz. 2., bírósági 65



nyilvántartási száma: 01-01-0010072, adószáma: 18191798-1-42, bankszámlaszáma: 11714006-20434623 OTP Bank Nyrt., képviseli: Kiss Judit elnök) részére 2 000 000 Ft működési célú támogatást nyújt a működési költségei fedezése céljából a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (II. 20.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: költségvetési rendelet) 12. melléklet 11. sora (Előre nem tervezett feladatok tartaléka) terhére.2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti támogatási szerződés megkötésére, továbbá felkéri az előirányzat-átcsoportosítás végrehajtására, valamint a költségvetési rendeletben történő átvezetés érdekében a szükséges intézkedés megtételére. Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője
Levezető elnök; Megállapítom, hogy 12 igen szavazattal a képviselő-testület ezt is támogatta.

13. napirendi pont: 
A Kőbányai Kiskakas Óvoda támogatása 

Előterjesztő: Hegedűs Réka önkormányzati képviselő

Levezető elnök: És rátérünk a Kiskakas Óvoda támogatásáról szóló előterjesztésre. Előterjesztő Hegedűs Réka. Nem kívánja kiegészíteni. Képviselői kérdést nem látok. Indítom a szavazást.
201/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Kőbányai Kiskakas Óvoda támogatásáról(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Kőbányai Kiskakas Óvoda részére 243 120 Ft összegű irányító szervi támogatást biztosít udvari játékeszköz beszerzésére a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (II. 20.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: költségvetési rendelet) 12. melléklet 4. sora (Képviselő-testület általános tartaléka) terhére.2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert az előirányzat-átcsoportosítás végrehajtására, valamint a költségvetési rendeletben történő átvezetés érdekében a szükséges intézkedés megtételére.Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője a Kőbányai Kiskakas Óvoda igazgatója
Levezető elnök: Megállapítom, hogy 12 igen egyhangú szavazattal a képviselő-testület elfogadta az előterjesztést.

14. napirendi pont:
A Harmat Kőbányai Nyugdíjas Klub és az Örökifjú Kőbányai Nyugdíjas Klub 

programjainak 2025. évi támogatása céljából a Körösi Csorna Sándor Kőbányai 
Kulturális Nonprofit Kft. részére működési célú támogatás nyújtása 

Előterjesztő: Ács Andrea önkormányzati képviselő
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Levezető elnök: Harmat Kőbányai Nyugdíjas Klub és Örökifjú Kőbányai Nyugdíjas Klub programjainak 2025. évi támogatása céljából Körösi Csorna Sándor Kőbányai Kulturális Nonprofit Kft. részére működési célú támogatás nyújtásáról szóló előterjesztés. Ács Andrea képviselő javaslatára indítom a szavazást.
202/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Harmat Kőbányai Nyugdíjas Klub és az Örökifjú Kőbányai Nyugdíjas Klub 
programjainak 2025. évi támogatása céljából a Körösi Csorna Sándor Kőbányai 
Kulturális Nonprofit Kft. részére működési célú támogatás nyújtásáról(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Körösi Csorna Sándor Kőbányai Kulturális Nonprofit Kft. (székhelye: 1105 Budapest, Szent László tér 7-14., adószáma: 25307610-2-42, cégjegyzékszáma: 01-09-207493, képviseli: Győrffy László Attila ügyvezető) részére 600 000 Ft működési célú támogatást nyújt a Harmat Kőbányai Nyugdíjas Klub és az Örökifjú Kőbányai Nyugdíjas Klub programjainak támogatása céljából a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (II. 20.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: költségvetési rendelet) 12. melléklet 4. sora (Képviselő-testület általános tartaléka) terhére a költségvetési rendelet 8. melléklet 52. sorára (Körösi Nonprofit Kft.) történő átcsoportosítással.2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti támogatási szerződés megkötésére, továbbá felkéri az előirányzat-átcsoportosítás végrehajtására, valamint a költségvetési rendeletben történő átvezetés érdekében a szükséges intézkedés megtételére. Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetőjea Körösi Csorna Sándor Kőbányai Kulturális Nonprofit Kft. ügyvezetője
Levezető elnök: Megállapítom, hogy 12 igen szavazattal támogatta a képviselő-testület az előterjesztést.

15. napirendi pont:
A Budapest X. Kerületi Kőbányai Szent László Egyházközség Alapítvány 2025. évi 

működési támogatása
Előterjesztő: Dr. Mátrai Gábor Imre alpolgármester

Levezető elnök: Szent László Egyházközösség Alapítvány 2025. évi működéséről szóló támogatás a következő. Mátrai Gábor előterjesztő nem kívánja kiegészíteni. Nem látok hozzászólásra jelentkezést. Indítom a szavazást.
203/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Budapest X. Kerületi Kőbányai Szent László Egyházközség Alapítvány 2025. évi 
működési támogatásáról(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Budapest X. Kerületi Kőbányai Szent László Egyházközség Alapítvány (székhelye: 1202 Budapest, Nagyszalonta utca 19., nyilvántartási száma: 01-01-0001317, bírósági határozat száma: 16.Pk.65188/1991/33., adószáma: 19659664-1-43, bankszámlaszáma: OTP Bank Nyrt. 11710002-20049461, képviseli: Csikós Csaba István elnök) részére 500 000 Ft működési célú 67



támogatást nyújt közösségi programjai költségének fedezete céljából a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (II. 20.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: költségvetési rendelet) 12. melléklet 11. sora (Előre nem tervezett feladatok tartaléka) terhére.2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti támogatási szerződés megkötésére, továbbá felkéri az előirányzat-átcsoportosítás végrehajtására, valamint a költségvetési rendeletben történő átvezetés érdekében a szükséges intézkedés megtételére. Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője
Levezető elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy 12 igen szavazattal támogattuk ezt az előterjesztést is.

16. napirendi pont:
A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal Belső Ellenőrzési 

Osztálya 2025. évi ellenőrzési tervének módosítása 
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Levezető elnök: Következő a Polgármesteri Hivatal Belső Ellenőrzési Osztályának 2025. évi ellenőrzési terv módosítása. Köszöntőm Osztályvezető asszonyt, akihez nagyon ritkán szokott kérdés felmerülni, mert annyira egyértelmű és jó, precíz előterjesztéseket látunk mindig. Most sincs kérdés, maradunk a tradíciónál, úgyhogy indítom a szavazást.
204/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal Belső Ellenőrzési 
Osztálya 2025. évi ellenőrzési tervének módosításáról(12 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal Belső Ellenőrzési Osztály 2025-2029. évekre vonatkozó stratégiai ellenőrzési tervéről és a 2025. évi ellenőrzési tervéről szóló 452/2024. (XII. 12.) KÖKT határozata 2. melléklet 1-5. melléklete helyébe az 1-5. melléklet lép.Határidő:Feladatkörében érintett: 2025. december 31.a Belső Ellenőrzési Osztály vezetője

1. melléklet a 204/2025. (V. 22.) KÖKT határozathoz

1. melléklet
Budapest Főváros X. kerület 
Kőbányai Polgármesteri Hivatal 
Belső Ellenőrzési Osztálya 2025. évi módosított kapacitásterv

2025. év Eredeti Módosított
Tárgyévi naptári napok száma 365 365Tárgyévi szabad-, pihenő- és ünnepnapok száma 113 113Tárgyévi munkanapok száma 252 252
Tárgyévi tervezett ellenőri létszám (fő) 4 468



Rendelkezésre álló munkanapok száma (4 főre) 1008 1008Tervezett fizetett szabadság 172 172Egyéb okból kieső napok becsült száma 20 20
Tárgyévi ledolgozható munkanapok száma 816 816Oktatásra, továbbképzésre tervezett munkanapok száma 32 32Egyéb feladatokra (tervezés, nyilvántartás, beszámolás, bizottsági és testületi ülések, értekezletek, vezetői feladatok stb.) tervezett munkanapok száma 174 174
Tanácsadó tevékenységre tervezett munkanapok száma 80 80Soron kívüli ellenőrzésekre tervezett munkanapok száma 20 20
Kockázatelemzésen alapuló ellenőrzésekre tervezett 
munkanapok száma

510 510

A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal Belső Ellenőrzési Osztálya 2025. 
évi ellenőrzési tervének módosításáról szóló határozat 2-5. melléklete mindenben megegyező az 
előterjesztésben szereplővel.

Levezető elnök: Megállapítom, hogy 12 igen, egyhangú szavazattal hagytuk jóvá.
17. napirendi pont: 

Önkormányzat saját halottjává nyilvánítás 
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Levezető elnök: A következő Kőbányai Önkormányzat saját halottjává nyilvánítaná Melega Kálmánt, akiről a testületi ülés elején megemlékeztünk. Kálmán összesen 8 évet volt képviselő és a szabályzatunk értelmében 10 évnél automatikusan jár ez a fajta saját halottá nyilvánítás, ez a tisztelet. Itt 8 év volt, de amellett ő volt polgármesteri tanácsadó, FB elnök, FB tag több helyen, úgyhogy ezért kell ezt behoznunk újra. Indítom a szavazást, hogyha egyetértünk kérem igennel szavazzunk.
205/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
az Önkormányzat saját halottjává nyilvánításról(11 igen, egyhangú szavazattal- Ifő nem szavazott)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete Melega Kálmánt (1949-2025) az Önkormányzat saját halottjává nyilvánítja.2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.Határidő: azonnalFeladatban érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetőjea Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője
Levezető elnök: Megállapítom, hogy 11 igen szavazattal fogadta el a képviselő-testület az előterjesztést.

18. napirendi pont: 
Tájékoztató a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat 2025.1-VI. havi 

várható likviditási helyzetéről 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester 69



Levezető elnök: Következő I-Vl. havi várható likviditási helyzetről szóló tájékoztató. Tájékoztató esetében nincsen szavazás, nem látok hozzászólásra jelentkezést, ezért akkor lezárom a napirendet
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Budapest Főváros X. 
kerület Kőbányai Önkormányzat2025.1-VI. havi várható likviditási helyzetéről szóló tájékoztatót 
(255. számú előterjesztést) megtárgyalta.

19. napirendi pont:
A lejárt határidejű végrehajtott, valamint a további intézkedést igénylő képviselő

testületi határozatok
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Levezető elnök: És megnyitom a lejárt határidejű végrehajtott, valamint további intézkedést igénylő képviselő-testületi határozatokról szóló előterjesztést, bocsánat, itt van szavazás. Igen. Kérem akkor, hogy szavazzunk. Indítom a szavazást.
206/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Budapest X. kerület, Harmat utca 22. szám alatti ingatlan fejlesztésével kapcsolatban 
kötött településrendezési szerződés, valamint beruházási szerződés módosításáról(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Budapest X. kerület, Harmat utca 22. szám alatti, 41332/3 hrsz.-ú ingatlan fejlesztésével kapcsolatban a Cooperation Power Kft.-vei (székhelye: 1107 Budapest, Mázsa utca 13. 6. em. 603. ajtó., cégjegyzékszáma: 01-09-307619; adószáma: 26203519-2-42, statisztikai számjele: 26203519-6810-113-01; képviseli: Huang Yuhua ügyvezető) kötött településrendezési szerződés és beruházási szerződés módosítását elfogadja akként, hogy a szerződésben vállalt, az Ihász közi parkoló felújításának, valamint az Ihász parki kutyás játszótér megvalósításának a határideje 2025. július 31-ére, továbbá a két feladat határidőben történő teljesítésének elmaradása esetére a Cooperation Power Kft. által legkésőbb 2025. augusztus 31-éig az Önkormányzat részére megfizetendő pénzeszközátadás összege 120 000 000 millió forintra módosul.2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a településrendezési szerződés és a beruházási szerződés 1. pont szerinti tartalommal történő módosításainak az aláírására. Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Főépítész Osztály vezetőjea Koordinációs és Jogi Főosztály vezetője
Levezető elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy 12 igen szavazattal elfogadtuk az előterjesztést.

20. napirendi pont:
A Magyar Műszaki és Közlekedési Múzeum Kőbányán történő elhelyezésének 

támogatása
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Levezető elnök: Majd a pótfelvétel, a 19-es jön a Magyar Műszaki és Közlekedési Múzeum70



Kőbányán történő elhelyezésének támogatásáról. Ugye mi Kőbányán nagyon szeretnénk, hogyha ez nem Debrecenbe költözne, hanem megmaradna Budapesten. Erre azt gondolom, hogy egy egyhangú jelzést tudnánk tenni a döntéshozók felé, hogy a korábbi álláspont az maradjon és az Északi Jármű, egykori Északi Járműjavító helyén valósuljon meg ez a Közlekedési Múzeum erre irányul ez a pótfelvétel, de nem biztos, hogy mindenki ezt elolvasta még ma, de a lényege ez. Aki egyetért vele, akkor igennel szavaz. Bocsánat, Somlyódy Csaba kért szót.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. Csak jelezném azt, hogy újabb fordulat következett be. Tehát a felelős miniszter úr egy olyan kijelentést tett, amely szerint nem biztos, hogy Debrecenben épülne meg a legjobb helyen, hanem Budapesten. Sajnálatos módon nem azt mondta, hogy Kőbányán, tehát ez nekem kisebb félelmem van. Ugyanakkor másnap a debreceni polgármester úron keresztül az Önkormányzat jelezte, hogy ő szívesen látná. Én azért támogatom ezt az előterjesztést, mert nehogy azt higgye valaki, hogy a Kőbánya számára nem lenne fontos, hiszen hogyha csak emlékeztetném, hogy a legutóbbi fejlesztéseknél 17 projektünk lett lehúzva a Mázsa tér, a körvasútról és számos vasútfejlesztést, tehát lehet mondani ennek a térségnek is egy nagyon jót tenne és húzná magával, hogyha itt történne ez a beruházás, különösen úgy, hogy már egy jó pár forint el lett költve erre a projektre, és emlékeztetnék, hogy a Törekvés Művelődési Központ is emiatt zárta be annak idején a kapuit. Tehát szerintem erkölcsi kötelezettségünk is kifejteni vagy kifejezni azt, hogy mi nagyon szeretnénk, hogyha ez Kőbányán valósulna meg és továbbra is azt várjuk, hogy ide jöjjön a múzeum. Köszönöm.
Levezető elnök: Egyetértve indítom a szavazást.
207/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Magyar Műszaki és Közlekedési Múzeum Kőbányán történő elhelyezésének 
támogatásáról(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete nyilatkozik arról, hogy elkötelezett a Magyar Műszaki és Közlekedési Múzeum (a továbbiakban: Múzeum) új központi létesítményének - a Magyar Műszaki és Közlekedési Múzeum elhelyezése érdekében szükséges intézkedésekről szóló 2011/2017. (XII. 22.) Korm. határozattal (a továbbiakban: Korm. határozat) összhangban - a Budapest X. kerületi volt Északi Járműjavító területén történő elhelyezése iránt.2. A Kőbányai Önkormányzat a Korm. határozatban és az annak végrehajtása érdekében meghozott további kormányhatározatokban foglaltaknak megfelelően saját áldozatvállalásával is elvégezte a Múzeum ingatlanának kialakításához szükséges jogalkotási, ingatlanrendezési, beruházási és tervezési feladatokat, továbbá elősegítette a felelős minisztérium, a Múzeum és a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. kapcsolódó feladatainak a végrehajtását.3. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a jelen határozata szerinti nyilatkozatáról az építésért és közlekedésért felelős minisztert tájékoztassa.Határidő: azonnalFeladatkörében érintett: a Főépítészi Osztály vezetője
Levezető elnök: Megállapítom, hogy 12 igen szavazattal elfogadtuk az előterjesztést.
A következő napirendi pontok - a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján - zárt ülésen tárgyalható, de ilyen jelzés 
nem érkezett, az ülés nyilvános keretek között folytatódik. 71



21. napirendi pont:
Tájékoztató a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat tulajdonában álló 

lakások elidegenítésére vonatkozó kérelmekről
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Levezető elnök: És most áttérünk. Zárt ülésen ez még mindig tárgyalható. Jó, akkor ezt nem látom, hogy valaki zárt ülésen akarná tárgyalni a különböző lakásokat, elidegenítésre vonatkozó kérelmeket. Nincs hozzászóló, akkor indítom itt is. (Háttérből érkező jelzésre) Tájékoztató. Bocsánat, akkor már nincs, akkor lezárom a napirendet.
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Budapest Főváros X. 
kerület Kőbányai Önkormányzat tulajdonában álló lakások elidegenítésére vonatkozó 
kérelmekről szóló tájékoztatót (233. számú előterjesztést) megtárgyalta.

22. napirendi pont:
A Budapest X. kerület. Szárnyas utca 20/C alagsor 1. szám alatt lévő nem lakás céljára 

szolgáló helyiség elidegenítése
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Levezető elnök: Szintén zárt ülésen tárgyalható, de nem látok ilyen igényt. Szárnyas utca 20/C alagsor 1. szám alatt lévő nem lakás céljára szolgáló helyiség elidegenítésére vonatkozó előterjesztés. Indítom a szavazást.
208/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Budapest X. kerület, Szárnyas utca 20/C alagsor 1. szám alatti nem lakás céljára 
szolgáló helyiség elidegenítéséről(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonában álló Budapest X. kerület, Szárnyas utca 20/C alagsor 1. szám alatt lévő, 38315/56/A/51 helyrajzi számú ingatlant a bérlő részére elidegeníti.2. A Képviselő-testület az ingatlan vételárát 3 024 000 Ft összegben határozza meg.3. A Képviselő-testület engedélyezi a 3 024 000 Ft összegű vételár 70%-ának, azaz 2 116 800 Ft összegnek a részletekben történő megfizetését.4. A vevő a 2. pontban meghatározott vételár 30%-át - 907 200 Ft összeget - a szerződéskötéskor, a fennmaradó vételárhátralék jegybanki alapkamattal növelt összegét legfeljebb tizenkettő havi egyenlő részletben köteles megfizetni.5. A Képviselő-testület felkéri a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.-t az ajánlati felhívás jogosult részére történő kiküldésére és az adásvételi szerződés megkötésére.Határidő: 2025. június 30.Feladatkörében érintett: a Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetőjea Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. vezérigazgatója
Levezető elnök: Megállapítom, hogy 12 igen szavazattal a képviselő-testület ezt is elfogadta. És akkor most a bizalmasak között a zárt ülésen tárgyalandó, ja, az lemaradt nálam, nincs az nálam most éppen elnézést.
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23. napirendi pont:
A Budapest X. kerület, Kolozsvári utca 13. földszint 9. szám alatt lévő nem lakás céljára 

szolgáló helyiség elidegenítésre történő kijelölése 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Levezető elnök: Ez kimaradt. X. kerület, Kolozsvári utca 13. földszint 9. szám alatt lévő nem lakás céljára szolgáló helyiség elidegenítésére történő kijelöléséről szóló előterjesztés. 
(meghívó szerinti) 22-es napirend. Itt sincs hozzászólás. Akkor indítom a szavazást.
209/2025. (V. 22.) KÖKT határozat
a Budapest X. kerület, Kolozsvári utca 13. földszint 9. szám alatti ingatlan elidegenítésre 
történő kijelöléséről(12 igen, egyhangú szavazattal)1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonában álló Budapest X. kerület, Kolozsvári utca 13. földszint 9. szám alatti, 39080/1/A/ll helyrajzi számú ingatlant elidegenítésre kijelöli.2. A Képviselő-testület az ingatlan vételárát a forgalmi érték 100%-ának megfelelő összegben határozza meg.3. A Képviselő-testület felkéri a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt.-t, hogy a bérlőt tájékoztassa az ingatlan megvásárlásának lehetőségéről és annak feltételeiről.Határidő: 2025. június 30.Feladatkörében érintett: a Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetőjea Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. vezérigazgatója
Levezető elnök: Megállapítom, hogy 12 igen szavazattal elfogadtuk ezt az előterjesztést is. És akkor most jönnek a zárt ülésen tárgyalandók.
A következő napirendi pontok a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján zárt ülésen tárgyalandóak.

24. napirendi pont:
Szabó Attila István közterület-használati ügyben benyújtott méltányossági kérelme 

Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete az Mötv. 46. § (2) 
bekezdés a) pontja alapján zárt ülésen tárgyalja a 24. napirendi pontot.

ZÁRT ÜLÉS

25. napirendi pont:
Danó Ernőné közterület-használati ügyben benyújtott méltányossági kérelme 

Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete az Mötv. 46. § (2) 
bekezdés a) pontja alapján zárt ülésen tárgyalja a 25. napirendi pontot.

ZÁRT ÜLÉS
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Levezető elnök: Elfogytak a napirendi pontok. Szeretném jelezni, hogy a hétvégén szombaton Stettball Fesztivál, Balkán-est, Református felekezet 140 éves jubileumi rendezvénye lesz a temlplomban. Biztos valamit még nem mondtam. Gyermeknap 25-én, Országos Táncfesztivál, táncverseny, bocsánat. Nézzétek a honlapot, minél többen jöjjenek, jöjjetek a rendezvényeinkre. Ezzel a mai testületi ülést lezárom. Mindenkinek további szép napot kívánok.
A képviselő-testületi ülés befejezésének ideje: 11.55 óra.

K. m. f.
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A jegyzőkönyv mellékletei

meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón)jelenléti ívülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón)Zárt ülésen tárgyalt napirendi pontokhoz tartozó döntések, melyek az SZMSZ 20. § (4) bekezdésében foglaltak alapján a nyilvános ülés jegyzőkönyvének részét képezik.írásban benyújtott módosító javaslat:jegyző törvényességi észrevételeinterpellációtitkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyvekfelszólalási jegy (a 2/2025. és a 3/2025. számú felszólalási jegy)
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